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με ανεκτές δόσεις χωρίς προαπαιτούμενα
Οι νέες ληξιπρόθεσμες 

οφειλές έφθασαν σε 
ύψος τα 7,2 δισ., ενώ 

τα φορολογικά χρέη 
έφθασαν τα 6,2 δισ. 

Την ίδια ώρα η αγορά 
παρουσιάζει καθί-

ζηση, κάτι που έχει 
αντανάκλαση και στην 

δυνατότητα των επι-
χειρήσεων να έχουν 

ρευστότητα. 
Έτσι βάζουν σε προ-
τεραιότητα τις καθη-
μερινές τους ανάγκες 

αφήνοντας πίσω υπο-
χρεώσεις και χρέη.

Να δοθεί η δυνατότητα στις επιχειρή-
σεις να αποπληρώνουν τις οφειλές τους 
προς τα ασφαλιστικά ταμεία και το Δη-
μόσιο σε πολλές δόσεις και χωρίς κα-
νένα προαπαιτούμενο, ζητούν μέσω του 
«Σ.Ε.» εκπρόσωποι του οικονομικού και 
επιχειρηματικού κόσμου. Και αυτό γιατί 
οι ρυθμίσεις που έχουν θεσπιστεί μέχρι 
σήμερα, λόγω των ψηλών ποσών της 
κάθε δόσης, κάνουν ανέφικτη την τήρη-
ση των χρονοδιαγραμμάτων. 
Η λύση που προτείνεται είναι η δημιουρ-
γία πλατφόρμας, όπου θα συγκεντρωθεί 
το σύνολο των οφειλών με ανεκτό τρόπο 
αποπληρωμής τους, προκειμένου με τον 
τρόπο αυτό να υπάρξει ένα ισχυρό νέο 
ξεκίνημα στις χειμαζόμενες επιχειρήσεις.

Εορταστικό ωράριο
από την Κυριακή 
Ανοικτά την Κυριακή 28 Απριλί-
ου τα καταστήματα λόγω εορ-
ταστικού ωραρίου. Στην πα-
σχαλινή αγορά εναποθέτουν 
τις ελπίδες τους οι έμποροι.

Ο πληθωρισμός 
της απληστίας 
Άρθρο του πρώην Περιφερει-
άρχη Απόστολου Κατσιφάρα 
στον «Σ.Ε.» για την ακρίβεια 
που μαστίζει την ελληνική 
κοινωνία.

Μια πρωτοποριακή 
εκδήλωση τιμής
στο Αγρίνιο

Σελ. 5 Σελ. 9 «Ολογραφία» σελ. 2

> Τι ζητάει η αγορά καθώς το ιδιωτικό χρέος έχει εκτοξευθεί υπέρμετρα

Σελ. 12-13

Στην Πάτρα 
η Φλόγα

Μέσω της Γέφυρας Ρίου-Αντιρρί-
ου έφθασε στην Πάτρα η Ολυμπι-
ακή Φλόγα. Σε ειδική τελετή στο 
Δημαρχείο της Πάτρας τιμήθηκε 
ο ισχυρός συμβολισμός της. Ακο-
λούθως μεταφέρθηκε στο Πανεπι-
στήμιο Πατρών σε εκδήλωση στον 
χώρο της Πρυτανείας. Η Φλόγα 
επίσης έκανε στάση και στο σπίτι 
του ποιητή Κωστή Παλαμά, όπου 
διοργανώθηκε εκδήλωση.

Σελ. 3

Κυκλοφοριακές 
αλλαγές
Τι αλλάζει στους δρόμους της 
Πάτρας εξαιτίας των πεζοδρομή-
σεων που προγραμματίζονται.

Σελ. 6

Ολυμπιακοί 2024

Ελληνικά & Ξενόγλωσσα βιβλία  
Σχολικά, Χαρτικά , Γραφική Ύλη, 
Αναλώσιμα

Βιβλιοπωλεία  Πάτρα
• Αμερικής 63, τηλ. 2610434965, 
amerikis@e-lexis.gr
• Κανακάρη 155-157, τηλ. 2610277017, 
kanakari@ e-lexis.gr
• Μαιζώνος 38-40, τηλ. 2610220919, 
info.maizonos@ e-lexis.gr
• Αθηνών 11 Ρίο, τηλ. 2610911382,    
info.rio@ e-lexis.gr

Χονδρική Πώληση
Αμερικής 63, (Υπόγειο), 
τηλ. 2610336323, 
424655,454697, 
info.lexis@ e-lexis.gr
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ολοΓραφία
Του Παναγιώτη Γιαλένιου

Έ
νας στενός συνεργά-
της του τοπικού Τύ-
που στην περιοχή, 
που με τις φωτογρα-

φίες και τα κείμενά του δίνει 
νόημα στα σημαντικά τοπικά 
γεγονότα του τόπου του, ο 
Απόστολος Κων. Καρακώστας 
γράφει (με το δικό του ξεχω-
ριστό τρόπο), στο κείμενο που 
ακολουθεί, για ένα ξεχωριστό 
γεγονός που αποθανάτισε με 
την κάμερά του (και ορισμένες 
από τις φωτογραφίες του φι-
λοξενούμε στη στήλη):

Η εκδήλωση στην μνήμη 
των δημοσιογράφων που 
στις δύσκολες μεταπολεμικές 
εποχές δραστηριοποιήθηκαν 
στο ραγδαία αναπτυσσόμενο 
Αγρίνιο, την Δευτέρα βράδυ 
22 Απρίλη στο Παπαστρά-
τειο Μέγαρο Αγρινίου ήταν 
πρωτόγνωρη στην Ελλάδα.
Η εκδήλωση τελούσε υπό την 
αιγίδα του Δήμου Αγρινίου 
και την στηρίξαν οι 4 δημο-
σιογραφικές ενώσεις, Ένω-
ση Ιδιοκτητών Επαρχιακού 
Τύπου, Ένωση Ιδιοκτητών 
Ημερησίων Εφημερίδων, η 
Διεθνής ‘Ενωση Ευρωπαίων 
Δημοσιογράφων και η Ένω-
ση Αιτωλοακαρνάνων Δημο-
σιογράφων. 
Είχε μεγάλη επιτυχία τόσο 
από την προσέλευση κό-
σμου, όσο και από την μο-
ναδική και για πρώτη φορά 
σε αυτό το μέγεθος έκθεση 
εφημερίδων. 
Σε συνολικά 36 βιτρίνες στο 
φωταγωγημένο υπόγειο του 
Μεγάρου, τοποθετήθηκαν 
-με την απαραίτητη προσο-
χή- εκατοντάδες εφημερίδες, 
περιοδικά και βιβλία, μετά 
από προσωπική εργασία 

μιας εβδομάδος των οργανω-
τών της εκδήλωσης. 
Και αυτοί ήταν οι δυο εκδό-
τες-δημοσιογράφοι, Ν. Κα-
νής και Θ. Σβέρκας μαζί με 
τον Μιλτιάδη Γρηγορόπουλο 
-που από μαθητής εργάζο-
νταν στα τυπογραφία τοπικών 
εφημερίδων- και τον Βλάση 
Αλμπάνη πράκτορα εφημε-
ρίδων και συγγραφέα του μο-
ναδικού βιβλίου: «Οι δρόμοι 
των εφημερίδων». Ο Βλάσης 
ήταν σαν πράκτορας Τύπου 
άξιος συνεχιστής του αείμνη-
στου πατέρα του, ενός από 
τους τιμώμενους της βραδιάς.
Τι να πρωτογράψει κανείς 
για το συγκινητικό κλίμα 
που επικράτησε στην γεμάτη 
αίθουσα και εξώστη του Πα-
παστράτειου μεγάρου. Όλοι 
οι παλιοί Αγρινιώτες ήταν 
παρόντες. Δημόσιοι άνδρες 
που άφησαν το στίγμα τους 
στην πόλη αλλά και πέρα από 
αυτήν. Αστέρια-παίχτες ιν-
δάλματα του Παναιτωλικού, 
καθηγητές και καθηγήτριες 
που αρθρογράφησαν στο πα-
ρελθόν και συνεχίζουν, στον 
τοπικό και όχι μόνο Τύπο. 
Αλλά και πολλοί απλοί πο-
λίτες που μια ζωή στήριξαν 
τον τοπικό Τύπο αγοράζοντας 

τις εφημερίδες, που με τόσο 
κόπο εκδίδονταν στις περα-
σμένες δεκαετίες.
Όλοι όσοι παραβρέθηκαν 
στην εκδήλωση γνώριζαν 
ή είχαν ακουστά τους «πα-
λιούς» εκδότες και δημοσι-
ογράφους που με την πένα 
τους μετέφεραν στους ανα-
γνώστες όλων των ειδών 
τα νέα. Πολιτικά, αθλητικά, 
πολεμικά σε δύσκολες για 
την Πατρίδα εποχές, κοινω-
νικά, και ενημέρωναν για τις 
διεθνείς εξελίξεις δίνοντας 
«αέρα» μοντερνισμού στην 
μακριά από τα κέντρα πολι-
τισμού αγροτική περιοχή της 
Αιτωλοακαρνανίας.
Ο συνεχιστής του πατέρα 
του εκδότης του «Μαχητή» 
κ. Νίκος Κανής, πολύπειρος 
σε συντονισμό εκδηλώσεων, 
δεν χρειάστηκε την βοήθεια 
σημειώσεων στις αναγγελίες 
των πολλών ομιλητών της 
εκδήλωσης.
Αφού παρακάλεσε για την 
τήρηση ενός λεπτού σιγής για 
τους τιμώμενους εκλιπόντες 
δημοσιογράφους, ξεκίνη-
σε την εκδήλωση καλώντας 
στο βήμα τον Σεβασμιότατο 
Μητροπολίτη Αιτωλίας και 
Ακαρνανίας κ. Δαμασκηνό. 

Ακολούθως μίλησαν ο Δή-
μαρχος Αγρινίου κ. Γεώργι-
ος Παπαναστασίου ο οποίος 
από την αρχή της σκέψης 
για την διοργάνωση τάχθη-
κε υπέρ και υποστήριξε την 
ιδέα της εκδήλωσης και της 
έκθεσης.
Χαιρετισμούς απηύθυναν ο 
Πρόεδρος Επαρχιακού Τύ-
που κ. Γρηγόριος Τριαντα-
φυλλόπουλος, η κα. Νάντια 
Σαμαρά του Σ.Η.Π.Ε., ο εκ-
πρόσωπος της Ε.Ι.Ε.Τ. εκ-
δότης του «Σύμβουλου Επι-
χειρήσεων» κ. Παναγιώτης 
Γιαλένιος, μεταφέροντας και 
τον χαιρετισμό του μέλους 
της Διοίκησης Άγγελου Βα-
σίλαινα. Ο κ. Κανής διάβασε 
μήνυμα του τέως Προέδρου 
των Αιτωλοακαρνάνων Δη-
μοσιογράφων Πάνου Σό-
μπολου που δεν παραβρέ-
θηκε όπως επιθυμούσε λόγω 
ανειλημμένης υποχρέωσης. 
Τα συγχαρητήρια μηνύματα 
που έλαβαν οι οργανωτές 
ήταν πολλά, από δημάρχους 
της Αιτωλοακαρνανίας και 
από συντελεστές στην έκδο-
ση του Τύπου πανελλαδικά.
Οι κυρίες Κατερίνα Κιτσάκη 
δικηγόρος και Κωνσταντίνα 
Κουτσονίκα φιλόλογος μίλη-

σαν για τους εκλιπόντες δη-
μοσιογράφους και για το έργο 
που επιτέλεσαν στον Τύπο 
της εποχής τους. Για τον εκλι-
πόντα Πράκτορα του Αθηνα-
ϊκού τύπου Δημήτρη Αλμπά-
νη μίλησε η δημοσιογράφος 
κυρία Καλλιόπη Μυρισιώτη. 
Από το πάνελ των διοργα-
νωτών και εισηγητών της 
εκδήλωσης, μίλησαν η κυρία 
Σάγια Τσαουσίδου, Πρόε-
δρος των Ευρωπαίων Δη-
μοσιογράφων, ο Μιλτιάδης 
Γρηγορόπουλος Δημοτικός 
υπάλληλος, ο Βλάσης Αλ-
μπάνης πρώην πράκτορας 
του Αθηναϊκού Τύπου και ο 
Θεόδωρος Σβέρκας εκδότης 
και δημοσιογράφος.
Η κυρία Σοφία Αλμπάνη 
επέδιδε τα αναμνηστικά δι-
πλώματα στους επιφανείς 
συμπολίτες μας που τα επέ-
δωσαν στους συγγενείς των 
τιμώμενων της εκδήλωσης.
Ακολούθως ο Δήμαρχος συ-
νοδευόμενος από τους οργα-
νωτές, κατέβηκαν στην έκθε-
ση στον ευρύχωρο χώρο του 
υπογείου. Εκεί ο δήμαρχος, 
κρατώντας μαζί με τους δύο 
πρώην δημάρχους Αγρινίου 
κυρίους Γιάννη Βαϊνά και 
Παύλο Μοσχολιό ένα ψα-

λίδι, έκοψαν συμβολικά την 
κορδέλα εγκαινιάζοντας την 
έκθεση εφημερίδων. 
Η έκθεση ξεκινάει με σπάνι-
ες συλλεκτικές εκδόσεις από 
πριν το 1800, και φθάνει 
στις μέρες μας. Οι τίτλοι στα 
πρωτοσέλιδα των εφημερί-
δων επιγραμματικά διηγού-
νται την ιστορία της κάθε 
εποχής.
Ακολουθούν τα ονόματα των 
ένδεκα τιμώμενων ανδρών 
της δημοσιογραφίας.
• Παναγιώτης Βλασσόπου-
λος, (1898-1971), εφημερίδα 
«Νέα Εποχή»
• Γρηγόρης Σταυρόπουλος, 
(1923-2000), εφημερίδα «Πα-
ναιτωλική»
• Γεώργιος Αναστασόπου-
λος, (1925-2012), εφημερίδα 
«Ελεύθερος»
• Βασίλης Κριντας, (1901-
1943), εφημερίδα «Τριχωνίς»
• Ανδρέας Κανής, (1922-
1999), εφημερίδα «Μαχητής»
• Θεόδωρος Λιαπίκος, (1910-
1985), εφημερίδα «Ο Λαός»
• Σωτήρης Μπαμπάνης, 
(1951-2007), εφημερίδα «Απο-
κάλυψη»
• Γεώργιος Βλαχόπουλος, 
(1946-1988), εφημερίδα 
«Αγρίνιο»
• Σακελλάρης Αλαχούζος, 
(1928-2002), εφημερίδα «Δρά-
σις»
• Λάζαρος Αραχωβίτης, 
(1952-2007), εφημερίδα 
«Αγρίνιο Σπορ»
• Δημήτρης Αλμπάνης, 
(1919-1990), Πρακτορείο Εφη-
μερίδων
(Αναλυτικό ρεπορτάζ από 
την εκδήλωση και πλού-
σιο φωτογραφικό υλικό του 
Α.Κ.Κ στο symboulos.gr)

Μια πρωτοποριακή εκδήλωση τιμής

Ήταν μια ξεχωριστή στιγμή στην 
εξαιρετική εκδήλωση που οργά-
νωσαν οι συνάδελφοι εκδότες Νί-
κος Κανής και Θεόδωρος Σβέρ-
κας προς τιμήν 11 εκδοτών της 
Αιτωλοακαρνανίας που εχουν 
φύγει απο τη ζωή. Στο πλαίσιο 
του χαιρετισμού μου στην εκδή-
λωση (εκ μέρους και της Ένωσης 
Ιδιοκτητών Επαρχιακού Τύπου) 
παρέδωσα στους οργανωτές 
της πρωτοποριακής αυτής πρω-
τοβουλίας τη δεύτερη έκδοση 
του βιβλίου του Νίκου Πολίτη το 
«Χρονικό του πατραϊκού Τύπου» 
που θα κυκλοφορήσει σε λίγες 
ημέρες στα βιβλιοπωλεία.

Το βιβλίο με τη σύμφωνη γνώμη 
των υιών του Νίκου Πολίτη Βαγ-
γέλη και Τζίμη και του Ανδρέα 
Τσιλήρα υπεύθυνου των εκδόσε-
ων «Το Δόντι» προσφέρθηκε στην 
εκδήλωση συμβολικά, ως μια κί-
νηση τιμής σε μια πρωτοβουλία 
που οι εμπνευστές της τιμώντας 
τις εκδοτικές ρίζες της περιοχής 
τους δίνουν το μήνυμα της ανά-
δειξης σε πανελλαδικό επίπεδο 
της ιστορίας του Τοπικού Τύπου, 
που είναι συνυφασμένη με την 
ιστορία του τόπου μας και απο-
τελεί ίσως το αυθεντικότερο πει-
στήριό της. 
Σαράντα ακριβώς χρόνια μετά 

την πρώτη του κυκλοφορία, 
αυτό το εμβληματικό βιβλίο για 
την τοπική ιστορία της Πάτρας 
ξεκινά μια δεύτερη ζωή. Με δι-
ορθώσεις και νέα στοιχεία που ο 

ίδιος ο Νίκος Πολίτης είχε σημει-
ώσει πάνω σε ένα αντίτυπο της 
πρώτης έκδοσης που βρέθηκε 
στο αρχείο του. Και με μια διή-
γηση που μέσα από την ιστορία 

του πατραϊκού Τύπου φωτίζει με 
άλλο τρόπο πρόσωπα και γεγο-
νότα ενός ολόκληρου αιώνα.
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> Συνεργασία Μαστοράκου – Βασιλόπουλου

> Έφθασε στην Πάτρα μέσω της Γέφυρας Ρίου- Αντιρρίου 

Σε ιδιαίτερα ευχάριστο κλίμα, πραγμα-
τοποιήθηκε συνάντηση της Αντιπεριφε-
ρειάρχη Δημόσιας Υγείας, Άννας Μα-
στοράκου και του Αντιπεριφερειάρχη 
Εξυπηρέτησης του Πολίτη και Ψηφια-
κής Διακυβέρνησης, Θεόδωρου Βασι-
λόπουλου, με την οποία εγκαινίασαν 
μία συνεργασία με στόχο την αξιοποί-
ηση των νέων τεχνολογιών στον τομέα 
της υγείας και στην αναβάθμιση των πα-

ρεχόμενων υπηρεσιών.
Οι δυο Αντιπεριφερειάρχες, ενώνουν 
τις δυνάμεις τους, για την ανεύρεση 
προγραμμάτων και χρηματοδοτικών ερ-
γαλείων που θα αξιοποιούν τις νέες τε-
χνολογίες (ψηφιακή υγεία) για τη βελτί-
ωση της πρόληψης και της διαχείρισης 
θεμάτων υγείας καθώς επίσης και των 
συνηθειών του τρόπου ζωής που επηρε-
άζουν την υγεία.

Η Πάτρα υποδέχτηκε χθες 
την Ολυμπιακή Φλόγα των 
33ων Θερινών Ολυμπια-
κών Αγώνων «PARIS 2024». 
Η Φλόγα έφτασε μέσω της 
Γέφυρας Ρίου-Αντιρρίου, η 
οποία φέτος συμπληρώνει 
20 χρόνια λειτουργίας, όπου 
τον βωμό άναψε ο Παναγιώ-
της Γιαννάκης. Ακολούθως 
η Ολυμπιακή Φλόγα, με τον 
ισχυρό συμβολισμό που πε-
ρικλείει τιμήθηκε από τον 
Δήμο Πατρέων σε ειδική εκ-
δήλωση στο προαύλιο του 
Δημαρχείου. 
Την φλόγα μετέφεραν οι 
λαμπαδηδρόμοι: Ευάγγελος 

Γουζούασης (Στίβος ΑμεΑ), 
Σωτήριος Μιχόπουλος (Τάε 
Κβο Ντο), Φωτεινή Πλέα 
(Πυγμαχία), Χριστόδουλος 
Κολόμβος (Υδατοσφαίριση), 
Νόρα Δράκου (Κολύμβηση), 
Νίκος Αργυρόπουλος (Κλα-
σικός Αθλητισμός). Xαι-
ρετισμό απηύθυναν ο Δή-
μαρχος Πατρέων Κώστας 
Πελετίδης, η εκπρόσωπος 
Ο.Ε. Ολυμπιακών Αγώνων 
«PARIS 2024» Κατρίν Σανι-
ελόνζ, Πρόξενος της Γαλλί-
ας στην Ελλάδα και ο . εκ-
πρόσωπος της Ελληνικής 
Ολυμπιακής Επιτροπής, Πέ-
τρος Συναδινος. 

Τέλος, ακολούθησε η η άφι-
ξη της Ολυμπιακής Φλόγας 
στο Πανεπιστήμιο Πατρών 
στον εξωτερικό χώρο της 
Πρυτανείας. Εκεί απηύθη-
νε χαιρετισμό ο Πρύτανης 
Χρήστος Μπούρας, καθώς 
επίσης και οι: Κατρίν Σανιε-
λόνζ και Πέτρος Συναδινός.
Η Ολυμπιακή Φλόγα έκανε 
επίσης «στάση» και στην οι-
κία του Κωστή Παλαμά, στην 
οδό Κορίνθου 241. Στην τε-
λετή μετείχαν μέλη του Κέ-
ντρου Πολιτισμού «Κωστής 
Παλαμάς», καθώς επίσης και 
η Πολυφωνική Χορωδία, 
υπό τη Διεύθυνση του Μα-

έστρου Σταύρου Σολωμού, 
ενώ συμμετείχε η μεσόφω-
νος Βασιλική Καράγιαννη. 
Το απόγευμα η ιστορική Πα-
ναχαϊκή Γυμναστική Ένωση, 
που έχει συμβάλει στην στή-
ριξη του θεσμού της Λαμπα-
δηδρομίας από την ίδρυσή 
της το 1936 και ο Σύλλογος 
Καλών Τεχνών Πάτρας «Κω-
στής Παλαμάς» που προβά-
λει τον Ολυμπιακό ύμνο 
ως Παγκόσμια Πολιτιστική 
Κληρονομιά, διοργάνωσαν 
τελετή στην αίθουσα Τέχνης, 
«Gallery Ωδείο» του Κέντρου 
Πολιτισμού - Ολυμπισμού 
Κωστή Παλαμά. 

Νέες τεχνολογίες στην Υγεία 

Εκδηλώσεις τιμής 
για την Ολυμπιακή Φλόγα

Στο πλευρό των συμβασιού-
χων το Δημοτικό Συμβούλιο 

Κατά την συνεδρίαση του Δημοτικού Συμβουλίου του 
Δήμου Πατρέων της Τετάρτης εγκρίθηκε το θέμα των 
συμβασιούχων της κοινωφελούς εργασίας του ΟΑΕΔ. 
Ειδικότερα, το Σώμα ενέκρινε, κατά πλειοψηφία, την 
πρόταση της «Λαϊκής Συσπείρωσης» και αποφάσισε να 
διεκδικήσει, όπως αναφέρεται σε σχετική ανακοίνωση:
• Άμεση προκήρυξη όλων των κενών οργανικών θέσε-
ων του δήμου μέσω ΑΣΕΠ, μοριοδότηση όλων όσων 
εργάστηκαν στο Δήμο (μέσω ΟΑΕΔ κ.λπ.) και απέ-
κτησαν εμπειρία.
• Να δοθεί εδώ και τώρα η χρηματοδότηση που 
δικαιούται ο Δήμος Πατρέων, σύμφωνα με το Νόμο 
«Καλλικράτη», καθώς και τα παρακρατηθέντα (οι Δή-
μοι, ενώ θα έπρεπε να μοιράζονται 7,5 δισ. μοιράζο-
νται 1,8 δισ.).
• Έκτακτη επιχορήγηση του Δήμου Πατρέων για την 
κάλυψη της μισθοδοσίας και της ασφάλισης των συμ-
βασιούχων του ΟΑΕΔ που παραμένουν στο Δήμο με 
δικαστικές αποφάσεις.
• Να καταργηθεί ο νόμος που απαγορεύει τη μετα-
τροπή των συμβάσεων ορισμένου χρόνου σε αορί-
στου. Όπως και ο νόμος Βορίδη που επιβάλλει τη 
υποχρεωτική κατάθεση έφεσης και εξάντλησης όλων 
των ενδίκων μέσων σε περίπτωση θετικής πρωτόδικης 
δικαστικής απόφασης για τους εργαζόμενους.
• Μισθός και δικαιώματα, σύμφωνα με τις Συλλογικές 
Συμβάσεις Εργασίας, ανάλογα με την ειδικότητα των 
συμβασιούχων μέσω προγραμμάτων.
Στην τοποθέτησή του μεταξύ άλλων ο Δήμαρχος Πα-
τρέων Κώστας Πελετίδης ανέφερε: «Η Δημοτική Αρχή 
προσπάθησε να φωτίσει τις αιτίες, οργάνωσε δεκάδες 
παρεμβάσεις και κινητοποιήσεις, μαζί με τους συμβα-
σιούχους. Γνώρισαν από κοντά την αρνητική στάση 
της Ν.Δ., του ΣΥΡΙΖΑ, του ΠΑΣΟΚ, που στις πολλα-
πλές συναντήσεις μαζί τους, άκουγαν μονότονα από 
όλους, ότι τα 8μηνα, είναι 8μηνα. Γνώρισαν την απά-
ντηση της κυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ και της Ν.Δ., ότι 
δεν θα δώσουν έκτακτη επιχορήγηση για την κάλυψη 
της μισθοδοσίας τους μετά τις αποφάσεις των δικαστη-
ρίων, ενώ είναι δική τους υποχρέωση, γιατί αυτοί τους 
προσέλαβαν. Γνώριζαν ότι ο Νόμος Βορίδη, επιβάλλει 
υποχρεωτικά την εξάντληση όλων των ένδικων μέσων 
από τους Δήμους σε θετική πρωτόδικη απόφαση. Νό-
μος που ψήφισε η Ν.Δ. και απείχε το ΠΑΣΟΚ.
Η Δημοτική Αρχή, στάθηκε δίπλα στους 8μηνίτες με 
συνέπεια. Φώτιζε το μεγάλο κάδρο του κοινού αγώνα, 
που μπορούσε να γίνει πραγματικότητα με συντονισμό 
πανελλαδικά όλων των εργαζομένων των Κοινωφελών
Προγραμμάτων, των ανέργων, των εργαζομένων».
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Σύσκεψη συντονισμού των 
συναρμόδιων υπηρεσιών για 
τον έλεγχο της αγοράς κρέα-
τος της Περιφέρειας Δυτικής 
Ελλάδας πραγματοποιήθηκε 
την περασμένη Τρίτη υπό την 
προεδρία του Αντιπεριφερει-
άρχη Αγροτικής Ανάπτυξης, 
Ανδρέα Φίλια. Συμμετείχαν 
ο Γενικός Δ/ντης Περιφερει-
ακής Αγροτικής Οικονομί-
ας και Κτηνιατρικής Σάββας 
Βλάχος, ο Δ/ντης Κτηνιατρι-
κής Κώστας Μήλιος, ο Δ/
ντης του ΕΦΕΤ Δυτικής Ελλά-
δας Δημήτρης Τσιμπούκης, η 
προϊσταμένη της Εποπτείας 
Πελοποννήσου και Δυτικής 
Στερεάς του ΕΛΓΟ ΔΗΜΗ-
ΤΡΑ Ιωάννα Τσιλιγιάννη και 

η προϊσταμένη του Τμήματος 
Κτηνιατρικής Δημόσιας Υγεί-
ας Βασιλική Αγά.
Στην σύσκεψη συζητήθηκαν 
ο συντονισμός των ελεγκτι-
κών μηχανισμών στην Δυτι-
κή Ελλάδα σε εφαρμογή του 
σχεδίου δράσης που έχει εκ-
πονήσει το Υπουργείο Αγρο-

τικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίμων για τον έλεγχο της 
αγοράς εν όψει των εορτών 
του Πάσχα, με στόχο της προ-
στασία της υγείας του κατανα-
λωτή, αλλά και την πρόληψη 
αθέμιτων πρακτικών απάτης 
(ελληνοποιήσεις). 
Οι ελεγκτικές υπηρεσίες της 

Περιφέρειας Δυτικής Ελλάδας 
το αμέσως επόμενο χρονικό 
διάστημα θα πραγματοποι-
ούν επιστάμενους ελέγχους 
σε όλα τα στάδια της εφοδια-
στικής αλυσίδας του κρέατος 
και στις τρεις Περιφερειακές 
Ενότητες Αιτωλοακαρνανί-
ας, Αχαΐας και Ηλείας, τόνι-
σε ο Αντιπεριφερειάρχης και 
πρόσθεσε:«Στόχος μας είναι, 
εκτός από την αδιαπραγμά-
τευτη προστασία της υγείας 
του καταναλωτή, να αποτρέ-
ψουμε και οποιαδήποτε σκέ-
ψη επιτήδειων για ελληνο-
ποιήσεις κρέατος αυτή την 
περίοδο, προστατεύοντας έτσι 
και την κτηνοτροφία της περι-
οχής μας».

Δώρο Πάσχα και τριετίες 
μπαίνουν στο μικροσκόπιο 
της Επιθεώρησης Εργασίας, η 
οποία αναμένεται να εντείνει 
τους ελέγχους, αφενός λόγω 
των εορτών και της υποχρέ-
ωσης χορήγησης του δώρου 
έως την Μεγάλη Τετάρτη και 
αφετέρου εξαιτίας της ολο-
κλήρωσης του μηνός Απρι-

λίου, και την ενσωμάτωση 
στο μισθό των αυξήσεων που 
ισχύουν από την 1η Απριλί-
ου. Οι έλεγχοι της ανεξάρτη-
της αρχής θα επικεντρωθούν 
σε στα μισθολογικά ζητήμα-
τα και αναμένεται να επιβλη-
θούν υψηλά πρόστιμα στις 
περιπτώσεις όπου θα παραβι-
ασθεί η εργατική νομοθεσία.

Η Ομοσπονδία Ιδιωτικών 
Υπαλλήλων καλεί τους ερ-
γαζόμενους και τα σωματεία 
όπου θα διαπιστώσουν τη μη 
καταβολή του δώρου να προ-
σφύγουν στις κατά τόπους 
υπηρεσίες της, ενώ σημει-
ώνει ότι έχουν επιπλέον δι-
καίωμα υποβολής μήνυσης, 
ώστε να κινηθεί η αυτόφωρη 

διαδικασία.
Μάλιστα, η Ομοσπονδία Ιδι-
ωτικών Υπαλλήλων ζήτησε 
την παρέμβαση της Επιθεώ-
ρησης Εργασίας καθώς «συ-
νεχίζεται και εντείνεται» το 
πρόβλημα με την μη κατα-
βολή από πολλούς εργοδότες 
του επιδόματος τριετιών προ-
ϋπηρεσίας (10%).

Οι ελληνοποιήσεις στο στόχαστρο

«Σαφάρι» για δώρο και τριετίες

Στην πασχαλινή κίνηση «ποντάρει» το 
λιανεμπόριο για τόνωση των εσόδων 
έπειτα ένα πρώτο τρίμηνο του 2024, 
κατά το οποίο η κίνηση χαρακτηρίστηκε 
ως υποτονική. 
Το εορταστικό ωράριο ξεκινά και επι-
σήμως στην Πάτρα την Κυριακή των 
Βαΐων, όπου τα εμπορικά καταστήμα-
τα θα είναι ανοικτά, από τις 11 το πρωί 
έως τις 6 το απόγευμα, δίνοντας την ευ-
καιρία στους καταναλωτές να κάνουν τις 
αγορές τους για τις εορτές του Πάσχα.
Την τιμητική τους θα έχουν και φέτος 
τα παιδιά, τα οποία περιμένουν τα δώρα 
τους από τους νονούς, κυρίως λαμπά-
δες και είδη ένδυσης και υπόδησης, αλ-
λά και παιχνίδια. 

Οι έμποροι της Πάτρας ευελπιστούν 
πως η κίνηση θα κορυφωθεί την Με-
γάλη Εβδομάδα με το δώρο του Πάσχα 
να «ανασταίνει» την αγορά, η οποία το 
τελευταίο διάστημα λόγω και της ακρί-
βειας «αργοπεθαίνει». 

Ελπίδες για τόνωση της αγοράς
> Αυλαία για το εορταστικό ωράριο από μεθαύριο Κυριακή των Βαΐων

> Αυξημένοι έλεγχοι στην αγορά ενόψει του Πάσχα

> Από κλιμάκια της Επιθεώρησης Εργασίας

«Παγώνουν» λόγω Πάσχα 
οι τραπεζικές συναλλαγές 

«Παγώνουν» οι τραπεζικές συναλλαγές για έξι ολόκληρες ημέ-
ρες λόγω του Ορθόδοξου Πάσχα αλλά και της μεταφοράς της 
Πρωτομαγιάς. Έτσι όσες πληρωμές και εμβάσματα καταχω-
ρηθούν από την Μ. Πέμπτη 2 Μαΐου και έπειτα, λόγω της 
εορτής του Πάσχα και της μεταφοράς της αργίας της Πρωτο-
μαγιάς, θα εκτελεστούν την Τετάρτη 8 Μαΐου που θεωρείται 
ως η επόμενη εργάσιμη. 
Το φλέγον ζήτημα εφεξής είναι πώς και πότε θα καταβληθούν 
οι μισθοδοσίες αλλά και το «δώρο Πάσχα» για κάποιες επι-
χειρήσεις ώστε να εισπραχθεί έγκαιρα. Για την εκτέλεση των 
μισθοδοσιών θα πρέπει να καταχωρηθεί στο αρχείο μισθοδο-
σίας ως ημερομηνία εκτέλεσης η Τετάρτη 8 Μαΐου. 
Παράλληλα, το Χρηματιστήριο Αξιών Αθηνών θα παραμείνει 
κλειστό την Παρασκευή 3 Μαΐου, τη Δευτέρα 6 Μαΐου και 
την Τρίτη 7 Μαΐου.

Αιτήσεις για την 
εμποροπανήγυρη 

Στα πλαίσια των εκδηλώσεων της Πρωτομαγιάς η Αντιδημαρ-
χία Διοίκησης και Οικονομικών του Δήμου Πατρέων καλεί 
τους ενδιαφερόμενους, που επιθυμούν να λάβουν έγκριση 
συμμετοχής στη μονοήμερη παραδοσιακή εμποροπανήγυ-
ρη της Πρωτομαγιάς, που θα διεξαχθεί την Τετάρτη 8 Μα-
ΐου 2024, να προσέλθουν στο Τμήμα Διοικητικής Μέριμνας 
(Πρωτόκολλο), που στεγάζεται στο ισόγειο του νέου Δημαρχεί-
ου της Πάτρας (Μαιζώνος 19, πρώην Αρσάκειο) και να κατα-
θέσουν αίτηση κατά το χρονικό διάστημα, από την Πέμπτη 25 
Απριλίου 2024 έως και την Τετάρτη 1 Μαΐου 2024.

Εργατικό Κέντρο: Δράσεις 
για την Πρωτομαγιά 

Το Εργατικό Κέντρο Πάτρας εν όψει της Πρωτομαγιάς συμ-
μετέχει και διοργανώνει αγωνιστικές, αλλά και πολιτιστικές 
δράσεις. Συγκεκριμένα:
• Συμμετέχει σήμερα στα Ψηλαλώνια, στη μεγάλη συναυλία 
αφιέρωμα στην Εργατική Πρωτομαγιά με τη Μαρία Φαρα-
ντούρη και τη Φωτεινή Βελεσιώτου, που διοργανώνει το ΕΚ 
Πάτρας μαζί με τα Συνταξιουχικά Σωματεία ΕΦΚΑ (ΙΚΑ) και-
ΟΑΕΕ.
• Την Κυριακή 28 Απριλίου από κοινού με το Εργατικό Κέ-
ντρο Αμαλιάδας θα πραγματοποιήσει μεγάλη περιοδεία και 
συζήτηση με Έλληνες και μετανάστες εργάτες γης στην περιο-
χή της Νέας Μανωλάδας και της Δυτικής Αχαΐας, 
• Τη Δευτέρα 29 Απριλίου στις 9:00 π.μ. πραγματοποι-
εί παράσταση διαμαρτυρίας στην Επιθεώρηση Εργασίας 
(Ν.Ε.Ο. Πατρών 12) απαιτώντας άμεσα μέτρα υγιεινής και 
ασφάλειας,προστασίας της ζωής των εργαζομένων σε όλους 
τους χώρους δουλειάς, άμεση ένταση των ελέγχωναπό τις αρ-
μόδιες υπηρεσίες
• Την Τρίτη 30 Απριλίου στηρίζει και συμμετέχει στις 
8:00μ.μ. στην εκδήλωση του Συνδικάτου Οικοδόμων για την 
Πρωτομαγιά που θα ολοκληρωθεί με την προβολή του ντοκι-
μαντέρ «Συνάδελφοι ηρωικοί οικοδόμοι».
• Ανήμερα την Πρωτομαγιά καλεί σε απεργιακή συγκέντρω-
ση στις 10.30 το πρωί έξω από το Εργατικό Κέντρο.

Όπως ανακοίνωσε ο Εμπορικός Σύλλογος 

Πάτρας τα καταστήματα θα λειτουργήσουν 

ως εξής:

28/4 ΚΥΡΙΑΚΗ ΒΑΪΩΝ 11.00-18.00 

29/4 Μ. ΔΕΥΤΕΡΑ 9.00-14.00 17.30-21.00

30/4 Μ. ΤΡΙΤΗ 9.00-14.00 17.30-21.00

1/5 Μ. ΤΕΤΑΡΤΗ 9.00-14.00 17.30-21.00

2/5 Μ. ΠΕΜΠΤΗ 9.00-21.00

3/5 Μ. ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ 13.00-19.00

4/5 Μ. ΣΑΒΒΑΤΟ 10.00-15.00

5/5 ΚΥΡΙΑΚΗ ΠΑΣΧΑ ΑΡΓΙΑ

6/5 ΔΕΥΤΕΡΑ ΠΑΣΧΑ ΑΡΓΙΑ

7/5 ΤΡΙΤΗ ΑΡΓΙΑ (ΜΕΤΑΦΟΡΑ ΠΡΩΤΟ-

ΜΑΓΙΑΣ)

Το εορταστικό ωράριο
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Αντιδρομήσεις και αμφιδρομήσεις 
στο ιστορικό κέντρο της Πάτρας 

Συντονισμός δράσεων για 
την αντιπυρική περίοδο

Συνεδρίασε το Τοπικό Επιχειρησιακό Συντονιστικό Όρ-
γανο Πολιτικής Προστασίας (Τ.Ε.Σ.Ο.Π.Π.) του Δήμου 
Πατρέων, υπό τον Αντιδήμαρχο Πολιτικής Προστασί-
ας Μιχάλη Αναστασίου και θέματα, τον απολογισμό της 
αντιπλημμυρικής περιόδου και το συντονισμό των δρά-
σεων ενόψει της νέας αντιπυρικής περιόδου, τη λήψη 
αναγκαίων προληπτικών και κατασταλτικών μέτρων 
αντιμετώπισης των δασικών πυρκαγιών.
Στην εισήγησή του ο Αντιδήμαρχος, αναφέρθηκε στις 
προληπτικές ενέργειες του Γραφείου Πολιτικής Προστα-
σίας για την αντιπυρική περίοδο, που αφορούν στην 
πρόληψη και ετοιμότητα για την αντιμετώπιση κινδύ-
νων, λόγω των δασικών πυρκαγιών, εν μέσω ανασταλτι-
κών παραγόντων (ελλείψεων προσωπικού και επαρκούς 
χρηματοδότησης), μεταξύ των οποίων είναι το Μνημό-
νιο Ενεργειών για Οργανωμένη Απομάκρυνση Πολιτών, 
η ενημέρωση των δημόσιων οργανισμών για την εκτέλε-
σηεργασιών προληπτικού καθαρισμού των ιδιοκτησιών 
τους προς αποφυγή πρόκλησης πυρκαγιάς, όπου αποτε-
λεί υποχρέωσή τους, κ.α. Επίσης, όπως είπε, έχει ήδη 
σταλεί μέσω τον λογαριασμών της Δ.Ε.Υ.Α.Π., ενημερω-
τικό φυλλάδιο για την υποχρέωση των ιδιοκτητών για 
καθαρισμό των ιδιοκτησιών τους και παράλληλα, υπάρ-
χει συνεχής συνεργασία με την Πυροσβεστική Υπηρεσία 
και τους Εθελοντικούς Συλλόγους δασοπροστασίας, με 
Τοπικά Συμβούλια και ομάδες πυρασφάλειας κατά περι-
οχή, για περιφρούρηση επικίνδυνων περιοχών.

Σύσκεψη με Προέδρους Βραχνεΐκων, 
Παραλίας και Μεσσάτιδας
Εξ άλλου, ο Αντιδήμαρχος Πολιτικής Προστασίας, Μι-
χάλης Αναστασίου μαζί με τον Βασίλη Μαρτζάκλη, Δι-
οικητή Πυροσβεστικών Υπηρεσιών Αχαΐας συγκάλεσαν 
σύσκεψη με τους Πρόεδρους τωνΔημοτικών Κοινοτή-
των Βραχνεΐκων, Παραλίας και Μεσσάτιδας. Κατά τη δι-
άρκεια της σύσκεψης, τονίστηκε η μεγάλη σημασία της 
πρόληψης και της ετοιμότητας που πρέπει να επιδεικνύ-
ουν οι Τοπικές Κοινότητες. Προτάθηκε επίσης, η σύστα-
ση ομάδων πυρασφάλειας από πολίτες που θα έχουν την 
ευθύνη της παρακολούθησης των χωριών τους, ώστε σε 
περίπτωση συμβάντος να υπάρξει όσο το δυνατόν πιο 
άμεση επέμβαση και αντιμετώπιση. Αύριο στις 6.30 μ.μ. 
έχει προγραμματιστεί ανάλογη σύσκεψη στο Ρίο.

σπιράλ: Δημοτική 
Σχολή Γονέων

Πλήθος κόσμου ανταποκρίθηκε στο ανοικτό κάλεσμα 
του σπιράλ και έτσι η εκδήλωση της περασμένης Δευτέ-
ρας στο ξενοδοχείο MyWay, με τίτλο «Γονείς: Μαθαίνο-
ντας από τα λάθη μας – Μύθοι και πραγματικότητα» είχε 
μεγάλη επιτυχία. Η Σύμβουλος Επαγγελματικού Προσα-
νατολισμού Ειρήνη Βολακάκη συντόνισε μία διαδραστι-
κή βραδιά που έδωσε χρήσιμες πληροφορίες και έλυσε 
πολλές απορίες γονέων.
Ο επικεφαλής του σπιράλ Πέτρος Ψωμάς επαίνεσε την 
Ομάδα Εργασίας #Κοινωνία της παράταξης που διοργά-
νωσε την εκδήλωση και τόνισε πως «η ίδρυση και λει-
τουργία Δημοτικής Σχολής Γονέων αποτελεί πρόταση 
του σπιράλ για την Πάτρα και εκδηλώσεις σαν κι αυτή 
έρχονται νακαλύψουν το κενό». 
Ο συντονιστής της #Κοινωνίας, Γιώργος Μπατάλης, εξή-
γησε πως «σκοπός του έργου είναι η στήριξη των γονέ-
ων έτσι ώστε να μπορούν να ανταποκριθούν με επιτυχία 
στο σύνθετο και δύσκολο ρόλο τους, όπως αυτός διαμορ-
φώνεται στις σύγχρονες κοινωνικοοικονομικές συνθή-
κες. Πρόκειται, συμπλήρωσε, για ένα έργο που θα προ-
σφέρει στους γονείς και στο οικογενειακό και σχολικό 
περιβάλλον,γνώσεις και ευκαιρίες για προβληματισμό».

Θέματα

> Παρουσιάστηκαν στο Δημοτικό Συμβούλιο οι νέες κυκλοφοριακές ρυθμίσεις 

> Από τις 13 Μαΐου αρχίζουν οι εργασίες από το ύψος της Αράτου

Το θέμα των νέων κυκλο-
φοριακών ρυθμίσεων συ-
ζητήθηκε στην προχθεσινή 
συνεδρίαση του Δημοτικού 
Συμβουλίου, με την αρμόδια 
αντιδήμαρχο, Αναστασία Το-
γιοπούλου να γνωστοποιεί τις 
αλλαγές που θα ισχύουν μετά 
και τις συμπληρωματικές με-
λέτες που έγιναν.
Συγκεκριμένα, σύμφωνα με 
την εισήγηση οι κυκλοφορια-
κές ρυθμίσεις αφορούν:
• Την αντιδρόμηση της Κο-
ρίνθου από Ελευθερίου Βε-
νιζέλου έως Αγίας Σοφίας με 
απαγόρευση της στάθμευσης 
και στάσης των οχημάτων επί 
της δυτικής της πλευράς και 
εγκατάσταση νέων φωτεινών 
σηματοδοτών σε Γ. Ολυμπί-
ου, Σμύρνης και Ιεροθέου
• Την αντιδρόμηση της Ναυ-
αρίνου από Βορείου Ηπείρου 
έως Παπαφλέσσα με απαγό-
ρευση της στάθμευσης-στά-
σης οχημάτων επί της ανα-
τολικής της πλευράς και 
τοποθέτηση νέων φαναρι-
ών σε Ιεροθέου, Σμύρνης, Γ. 
Ολυμπίου και Παπαφλέσσα
• Την αντιδρόμηση της Κανα-
κάρη από Παπαφλέσσα έως 
Αγίας Σοφίας με απαγόρευση 
της στάσης- στάθμευσης οχη-
μάτων επί της ανατολικής της 
πλευράς, με εξαίρεση το τμή-
μα Βαλτσετσίου έως Νόρμαν 
που θα απαγορεύεται πλήρως 
η στάση και η στάθμευση και 
τοποθέτηση νέων φαναριών 
σε Αράτου, Καρόλου και Αγί-
ας Σοφίας
• Την αμφιδρόμηση και τη 

λειτουργία της ως δρόμος 
δύο κατευθύνσεων της Αγί-
ας Σοφίας από Κορίνθου έως 
Έλληνος Στρατιώτου και απα-
γόρευση της στάσης- στάθ-
μευσης οχημάτων επί της νό-
τιας πλευράς της
• Την αντιδρόμηση της Αρά-
του (κάθοδος) από Ανδρού-
τσου έως Αγίου Ανδρέου
• Την αντιδρόμηση της Ζαΐμη 
(άνοδος) από Ανδρούτσου 
έως Αγίου Ανδρέου
• Την αντιδρόμηση της Μαι-
ζώνος από Αράτου έως Καρό-
λου και την απαγόρευση της 
στάσης- στάθμευσης οχημά-
των επί της ανατολικής της 
πλευράς
• Την αντιδρόμηση της Κων-
σταντινουπόλεως από Κα-
ρόλου έως Αγίας Σοφίας 
και απαγόρευση της στάσης- 
στάθμευσης οχημάτων επί 
της ανατολικής της πλευράς
• Τη μονοδρόμηση της Αν-
δρούτσου από Σατωβριάνδου 
έως Ζαΐμη και αντιδρόμησή 
της από Αράτου έως Ζαΐμη.
Απαντήσεις σε ερωτήσεις δη-
μοτικών συμβούλων έδω-

σε ο κ. Παπαδάκος εκ των 
μελετητών, επισημαίνοντας 
πως στις μελέτες ελήφθησαν 
υπόψη στοιχεία και μετρήσεις 
που έγιναν.

Ενστάσεις 
από τις παρατάξεις
Oι επικεφαλής των παρατά-
ξεων κατέθεσαν τις ενστά-
σεις, τους προβληματισμούς 
και τις παρατηρήσεις τους 
σχετικά με τις κυκλοφορια-
κές ρυθμίσεις, μεταξύ των 
οποίων το γεγονός ότι σε κα-
μία από τις μελέτες δεν υπάρ-
χει πρόβλεψη για τη στάθμευ-
ση των οχημάτων, όπως και 
τι θα συμβεί στους δρόμους 
που εξαιτίας των αλλαγών 
θα δεχτούν μεγαλύτερο φόρ-
το, όπως η Όθωνος Αμαλίας, 
στην οποία έχει δημιουργη-
θεί και ο ποδηλατόδρομος. 
Οι επικεφαλής της «Πάτρας 
Ενωμένης», Κώστας Σβόλης, 
«Πάτρα, Σπουδαία και Πάλι», 
Βασίλης Αϊβαλής και «σπι-
ράλ» Πέτρος Ψωμάς, ζήτησαν 
την αναβολή του, κάτι που 
δεν έγινε δεκτό με τον Δή-

μαρχο να επισημαίνει πως το 
Σώμα είναι ώριμο να το συ-
ζητήσει.

Κ. Σβόλης: Να εισαχθεί σε
μονοθεματική συνεδρίαση 
Σε ανακοίνωσή της η παράτα-
ξη του Κ. Σβόλη ανέφερε: «Η 
Δημοτική Αρχή του Δήμου 
Πατρέων εισάγει προς συζή-
τηση και τελική απόφαση το 
θέμα των κυκλοφοριακών 
ρυθμίσεων στο Δημοτικό 
Συμβούλιο της 24ης Απρι-
λίου 2024, μεταξύ 44 θεμά-
των. Επειδή θεωρούμε ότι το 
θέμα αυτό είναι από τα πλέον 
σοβαρά (αν όχι το σοβαρότε-
ρο) της πενταετούς αυτής αυ-
τοδιοικητικής θητείας, ζητή-
σαμε την αναβολή αυτού του 
θέματος ώστε να εισαχθεί σε 
νέα μονοθεματική συνεδρία-
ση, με πρόσκληση όλων των 
εμπλεκόμενων φορέων (Τρο-
χαία Πατρών, Αστικό ΚΤΕΛ, 
ΤΑΞΙ, Εμπορικός Σύλλογος, 
ΣΚΕΑΝΑ, εκπρόσωπος της 
εταιρείας ΕΡΑΣΜΟΣ, οργα-
νώσεις πολιτών, κ.α.).
Το θέμα της αντιδρόμησης 
Κανακάρη και Κορίνθου τα-
λανίζει τους πολίτες πολλά 
χρόνια. Η καθυστέρηση ολί-
γων ημερών ώστε να διεξα-
χθεί διεξοδική συζήτηση με 
εμπεριστατωμένες θέσεις και 
επιχειρήματα θεωρούμε ότι 
θα ωφελήσει άπαντες προς τη 
λήψη σωστών αποφάσεων.
Άλλως, οποιαδήποτε αστοχία 
θα επιβαρύνει αυτούς που 
θέλουν να αποφύγουν τον 
εκτενή διάλογο».

Μετά το Πάσχα ξεκινά 
η πεζοδρόμηση της Μαιζώνος 

Μετά το Πάσχα η οδός Μαιζώνος μετα-
μορφώνεται σε πεζόδρομο, φέρνοντας 
νέα πνοή στην καρδιά του ιστορικού κέ-
ντρου της αχαϊκής πρωτεύουσας. Το έρ-
γο ξεκινάει τμηματικά στις 13 Μαΐου, με 
στόχο την ολοκλήρωση έως το τέλος του 
2024.
Το έργο προβλέπει πλήρης πεζοδρόμη-
ση της Μαιζώνος, από την Αράτου έως 
την Γούναρη, θα απαγορεύεται η διέλευ-
ση οχημάτων. Αναβάθμιση με νέα πλα-
κόστρωση με κυβόλιθους, ανακαινισμέ-
να πεζοδρόμια και παρεμβάσεις στην 

πλατεία Όλγας για βελτιωμένη εικόνα 
και λειτουργικότητα.
Επίσης, Κατά τη διάρκεια των εργασι-
ών, η πρόσβαση στα καταστήματα θα 
διασφαλίζεται τμηματικά, καθώς η πεζο-
δρόμηση θα υλοποιείται ανά τετράγωνο.
Στόχος του Δήμου είναι η δημιουργία 
ενός νέου μεγάλου πεζόδρομου στο κέ-
ντρο της Πάτρας, προσβάσιμου σε πε-
ζούς και ποδηλάτες, η βελτίωση της ποι-
ότητας ζωής κατοίκων και επισκεπτών, 
η τόνωση της τοπικής οικονομίας με την 
προσέλκυση πεζών και την ανάπτυξη 

εμπορικών δραστηριοτήτων.
Σύμφωνα με το χρονοδιάγραμμα οι ερ-
γασίες ξεκινούν στις 13 Μαΐου στην 
οδό Αράυου και μετά υα γίνει η έναρξη 
εργασιών στη Μαιζώνος, τμηματικά ανά 
τετράγωνο με ορίζοντα την ολοκλήρωση 
του έργου στο τέλος 2024.
Η πεζοδρόμηση της Μαιζώνος αποτελεί 
ένα σημαντικό έργο για την ανάπτυξη του 
ιστορικού κέντρου της Πάτρας. Με την 
ολοκλήρωσή του, η πόλη θα αποκτήσει 
έναν ακόμα πιο όμορφο και φιλόξενο 
χώρο για κατοίκους και επισκέπτες.
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Πράσινο φως 
για Ροδοδάφνη - Ρίο

Θετικές είναι οι εξελίξεις για την περιοχή 
μας καθώς εγκρίθηκε η χρηματοδότηση για 
τα έργα της νέας διπλής σιδηροδρομικής 
γραμμής στο τμήμα Ροδοδάφνη – Ρίο.
Η ανακοίνωση έγινε προχθές από τον 
Υπουργό Υποδομών και Μεταφορών, Χρή-
στο Σταϊκούρα, ο οποίος ενημέρωσε τη Δι-
αρκή Επιτροπή Παραγωγής και Εμπορίου 
της Βουλής. 
Παράλληλα, υπεβλήθη, τον Ιανουάριο του 
2024, αίτημα χρηματοδότησης από το πρό-
γραμμα “Συνδέοντας την Ευρώπη – 2” (CEF 
2, 2021 - 2027), το οποίο αφορά στην ανα-
βάθμιση και ανάταξη της σηματοδότησης 
– τηλεδιοίκησης του τμήματος Άνω Λιόσια 
– Κιάτο, την ολοκλήρωση της νέας διπλής 
σιδηροδρομικής γραμμής στο τμήμα Ρίο – 
Πάτρα, που θα συνδέσει τον λιμένα Πατρών 
με την νέα σιδηροδρομική γραμμή υψηλών 
ταχυτήτων κ.α.
Για τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού 
τομέα, έχουν δρομολογηθεί έργα για την ενί-
σχυση της ασφάλειας του σιδηροδρομικού 
δικτύου, τοποθέτηση 300 καμερών συνε-
χούς παρακολούθησης των συρμών, ενώ 
ολοκληρώνεται, εντός Μαΐου, η πρόσληψη 
117 υπαλλήλων τακτικού προσωπικού, δι-
αφόρων ειδικοτήτων, παράλληλα δε προ-
χωρά η μεταρρύθμιση του σιδηροδρομικού 
τομέα, σε συνεργασία με την Ευρωπαϊκή 
Επιτροπή.
Όσον αφορά την επαναλειτουργία του σιδη-
ροδρόμου της Πελοποννήσου, ο ΟΣΕ απα-
ντώντας σε ερώτηση του βουλευτή Κυριάκου 
Βελόπουλου, ανέφερε πως προχωράει στην 
επικαιροποίηση των μελετών των Συμβά-
σεων 725 και 733 της ΕΡΓΟΣΕ, καθώς και 
των Τευχών Δημοπράτησης σύμφωνα με 
τις υποδείξεις της αρμόδιας Διαχειριστικής 
Αρχής.

Εκδήλωση 
από το ΙΝΑΔΕ 

Μια άκρως ενδιαφέρουσα και επίκαιρη 
εκδήλωση διοργανώνει το Ινστιτούτο Ανά-
πτυξης Δυτικής Ελλάδας (ΙΝ.Α.Δ.Ε) με τίτλο 
«Η πορεία της Ελλάδας & της Ευρώπης στο 
πλαίσιο των Διεθνών Γεωπολιτικών Εξελί-
ξεων», σήμερα (5 μ.μ.) στην αίθουσα του 
Αρχαιολογικού Μουσείου Πατρών.
Μερικά από τα θέματα που θα τεθούν υπό 
συζήτηση είναι οι αγωγοί φυσικού αερίου 
στην Ευρώπη, οι μεταναστευτικές ροές, θέ-
ματα άμυνας και εξοπλισμού, η Συνθήκη της 
Λωζάνης, η διπλωματία των πόλεων και Πε-
ριφερειών, η Κύπρος και ο Ελληνισμός κα-
θώς και ο ρόλος της ΕΕ στο νέο γεωπολιτικό 
πλαίσιο.
Κεντρικοί ομιλητές θα είναι ο στρατιωτικός 
αναλυτής και συγγραφέας Σάββας Καλεντερί-
δης και ο Μελέτης Μελετόπουλος, Διδάκτωρ 
οικονομικών και κοινωνικών επιστημών του 
Πανεπιστημίου της Γενεύης.
Θα ακολουθήσει συζήτηση με τους υποψη-
φίους ευρωβουλευτές, Μιχάλη Αγγελόπουλο 
(ΝΔ), Ευάγγελο Αντώναρο (ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ) και 
Μαριζέτα Αντωνοπούλου (ΠΑΣΟΚ). Την 
εκδήλωση θα χαιρετίσει ο Αντιπεριφερειάρ-
χης ΠΕ Αχαΐας και Γενικός Γραμματέας του 
ΙΝΑΔΕ, Φωκίων Ζαΐμης. Χορηγός της εκδή-
λωσης είναι ο Διαχειριστής Εθνικού Συστή-
ματος Φυσικού Αερίου (ΔΕΣΦΑ).

Στο επίκεντρο η στήριξη 
νεοφυών επιχειρήσεων

Θέματα

> Δ. Παπαστεργίου και Μ. Σενετάκης επισκέφθηκαν το Επιμελητήριο

Με το Δήμαρχο Δυτικής Αχαΐας 
και Πρόεδρο του Συνδέσμου Δι-
αχείρισης Στερεών Αποβλήτων 
Νομού Αχαΐας Γρηγόρη Αλε-
ξόπουλο συναντήθηκε ο Πρόε-
δρος του ΤΕΕ Δυτικής Ελλάδας 
Βαγγέλης Καραχάλιος στο πλαί-
σιο του κύκλου επαφών που 
έχει με Φορείς της περιοχής, για 
το «Δυτική Ελλάδα 2040». 
Κατά τη διάρκεια της συνάντησης 
συζήτησαν θέματα που έχουν να 
κάνουν με την αναπτυξιακή πο-
ρεία της περιοχής και τα μεγάλα 
έργα, αλλά και θέματα που αφο-
ρούν την αναγκαιότητα συνερ-
γασίας μεταξύ των Φορέων για 
την προώθηση των αιτημάτων 
της Δυτικής Ελλάδας και την δι-
εκδίκηση λύσεων. Κυρίαρχο θέ-

μα αποτέλεσε και η ολοκλήρω-
ση του εργοστασίου διαχείρισης 
απορριμμάτων και η επίσπευση 
των διαδικασιών για την επικαι-
ροποίησηε του ΠΕΣΔΑ με έμφα-
ση στα θέματα ανακύκλωσης και 
Διαλογής στη Πηγή. 
Ο κ. Καραχάλιος ενημέρωσε τον 

κ. Αλεξόπουλο για την πρότα-
ση του ΤΕΕ Δυτικής Ελλάδας ως 
προς τη δημιουργία του διευρυ-
μένου Οργάνου «Δυτική Ελλάδα 
2040» στόχος του οποίου θα εί-
ναι η παρακολούθηση ζητημά-
των μακροπρόθεσμης στρατηγι-
κής ανάπτυξης της περιοχής με 

τη συμμετοχή όλων των φορέων 
και της Κοινωνίας των Πολιτών.
«Είχαμε μια παραγωγική συζή-
τηση με τον κ. Αλεξόπουλο ο 
οποίος άκουσε με ιδιαίτερο εν-
διαφέρον την πρότασή μας για 
τη “Δυτική Ελλάδα 2040” και 
τον τρόπο με τον οποίο θα βοη-
θήσει την περιοχή να έρθει πιο 
κοντά στις επιδιώξεις της. 
Συνεχίζουμε τις επαφές μας και 
αισιοδοξούμε ότι πολύ σύντομα 
θα έχουμε καλά νέα σε σχέση με 
τη συγκρότηση αυτού του τόσο 
απαραίτητου Οργάνου για την 
συγκρότηση του οποίου κατα-
βάλλουμε προσπάθειες ως ΤΕΕ 
Δυτικής Ελλάδας» τόνισε μετά τη 
συνάντηση ο κ. Καραχάλιος.

Με την ευκαιρία του επετειακού εορτασμού 
για τα 100 χρόνια ΤΕΕ, υλοποιείται μια πο-
λυποίκιλη δράση ενημέρωσης του κοινού για 
την προσφορά του Επιμελητηρίου, φέρνοντας 
πιο κοντά το ΤΕΕ, τα Περιφερειακά Τμήματά 
του και τις Νομαρχιακές Επιτροπές στο ευρύ 
κοινό.
Ο λόγος για το ΤΕΕ Roadshow την κύρια δρά-
ση της ενημερωτικής καμπάνιας, για τον ένα 
αιώνα του Τεχνικού Επιμελητηρίου, μια εντυ-
πωσιακή κινητή εκδήλωση, που θα ταξιδέψει 
σε όλη τη χώρα, φέρνοντας το ΤΕΕ σε άμεση 
επαφή με την κοινωνία αλλά και με τα μέλη 
του ανά την Ελλάδα.

Παράλληλα στις έδρες των Περιφερειακών 
Τμημάτων έχουν προγραμματιστεί εκδηλώσεις 
– ημερίδες για την επέτειο των 100 ετών ΤΕΕ. 
Ειδικά για το Περιφερειακό Τμήμα Δυτικής 
Ελλάδας του ΤΕΕ και σε συνεργασία με το 
ΤΕΕ Δυτικής Ελλάδας έχουν προγραμματιστεί 
οι εξής δράσεις:
Roadshow: 27 Απριλίου Πύργος, 29 Απρι-
λίου Πάτρα Εκδήλωση/ημερίδα: 27 Ιουνίου 
Πάτρα.
Σε κάθε σταθμό του ΤΕΕ Roadshow, μέσα 
από διαδραστικές εμπειρίες, διαγωνισμούς 
και άλλες εκπλήξεις, το κοινό θα έχει την ευ-
καιρία να γνωρίσει την πλούσια ιστορία του 

ΤΕΕ αλλά και το σημαντικό έργο που προσφέ-
ρει στον τόπο.
«Θα είμαστε όλοι παρόντες σε αυτή τη μεγάλη 
γιορτή που είναι αφιερωμένη στο πολύτιμο 
έργο των διπλωματούχων μηχανικών του τό-
που μας» τονίζει ο πρόεδρος του ΤΕΕ Δυτικής 
Ελλάδας Βαγγέλης Καραχάλιος, καταλήγοντας 
ότι «100 χρόνια Γνώσης, Έρευνας, Μελέτης 
και Προσφοράς των Ελλήνων μηχανικών, 
συνθέτουν το πολυσήμαντο και πολυσχιδές 
έργο του ΤΕΕ, που είναι άρρηκτα συνδεδεμέ-
νο με την αναπτυξιακή πορεία των πόλεων 
και τη δημιουργική ανέλιξη των ανθρώπων 
της Ελλάδας»

Συνάντηση για το «Δυτική Ελλάδα 2040»

Εκδηλώσεις για τα 100 χρόνια του ΤΕΕ

> Ο πρόεδρος του ΤΕΕ/ΤΔΕ Β. Καραχάλιος στον Γ. Αλεξόπουλο

> Δράσεις και στην Δυτική Ελλάδα

Συνάντηση με τον Υπουργό Ψη-
φιακής Διακυβέρνησης Δημήτρη 
Παπαστεργίου είχαν στελέχη του 
Επιμελητηρίου Αχαΐας με αφορ-
μή την επίσκεψη του στην Πάτρα 
την Παρασκευή 19 Απριλίου. Τον 
κ. Παπαστέργιου υποδέχθηκαν ο 
Πρόεδρος Πλάτων Μαρλαφέκας, 
ο Αντιπρόεδρος Αριστείδης Τηλι-
γάδης και ο Γενικός Γραμματέας 
Θεόδωρος Τσούμπελης.
Ο υπουργός εκτός των άλλων 
ενημερώθηκε για την δραστηρι-
ότητα και τις πρωτοβουλίες του 
Επιμελητηρίου, όσον αφορά 
στον ψηφιακό μετασχηματισμό 
των επιχειρήσεων με την παρου-
σίαση του ψηφιακού οικοσυστή-
ματος των επιχειρήσεων. 
Ο κ. Παπαστεργίου δήλωσε εντυ-
πωσιασμένος από την δραστηρι-
ότητα του Επιμελητηρίου και δε-

σμεύτηκε για την υποστήριξή του 
στις πρωτοβουλίες και δράσεις 
του Επιμελητηρίου που στοχεύ-
ουν σε αυτές τις κατευθύνσεις, 
όπως τα στοχευμένα Ευρωπαϊκά 
Προγράμματα και η υποστήριξη 
των καινοτόμων startups επιχει-
ρήσεων της περιοχής.
Μια μέρα πριν, το Επιμελητήριο 

Αχαΐας επισκέφτηκε ο Υφυπουρ-
γός Ανάπτυξης Μάξιμος Σενετά-
κης στο πλαίσιο της επίσκεψης 
του στην Πάτρα.
Τον υφυπουργό υποδέχθηκαν ο 
Πρόεδρος Πλάτων Μαρλαφέκας, 
ο Γενικός Γραμματέας Θεόδωρος 
Τσούμπελης και το μέλος του Δι-
οικητικού Συμβουλίου και Διαχει-

ριστής της Αναπτυξιακής του Επι-
μελητηρίου Ανδρέας Ντακόλιας. 
Ο κ. Σενετάκης είχε την ευκαι-
ρία να ενημερωθεί για την δρα-
στηριότητα και τις πρωτοβουλίες 
του Επιμελητηρίου, όσον αφο-
ρά στα Ευρωπαϊκά προγράμματα 
Interreg, Balcan, Med κ.λ.π., που 
υλοποιεί ο φορέας κυρίως για 
την προώθηση της καινοτομίας. 
Ο υφυπουργός Ανάπτυξης εξέ-
φρασε ιδιαίτερο ενδιαφέρον για 
την έκθεση καινοτομίας και μετα-
φοράς τεχνογνωσίας PATRAS IQ 
που προγραμματίζεται τον Οκτώ-
βριο του 2024. Συμφωνήθηκε 
δε η ουσιαστική συμμετοχή της 
Elevate Greece, της επίσημης δι-
κτυακής πύλης για τις νεοφυείς 
επιχειρήσεις, καθώς η διοίκηση 
του Επιμελητηρίου δίνει ιδιαίτε-
ρο ενδιαφέρον στον τομέα αυτό.
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Ξενάγηση στα βήματα του Τσίλλερ
Μια πολύ επιτυχημένη ξενάγηση με τίτλο «Η νε-
οκλασική Πάτρα στα βήματα του Τσίλλερ» διορ-
γάνωσε η Εταιρεία Αχαϊκών Σπουδών την Κυ-
ριακή 21 Απριλίου 2024, με τη συνεργασία της 
«Κοινο_Τοπίας». Η ξενάγηση πραγματοποιήθη-
κε από το γενικό γραμματέα της ΕΑΣ Ξενοφώντα 
Παπαευθυμίου, μουσειολόγο.
Οι συμμετέχοντες επισκέφθηκαν την Οικία 
Περιβολαρόπουλου, στη συμβολή των οδών 
Μαιζώνος και Αγίου Νικολάου. Το διώροφο 
νεοκλασικό κτίριο, έχει εντυπωσιακή είσοδο 
με μαρμάρινο κλιμακοστάσιο που οδηγεί στον 
όροφο ο οποίος διατηρεί τη ζωγραφική διακό-
σμηση στα ταβάνια του – τυπικό δείγμα των νε-
οκλασικών μεγάρων της εποχής του. Τελευταίος 
σταθμός της ξενάγησης ήταν η ευρύτερη περιοχή 
της οδού Σατωβριάνδου. Πρόκειται κυριολεκτι-
κά για ένα ζωντανό μουσείο από την πλευρά του 
κτιρίου, των οροφογραφιών και της επίπλωσης.

Μία λαμπάδα… ένα Χαμόγελο! 
Με το μήνυμα «Μία λαμπάδα… 
ένα Χαμόγελο», «Το Χαμόγελο του 
Παιδιού» σας προσκαλεί και αυτό 
το Πάσχα, στο Πασχαλινό Bazaar 
που διοργανώνει στην Πλατεία Γε-
ωργίου στην Πάτρα, από το Σάβ-
βατο 27/04 έως την Μ. Τετάρτη 
01/05 και ώρες 10:00-15:00 
(Σαββατοκύριακο) 09:30-14:00 
&amp; 17:00-21:00 (Μ. Δευτέρα 
έως και Μ. Τετάρτη). 
Επιλέγοντας λαμπάδες και τα πασχαλινά δώρα από «Το Χαμό-
γελο του Παιδιού», συμμετέχουμε όλοι στην προσπάθεια να 
καλύψουμε μαζί τις ανάγκες των χιλιάδων παιδιών και οικογε-
νειών που έχουν ανάγκη, αντιμετωπίζουν προβλήματα διαβίω-
σης και χρειάζονται στην υποστήριξη όλων μας.
Άλλωστε χάρη στη συμμετοχή όλων «Το Χαμόγελο του Παι-
διού» το 2023 και για μία ακόμα χρονιά κατάφερε να υπο-
στηρίξει ανάγκες 16.573 παιδιών και των οικογενειών τους με 
προβλήματα διαβίωσης. 

Συμβουλευτικά

Επιχείρηση καθαριότητα στο πρώην «Λάγιος» 
Εργαζόμενοι του τομέα Καθα-
ριότητας του Δήμου Πατρέων 
για μια ακόμη φορά μέσα σε 
λίγους μήνες, μετέβησαν στο 
δημοτικό κτίριο, πρώην «Λάγι-
ος», που βρίσκεται στην Μαρί-
να και προχώρησαν στον κα-
θαρισμό και την απολύμανσή 
του.
Φορώντας φόρμες και μάσκες, 

μάζεψαν πολλά κιλά απορριμ-
μάτων και καθάρισαν πατώ-
ματα και τοίχους, καθώς και 
τον περιβάλλοντα χώρο του 
κτιρίου.
Ο χώρος βέβαια είναι αναξιο-
ποίητος εδώ και τόσα χρόνια… 
Όπως επίσης και η Μαρίνα 
της Πάτρας, η οποία παραμέ-
νει εντελώς αναξιοποίητη…

Τις ομάδες αστρονομίας του 1ου Γυμνασίου Κιλκίς και τους εκπαιδευτικούς τους, υποδέχθηκε στις αρχές της εβδομάδας ο δή-
μαρχος Πατρέων, Κώστας Πελετίδης, στο νέο Δημαρχείο της Πάτρας, με αφορμή την παρουσία τους στην αχαϊκή πρωτεύουσα, 
στο πλαίσιο υλοποίησης προγραμμάτων σχολικών δραστηριοτήτων. Συνολικά 44 μαθητές και 5 εκπαιδευτικοί συναντήθηκαν 
με τον Δήμαρχο ο οποίος τους ξενάγησε στους χώρους του Δημαρχείου, τους μίλησε για την ιστορία της Πάτρας, απάντησε σε 
ερωτήσεις των μαθητών και παρότρυνε τα παιδιά να πάρουν τις ζωές τους στα χέρια τους και να σχεδιάσουν το αύριο της πόλης 
τους. Ήταν τόσο εγκάρδιο το κλίμα που στο τέλος της επίσκεψης όλοι μαζί χόρεψαν μαζί με τον Δήμαρχο, στο προαύλιο, ποντι-
ακούς χορούς. Οι μαθητές και οι εκπαιδευτικοί τους: Ιωάννα Γκιουλέκα (Διευθύντρια), Ανδρέας Σίμογλου (Υποδιευθυντής), 
Μαρία Δεβετζή, Πελαγία Καψιμάλη και Σοφία Φοίβα, αποχώρησαν με άριστες εντυπώσεις και αποτύπωσαν τον ενθουσιασμό 
τους στα σημειώματα που έγραψαν στο βιβλίο επισκεπτών του Δημαρχείου. Κάλεσαν δε τον Δήμαρχο και τους συνεργάτες του 
στο Κιλκίς, για να ανταποδώσουν, ως σχολείο, την εξαιρετική, όπως ανέφεραν, υποδοχή και φιλοξενία.

Oι τζίροι και 
η πραγματικότητα
Νέα άνοδο της τάξης του 3% καταγράφει ο τζίρος των σού-
περ μάρκετ κατά το πρώτο τρίμηνο του έτους, την ώρα που 
τα προϊόντα ιδιωτικής ετικέτας κερδίζουν όλο και περισσό-
τερο χώρο στο καλάθι των καταναλωτών
Με βάση τα πιο πρόσφατα στοιχεία της αγοράς, που έχει 
στη διάθεσή της η NielsenIQ, που διεξήγαγε σχετική έρευ-
να, το οργανωμένο λιανεμπόριο τροφίμων κινήθηκε θε-
τικά σε αξία στο +3,0% για το πρώτο τρίμηνο του 2024 
(στοιχεία έως 31 Μαρτίου 2024), σε σύγκριση με την αντί-
στοιχη περυσινή χρονική περίοδο. 
Παρά τον μειούμενο ρυθμό ανάπτυξης των τιμών, τα προϊ-
όντα ιδιωτικής ετικέτας φαίνεται να έχουν κερδίσει μια ση-
μαντική θέση στο καλάθι των νοικοκυριών, καθώς το με-
ρίδιο αυτών συνεχίζει την αυξητική του πορεία, και από 
το 24,7%, που ήταν στο τέλος του 2023, έφτασε το 25,4% 
κατά το πρώτο τρίμηνο του έτους. Με βάση την ίδια έρευνα 
9 στους 10 αγοραστές επηρεάζονται από τα προωθητικά, 
όταν χρειάζεται να λάβουν απόφαση για τις μάρκες ή ακό-
μη και τα καταστήματα, που επιλέγουν για τις αγορές τους.
H αγωνία πλέον κορυφώνεται καθώς εισερχόμαστε στη 
Μεγάλη Εβδομάδα και όλα δείχνουν ότι τελικά δεν θα 
υπάρξει αποκλιμάκωση των τιμών πώλησης του αρνιού. 
Η κυβέρνηση αισιοδοξεί ότι η τιμή δεν θα ξεπεράσει τα 10 
ευρώ το κιλό με τους κρεοπώλες να θέτουν ως ρεαλιστική 
τιμή πώλησης τα 15 ευρώ το κιλό, με βάση το ύψος της 
αγοράς που έκαναν.
Είναι πασιφανές ότι και φέτος το Πάσχα οι καταναλωτές 
θα βάλουν βαθειά το χέρι στην τσέπη για να μπορέσουν να 
φέρουν στο τραπέζι τους τα ουσιώδη, ενώ σε κάποιες πε-
ριπτώσεις, κυρίως σε κρεοπωλεία, πληροφορούμαστε ότι 
έχει επιστρέφει το «βερεσέ»…
Τι χρειάζεται για να υπάρξει αποκλιμάκωση του πληθωρι-
σμού; Μια αλλαγή μοντέλου στην Οικονομία, θα υποστή-
ριζαν οι περισσότεροι καθώς το φαινόμενο θα συνεχίσει 
να διαιωνίζεται όσο δεν λαμβάνονται μέτρα. Εκείνο που 
λείπει είναι σοβαρές και μεγάλου όγκου επενδύσεις στην 
πρωτογενή οικονομία και στην αγροτική παραγωγή, γιατί 
αυτό θα αύξανε την προσφορά αγροτικών προϊόντων και 
θα έπεφταν οι τιμές στα σούπερ μάρκετ, τουλάχιστον για τα 
τρόφιμα και τα αγροτικά προϊόντα. 
Όπως επίσης και στο κρέας, καθώς η χώρα δεν διαθέτει 
μεγάλο αριθμό διαθέσιμων ποσοτήτων και αναγκάζεται να 
εισάγει. Με άλλα λόγια, χρειάζεται επειγόντως αλλαγή για 
να επιβιώσουμε.

Aπόψεις

Η Eβδομαδιαία Oικονομική Eφημερίδα της Aχαΐας

Aρ. Φύλλου 1351 | Παρασκευή 26 Απριλίου 2024 | Τιμή φύλλου 1€
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Στη Βουλή τα θέματα των 
νοσοκομείων της Αχαΐας
Με πρωτοβουλία του πρώην Πρω-
θυπουργού και Βουλευτή Αχαΐας 
του ΠΑΣΟΚ-Κινήματος Αλλαγής, Γι-
ώργου Α. Παπανδρέου, κατατέθηκε 
Ερώτηση προς τον Υπουργό Υγεί-
ας για τα προβλήματα που αφορούν 
την λειτουργία των Νο-
σοκομειακών Δομών 
της Αχαΐας.
Με την ερώτησή, ο Γι-
ώργος Α. Παπανδρέ-
ου, αφού επισημαί-
νει τη σημασία του 
δημόσιου χαρακτήρα 
της υγείας στην χώρα, 
υποστηρίζει ότι κύριο 
μέλημα της κυβερνη-
τικής πολιτικής πρέ-
πει να είναι η δωρεάν 
υπηρεσίες προς όλους τους πολί-
τες, οι προσλήψεις προσωπικού σε 
βασικές ειδικότητες γιατρών, η λει-
τουργία των κλειστών χειρουργικών 
αιθουσών και η αναβάθμιση των 
κτηριακών υποδομών.
Ο Γιώργος Α. Παπανδρέου, επιση-
μαίνει ότι το νέο μοντέλο υγείας επι-
βάλλει εκ μέρους της Κυβέρνησης 
την θωράκιση του δημόσιου συστή-
ματος υγείας με ουσιαστικές μεταρ-
ρυθμιστικές πολιτικές.
Τέλος, τονίζει ότι είναι αναγκαία, η 
συγκρότηση ενός ολοκληρωμένου 
σχεδίου που θα περιλαμβάνει πρω-
τίστως τις ελλείψεις και τα οργανο-
γράμματα των νοσο-
κομειακών μονάδων 
της Αχαΐας, χωρίς να 
εμπορευματοποιείται 
το κοινωνικό αγαθό 
της υγείας εις βάρος 
του ευάλωτου πολί-
τη και συνακόλουθα 
να αλλοιώνεται η κοι-
νωνική ταυτότητα του 
κράτους.

Αύξηση των 
περιστατικών βίας 
Κατακόρυφη αύξηση των περιστα-
τικών ενδοοικογενειακής βίας πα-
ρατηρείται στην Πάτρα και πολλά 
από τα θύματα απευθύνονται στον 
Δήμο για βοήθεια. Αυτό επιβεβαι-
ώνει ο πρόεδρος του Κοινωνικού 
Τομέα του Δήμου Πατρέων Θεόδω-
ρος Τουλγαρίδης, σημειώνοντας ότι 
μέχρι και στο Δημοτικό Υπνωτήριο 

έχουν φιλοξενηθεί γυναίκες θύματα 
κακοποιητικής συμπεριφοράς από 
τον σύζυγο ή τον σύντροφό τους.
Ο Ξενώνας διαθέτει 20 διαμερίσμα-
τα και αυτή την στιγμή τα 16 από αυ-
τά φιλοξενούν γυναίκες με τα παιδιά 
τους, όταν προ ετών, υπήρχαν 1-2 δι-
αμερίσματα κατειλημμένα. «Όταν πα-

ρατηρείται πληρότητα 
στον Ξενώνα, τότε τις 
φιλοξενούμε στη Στέγη 
Αστέγων, για κάποιο μι-
κρό διάστημα, ώστε να 
τις βοηθήσουμε» επι-
βεβαιώνει ο κ. Τουλ-
γαρίδης. Στόχος, όταν 
αδειάσει διαμέρισμα να 
μεταφερθούν στον ξε-
νώνα Κακοποιημένων 
Γυναικών και ακολού-
θως να βοηθηθούν από 
την Κοινωνική υπηρε-

σία. Ωστόσο, πέρα από τον Δήμο κα-
μία άλλη δομή δεν παρέχεται, ενώ η 
ΕΛ.ΑΣ με πολύ αργά βήματα αρχίζει 
σιγά- σιγά καταφέρνει να διαχειρίζεται 
όλες αυτές τις καταγγελίες με την οργά-
νωση ανάλογου γραφείου.

Ανησυχητική αύξηση 
ψυχιατρικών νοσηλειών 
Πρόσφατη μελέτη για τις ακούσιες 
νοσηλείες απέδειξε πως στα δύο με-
γάλα αστικά κέντρα της χώρας, δη-
λαδή σε Αττική και Θεσσαλονίκη, τα 
ποσοστά των ατόμων που εγκλείο-
νται με εισαγγελική εντολή σε ψυχια-

τρικές κλινικές είναι δι-
πλάσια σε σύγκριση με 
τον μέσο όρο της Ευ-
ρώπης, που βρίσκεται 
περίπου στο 23%. Συ-
γκεκριμένα, στην Ελλά-
δα επί του συνόλου των 
νοσηλειών, οι ακούσι-
ες νοσηλείες καταγρά-
φονται στο 57% στην 
Αττική, στο 53% στη 
Θεσσαλονίκη και στο 
45% στην Πάτρα.
Αυτό απέδειξε η μελέ-

τη που εκπονήθηκε από την Εται-
ρεία Περιφερειακής Ανάπτυξης και 
Ψυχικής Υγείας σε συνεργασία με το 
Αριστοτέλειο Πανεπιστήμιο Θεσσα-
λονίκης και το Δημοκρίτειο Πανεπι-
στήμιο Θράκης.
Παρόμοια αύξηση εντοπίζεται στα 
παιδιά και τους εφήβους, σύμφωνα 
με δεύτερη μελέτη που διενεργήθη-
κε στο πλαίσιο διπλωματικής εργα-

σίας του ΕΚΠΑ. Όπως αποδείχθηκε, 
μέσα σε μία τετραετία καταγράφηκε 
δραματική αύξηση σε υποθέσεις 
που σχετίζονται με ακούσιες νοση-
λείες ανηλίκων.
Τα στοιχεία δόθηκαν στη δημοσιό-
τητα την περασμένη εβδομάδα από 
τον υφυπουργό Υγείας, αρμόδιο για 
τα θέματα ψυχικής υγείας, Δημή-
τρη Βαρτζόπουλο, ως απάντηση στη 
Βουλή σε βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ.

Ευκαιρία ο επαναπατρι-
σμός δραστηριοτήτων
Σημαντική ευκαιρία για την ελληνι-
κή βιομηχανία αποτελεί η αναδυ-
όμενη τάση της επιστροφής βιομη-
χανικών δραστηριοτήτων πιο κοντά 
στις εγχώριες αγορές των μεγάλων 
επιχειρήσεων ή σε γειτονικές χώ-
ρες. Αυτό προκύπτει από την έρευ-
να με θέμα «Χτίζοντας το μέλλον για 
ακόμα πιο ισχυρή βιομηχανία» που 
πραγματοποίησαν από κοινού η EY 
Ελλάδος και ο ΣΕΒ.
Στο πλαίσιο της μελέτης καταγράφη-
καν οι απόψεις 112 εκπροσώπων 
βιομηχανικών επιχειρήσεων στη 
χώρα μας. Οι συμμετέχοντες εμφα-
νίζονται αισιόδοξοι για τις προοπτι-
κές της βιομηχανίας και της μεταποί-
ησης στην Ελλάδα κατά την επόμενη 
τριετία. Σε σημαντικό ποσοστό αντι-
μετωπίζουν, επίσης, θετικά την τάση 
επαναπατρισμού των επιχειρήσεων. 
Ωστόσο, ενώ το 46% των ερωτηθέ-
ντων εκτιμούν ότι αποτελεί ευκαιρία 
για ανάπτυξη της ελληνικής οικονο-
μίας, μόνο 28% πιστεύουν ότι εί-
ναι ευκαιρία για ανάπτυξη της δικής 
τους επιχείρησης.

Στο Συμβούλιο της Επικρατείας προσέ-
φυγε ο «Σύνδεσμος Επιχειρήσεων Παιδι-
κών Τροφών και Ειδικής Διατροφής Ελλά-
δος» και ζητάει να ακυρωθεί το πλαφόν στο 
περιθώριο κέρδους για γάλα πρώτης και 
δεύτερης βρεφικής ηλικίας. Ο Σύνδεσμος 
υποστηρίζει ότι το πλαφόν είναι αντίθετο 
στην ευρωπαϊκή νομοθεσία, και σε συ-
νταγματικές διατάξεις, όπως η επιχειρημα-
τική και οικονομική ελευθερία, το ελεύθερο 
του ανταγωνισμού, κ.λπ.), ενώ οι τιμές του 
πλαφόν είναι αυθαίρετες και κατώτερες του 
κόστους παραγωγής και διάθεσης.

Τι συνέβη και το ράλι των τιμών συνεχίζεται; που είναι οι ευ-
θύνες; Και ποιες οι επιπτώσεις στον καθένα μας. 
Δυο (2) χρόνια ζούμε ως ελληνική κοινωνία με τον «δράκο» 
της ακρίβειας μέσα στα νοικοκυριά, που σάρωσε τα λαϊκά ει-
σοδήματα, έφερε νέες ανισότητες και μεγάλωσε το χάσμα σε 
οικονομικό και κοινωνικό επίπεδο και το κυριότερο έπνιξε 
όνειρα και προσδοκίες.
Σήμερα η κοινωνία δείχνει φοβισμένη, παραδομένη και χει-
ραγωγούμενη, χωρίς αυτοπεποίθηση και εμπιστοσύνη στους 
θεσμούς και το κυριότερο δεν ελπίζει αφού;
Α. τα τρόφιμα και τα βασικά είδη νοικοκυριού είναι απαγορευ-
τικά και συνεχώς ανεβαίνουν.
β. τα ενοίκια στις μεγάλες πόλεις εκτινάχθηκαν και παγιώθη-
καν στα ύψη.
Γ. η Βενζίνη και τα καύσιμα ξεπέρασαν το φράγμα των 2 ευρώ.
Δ. η απόκτηση της κατοικίας φαντάζει μακρινό όνειρο για τους 
νέους μας.
Μπορούσαμε να τα είχαμε αποφύγει; ΝΑΙ μπορούσαμε, ξεκά-
θαρα και υπεύθυνα.
Το Γραφείο προϋπολογισμού της Βουλής τον Ιούλιο του 2023 
μίλησε ανοικτά για τον πληθωρισμό της απληστίας και ενημέ-
ρωσε ως όφειλε την κυβέρνηση και τα κόμματα γιατί έβλεπε 
ότι ενώ μειωνόταν ο πληθωρισμός και υπήρχε από - κλιμά-
κωση ο δείκτης καταναλωτή δεν έπεφτε και οι τιμές στην αγο-
ρά τροφίμων συνέχιζαν το ράλι.
Το Διεθνές Νομισματικό Ταμείο (ΔΝΤ) παράλληλα, ενημέρω-
σε όλα τα κράτη μέλη της Ευρωπαϊκής ένωσης ότι η έρευνα 
που είχε κάνει είχε καταδείξει ότι ο πληθωρισμός στην ευρω-
ζώνη άρα και στην Ελλάδα οφείλεται:
Κατά 45 % στα υψηλά επιχειρηματικά κέρδη των εταιρειών.
Κατά 40 % στις τιμές των εισαγόμενων προϊόντων και
Μόλις κατά 25 % τις αυξήσεις των μισθών.
Το φαινόμενο λέγεται greedflation δηλαδή ΠΛΗΘΩΡΙΣΜΟΣ 
της ΑΠΛΗΣΤΙΑΣ
Πρότεινε μάλιστα με σαφή τρόπο προς όλα τα μέλη του να 
παρθούν άμεσα μέτρα από τις κυβερνήσεις των κρατών. Οι 
οδηγίες ήταν σαφείς.
Α. μειώστε την κερδοφορία των μεγάλων εταιρειών.
Β. αναπληρώστε τις εισαγωγές με εγχώρια παραγωγή και,
Γ. δώστε λιγότερο βάρος στον έλεγχο των αυξήσεων των μι-
σθών.
Εμείς, εδώ στην Ελλάδα αντί να αξιοποιήσουμε τις προτάσεις, 
να πατήσουμε πάνω στις οδηγίες και το σοβαρότερο να αφυ-
πνιστούμε, τα κάναμε όλα σε λάθος κατεύθυνση.
Μπλέξαμε, αρχικά με τις δικαιολογίες του εισαγόμενου πλη-
θωρισμού και μετά με τα καλάθια.
Από το «καλάθι του νοικοκυριού» που κανείς δεν θυμάται, 
περάσαμε στις «τιμές στο ράφι» που επίσης κανείς δεν θυμά-
ται, μετά στα «τέσσερα μέτρα» χωρίς τίτλο που επίσης και εδώ 
κανείς δεν θυμάται.
Σήμερα βρισκόμαστε στο «καλάθι του Πάσχα», που ακολού-

Ο πληθωρισμός 
της «απληστίας»

Eπωνύμως

O κ. Θεόδωρος 
Τουλγαρίδης

‘‘

‘‘

‘‘

‘‘

Ο πληθωρισμός τροφίμων είναι 

ακόμη εδώ και τρέχει με 5.4 % όταν 

ο μέσος όρος στη Ευρώπη είναι 1.2 

%. Η χώρα μας έχει το θλιβερό προ-

νόμιο να είναι η δεύτερη ακριβότερη 

χώρα στη ευρωζώνη. Οι συνέπειες 

είναι τραγικές για τους Έλληνες πολίτες...

του Απόστολου Κατσιφάρα

O κ. Γιώργος
Παπανδρέου

Συνέχεια στη σελ. 20

Ελλείψεις 200.000 εργαζομένων σε διάφορους κλάδους 
Σε μεγάλο «αγκάθι» για τις επιχειρήσεις σε αρκετούς κλάδους της οικονομίας έχει 
εξελιχθεί τα τελευταία χρόνια το ζήτημα της έλλειψης εργαζομένων και στην Πάτρα
Είναι χαρακτηριστικά, όσα επεσήμανε ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδας, 
Γιάννης Στουρνάρας, κάνοντας λόγο σε άρθρο του, για ελλείψεις 200.000 ερ-
γαζομένων στον τουρισμό, τον αγροτικό τομέα και την οικοδομή. «Εάν δεν τα 
βρούμε άμεσα θα αρχίσουμε να έχουμε πρόβλημα και στην οικονομία» τόνισε ο 
κ. Στουρνάρας.
Αξίζει να σημειωθεί επίσης το ζήτημα που θέτουν πολλές επιχειρήσεις, ότι δεν 
θέλουν απλώς να καλύψουν τις κενές θέσεις, αλλά και να βρουν εργαζόμενους με 
τις κατάλληλες δεξιότητες.
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ΠΕΔΔΕ: Να αναλάβουν τα 
αδέσποτα τα Υπουργεία 
και οι φιλοζωικές
Το Δ.Σ. της Π.Ε.Δ. Δ.Ε. στην πρόσφατη συνεδρίασή του συζή-
τησε για τις εξαιρετικά δύσκολες συνθήκες που έχουν δημιουρ-
γηθεί στην προσπάθεια των Δήμων να διαχειριστούν το πρό-
βλημα των ζώων συντροφιάς και των μη δεσποζόμενων ζώων. 
Το Δ.Σ. θεωρεί ότι οι Δήμοι, εσφαλμένα σε σχέση με τις αντι-
κειμενικές συνθήκες που ισχύουν, έχουν επιφορτιστεί με την 
αποκλειστική αρμοδιότητα της συλλογής και διαχείρισης των 
αδέσποτων ζώων. Το θέμα ξεπερνά κατά πολύ τις οικονομικές 
δυνατότητες ιδίως των μικρότερων Δήμων. Εξέφρασε τις επιφυ-
λάξεις του ότι η χρηματοδότηση για την προμήθεια εξοπλισμού 
θα αποβεί άκαρπη, άσκοπη και αναποτελεσματική διάθεση πό-
ρων των φορολογουμένων, με δεδομένο ότι στους μικρότερους 
Δήμους της περιφέρειας δεν υπάρχει το αναγκαίο προσωπικό για 
την συγκρότηση συνεργείων περισυλλογής και στελέχωση κυνο-
κομείων, ενώ καμία φιλοζωϊκή οργάνωση δεν δραστηριοποιείται 
σε πρακτικό επίπεδο με ό,τι συνεπάγεται από την καθημερινή δι-
αχείριση των παραπάνω αρμοδιοτήτων (πχ. καθαρισμός και συ-
ντήρηση ζώων). Ομόφωνα αποφάσισε να ζητήσει την άρση της 
εν λόγω αρμοδιότητας από τους Δήμους. Προτείνει στο Υπουργείο 
Εσωτερικών να εξετάσει την εναλλακτική δυνατότητα της διαχείρι-
σης των μη δεσποζόμενων ζώων από τις υπηρεσίες του Υπουργεί-
ου Αγροτικής Ανάπτυξης καθώς αυτό απασχολεί κτηνίατρους σε 
όλη την χώρα. Τέλος ζητάει συνάντηση εργασίας προκειμένου να 
παρουσιαστούν τα επιχειρήματα και από κοινού να σχεδιαστεί 
μια ολοκληρωμένη εναλλακτική λύση.

Διακρίσεις μαθητών 
της Αιγιάλειας 
Τρία σχολεία από την Αιγιάλεια πέτυχαν σπουδαίες διακρίσεις, 
κάνοντας υπερήφανη όλη τη μαθητική κοινότητα αλλά και την εν 
γένει τοπική κοινωνία στην ημιτελική και τελική φάση του 3ου 
Πανελλήνιου Μαθητικού Διαγωνισμού Μαθηματικής Λογικής & 
Υπολογιστικής Σκέψης Alan Turing με την παρουσία μεγάλου 
αριθμού μαθητών/τριών, γονέων και εκπαιδευτικών, στον φιλόξε-
νο χώρο των Πειραματικών Σχολείων του Πανεπιστημίου Πατρών. 
Στο διαγωνισμό αυτό, μετείχαν το ΓΕΛ Καμαρών με την ομάδα 
«Τραχανομπιρμπίληδες» πήρε το 2ο Βραβείο στον τελικό διαγωνι-
σμό της κατηγορίας Λυκείων, ενώ το 2ο Δημοτικό Σχολείο Αιγίου 
με την ομάδα «Οι Τυχαίοι» και το Πρότυπο ΕΠΑΛ Αιγίου με την 
ομάδα «CyberMinds» τιμήθηκαν με έπαινο στις κατηγορίες τους.

Nέα Διοίκηση για 
τον Πανηπειρωτικό 

Σε συνέχεια των αρχαιρεσιών της 
21ης/4/2024 που έλαβαν χώρα «Στο 
Σπίτι του Ηπειρώτη» (Μουρούζη 14-16 / 
1ος όροφος) για την ανάδειξη νέας διοίκη-
σης από το σώμα της Γενικής Συνέλευσης 
του ιστορικού Πανηπειρωτικού Συλλόγου 
Πατρών και ακολούθως της συγκροτήσε-
ως σε σώμα την Τετάρτη, 24/4/2024, η 
σύνθεση του νέου Διοικητικού Συμβουλί-

ου και της νέας Εξελεγκτικής Επιτροπής για την επόμενη τριετία έχει 
ως ακολούθως: 
Διοικητικό Συμβούλιο
1. Πρόεδρος: Αλέξανδρος Χάιδας, 2. Αντιπρόεδρος: Ευάγγελος 
Μπάρμπας, 3. Γενική Γραμματέας: Αικατερίνη Κολιοπάνου, 4. Ειδι-
κή Γραμματέας: Χαρούλα Κασκάνη, 5. Ταμίας: Χατζηγιάννη Γεωργία, 
6. Κοσμήτορας: Χορμοβίτη Αθανασία, 7. Έφορος Κυριών: Μαγδα-
ληνή Κιτσώνη, 8. Έφορος Νέων Νεανίδων: Λάνταβου Κωνσταντί-
να, 9. Έφορος Πνευματικού & Πολιτιστικού Ηπειρωτικού Κέντρου: 
Σταυρούλα Κασκάνη, 10. Έφορος Αθλητισμού: Γεώργιος Κόφας, 
11. Μέλος: Τσόλκας Ελευθέριος, 12. Μέλος: Μπέτσου Σωτηρούλα
Εξελεγκτική Επιτροπή: 
1. Γκόλφω Τσόλκα, 2. Βησσαρίων Σταφυλάς, 3. Νικόλαος Κολιοπάνος

Θέματα

Προβλήματα υφαλμύρινσης 
και νιτρορύπανσης των υδάτων 

Άκρως ενδιαφέροντα, όσο 
και ανησυχητικά για την κα-
τάσταση των υπόγειων υδά-
των στη Δυτική Αχαΐα, ήταν 
τα συμπεράσματα της εσπε-
ρίδας που διοργάνωσε η 
ΟΙΚΙΠΑ την Τετάρτη 17-
4-2024 στην αίθουσα του 
ΤΕΕ Δυτικής Ελλάδας, με 
αφορμή τη συμπλήρωση 38 
χρόνων ενεργού δράσης. 
Η εσπερίδα πραγματεύτηκε 
το πάντα επίκαιρο θέμα της 
διαχείρισης του νερού και 
εστίασε στη «σημασία των 
λεκανών απορροής ποτα-
μών»
Κατά τη διάρκεια της εσπε-
ρίδας έγιναν εισηγήσεις από 
το μέλος της ΟΙΚΙΠΑ Γιώρ-
γο Κανέλλη, για την ανάγκη 
οικολογικής σοφίας στη δι-
αχείριση των εσωτερικών 
μας υδάτων και των λεκα-
νών απορροής τους, καθώς 
και από τους Νικόλαο Κατρι-
βέση Δρα Γεωλόγο, στέλε-
χος της Διεύθυνσης Υδάτων 
Δυτικής Ελλάδας και Νικό-
λαο Δεπούντη Αναπληρωτή 
Καθηγητή του Τμήματος Γε-
ωλογίας του Πανεπιστημίου 
Πατρών.
Στην εισαγωγική του τοπο-
θέτηση το μέλος της ΟΙΚΙ-
ΠΑ Γιώργος Κανέλλης με-
ταξύ άλλων τόνισε τα εξής: 
«Η διαχείριση του νερού 
με μακροπρόθεσμη και όχι 
κοντόφθαλμη λογική είναι 
απόλυτα ζωτικής σημασίας. 
Η διαχείριση αυτή οφείλει 
να περιλαμβάνει τόσο πρα-
κτικές πλήρους και κυκλι-
κής αξιοποίησης των ήδη 
εν χρήσει υδατικών πόρων 
όσο και κυρίως διαφύλαξη 
της ισορροπίας του κύκλου 
του νερού στη φύση. Η Οι-
κολογική Κίνηση Πάτρας 
θεωρεί εύστοχο και ανα-
γκαίο, μετά το συγκλονιστικό 
γεγονός της πλημμύρας της 
Θεσσαλίας, γεγονός μη συ-
γκρίσιμο με οτιδήποτε γνω-
ρίζαμε ως σήμερα, να προ-
βάλει στο δημόσιο διάλογο 
την αναγκαιότητα να στραφεί 
η προσοχή περιφερειακών 
και δημοτικών αρχών στη 
βιώσιμη διαχείριση των ΛΕ-
ΚΑΝΩΝ ΑΠΟΡΡΟΗΣ. Να 
τονίσουμε εδώ, ότι παρά τη 
γενικά καλή κατάσταση των 
υδάτινων σωμάτων της χώ-
ρας μας καθυστερούμε πολύ 
στην εφαρμογή της ευρωπα-

ϊκής Οδηγίας για τα Νερά. 
Η Κομισιόν ανακοίνωσε 
στις 13 Μαρτίου την παρα-
πομπή της Ελλάδας (και άλ-
λων 6 κρατών μελών) στο 
Δικαστήριο της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης με το αιτιολο-
γικό ότι «δεν ολοκλήρωσε 
την αναθεώρηση των οικεί-
ων σχεδίων διαχείρισης λε-
κανών απορροής ποταμών, 
όπως απαιτείται». Η Ελλάδα 
μέχρι στιγμής δεν έχει επα-
νεξετάσει, δεν έχει εγκρίνει 
και δεν έχει υποβάλει εκ-

θέσεις για τα οικεία σχέδια 
διαχείρισης λεκάνης απορ-
ροής ποταμών. Πιστεύου-
με ότι η εσπερίδα μας έρχε-
ται την κατάλληλη στιγμή για 
να υπογραμμίσει την ανάγκη 
η χώρα, αποκεντρωμένα, 
να ανεβάσει ρυθμούς στην 
εφαρμογή της Οδηγίας, επι-
κεντρώνοντας μάλιστα στην 
ευρύτερα οικολογική αντί-
ληψη που βλέπει την δια-
χείριση των γλυκών υδάτων 
να βασίζεται στην διαχείριση 
των λεκανών απορροής.

Δυσκολίες εφαρμογής 
της Ευρωπαϊκής Οδηγίας
Επόμενος ομιλητής ήταν ο 
Νικόλαος Κατριβέσης, Δρ 
Γεωλόγος, στέλεχος της Δι-
εύθυνσης Υδάτων Δυτικής 
Ελλάδας ο οποίος αναφέρ-
θηκε στη «διαχείριση των 
υδατικών πόρων μέσω των 
σχεδίων διαχείρισης λεκα-
νών απορροής ποταμών», 
της Αχαΐας.
Ο κ. Κατριβέσης αναφέρθη-
κε στις δυσκολίες εφαρμογής 
της οδηγίας 2000/60/ΕΚ 
που δημιούργησε για πρώτη 
φορά το πλαίσιο προστασίας 
των υδατικών πόρων και συ-
νιστά το πιο βασικό θεσμικό 
εργαλείο που εισάγεται στον 
τομέα των υδάτων σε επίπε-
δο Ευρωπαϊκής Ένωσης και 
αναφέρθηκε τόσο στα στάδια 
εφαρμογής της οδηγίας όσο 
και στις δυσκολίες των υπη-
ρεσιών της Περιφέρειας για 
την υλοποίηση των στόχων 
και την εφαρμογή μέτρων 
προστασίας. 

> Καμπανάκι για τη Δυτική Αχαΐα στην επετειακή εσπερίδα της ΟΙΚΙΠΑ

Ο Νικόλαος Δεπούντης, Αναπληρωτής Κα-
θηγητής του Τμήματος Γεωλογίας του Πανε-
πιστημίου Πατρών, συντονιστής του έργου 
«WaterIQ» παρουσίασε τα «αποτελέσματα 
της υδρογεωλογικής έρευνας και προτάσεις 
για την αντιμετώπιση του προβλήματος της 
υφαλμύρινσης στο υπόγειο υδατικό σύστη-
μα (ΥΥΣ) του Λαρισσού ποταμού της Δυτι-
κής Αχαΐας»
Ο κ. Δεπούντης παρουσίασε το έργο 
WaterIQ, που περιλαμβάνει δράσεις για τη 
βελτίωση της ποιοτικής και ποσοτικής κα-
τάστασης και την προσαρμογή στην κλιμα-
τική αλλαγή του παράκτιου ΥΥΣ «Λάρισος» 
της λεκάνης απορροής Πείρου-Βέργας-Πη-
νειού στο υδατικό Διαμέρισμα της Βόρειας 
Πελοποννήσου. Το έργο υλοποιήθηκε με τη 
συνεργασία του Πανεπιστημίου Πατρών και 
της Αποκεντρωμένης Διοίκησης (Δ/νση 
Υδάτων Δυτικής Ελλάδας).
Όπως είπε, οι κύριες πιέσεις που δέχεται 
το Υπόγειο Υδατικό Σύστημα του Λαρισ-
σού προέρχονται από: Αντλήσεις του υπό-
γειου νερού άρδευση (κυρίως) και ύδρευ-
ση και διάχυση γεωργικών ρύπων. Σαν 
αποτέλεσμα των παραπάνω πιέσεων είναι 
τα ποιοτικά χαρακτηριστικά του Συστήμα-

τος να εμφανίζουν αυξημένες τιμές στοιχεί-
ων ανθρωπογενούς προέλευσης (NO3, Cl, 
SO4, EC), με ταυτόχρονη εμφάνιση μετώ-
που υφαλμύρινσης εντός της χερσαίας ζώ-
νης λόγω της υπεράντλησης των υπόγειων 
υδάτων.
Κατά τη διάρκεια υλοποίησης του έργου 
πραγματοποιήθηκαν συνολικά 90 χημικές 
αναλύσεις σε δείγματα υπόγειου νερού, σε 
τρεις διαφορετικές χρονικές περιόδους. Με 
βάση τα μέχρι σήμερα αποτελέσματα προκύ-
πτει ότι υπάρχουν δύο ενεργά μέτωπα θαλάσ-
σιας διείσδυσης από Δυτικά και Βόρειο-Δυτι-
κά. Συγκρίνοντας τα αποτελέσματα σε κοινές 
γεωτρήσεις φαίνεται ότι οι συγκεντρώσεις 
των νιτρικών ιόντων αλλάζουν σε μερικές γε-
ωτρήσεις και ξεπερνούν τα όρια ποσιμότη-
τας. Στην περιοχή μελέτης υπάρχει πρόβλη-
μα υφαλμύρινσης και νιτρορύπανσης.
Ακολούθως ο κ. Δεπούντης αναφέρθη-
κε στην πειραματική εφαρμογή τεχνητού 
εμπλουτισμού που έγινε σε δύο γεωτρή-
σεις, με πολύ καλά αποτελέσματα, κάτι που 
υποδεικνύει και έναν τρόπο αντιμετώπισης 
του σοβαρού προβλήματος νιτρορύπανσης 
και υφαλμύρινσης της περιοχής.
Στο τέλος διαβάστηκε η τοποθέτηση του Λε-
ονάρδου Τηνιακού Δρ. Γεωλόγου και επίτι-
μου Διευθυντή της Διεύθυνσης Υδάτων Δυ-
τικής Ελλάδας και Πελοποννήσου, ο οποίος 
ανέφερε τα πρόσφατα προβλήματα σε πολ-
λές περιοχές της Ευρώπης και της Αραβι-
κής Χερσονήσου και ότι υπάρχει ελπίδα 
γιατί σήμερα γίνονται πολλές ενέργειες για 
την αντιστροφή της καταστροφικής πορείας.

Τα αποτελέσματα υδρογεωλογικής έρευνας και προτάσεις

Διακρίνονται από αριστερα: Ν. Κατριβέσης, Ν. Δεπούντης, Θ. 
Κουτρούμπας και Γ. Κανέλλης
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Στόχος η προσέλκυση πτήσεων
Τις πρωτοβουλίες που έχει 
αναλάβει η Περιφερειακή 
Αρχή, καθώς και τις προσπά-
θειες για την περαιτέρω ενί-
σχυση του αεροδρομίου του 
Αράξου, παρότι δεν ανήκει 
στον πυρήνα των αρμοδιο-
τήτων της, ανέλυσε στη συ-
νεδρίαση του Περιφερειακού 
Συμβουλίου που πραγματο-
ποιήθηκε προχθές ο Αντι-
περιφερειάρχης Τουρισμού, 
Πάνος Σακελλαρόπουλος.
Απαντώντας σε σχετική επε-
ρώτηση του περιφερειακού 
συμβούλου Κων/νου Δια-
μαντόπουλου, ο Αντιπεριφε-
ρειάρχης εξήγησε ότι η Πε-
ριφερειακή Αρχή από την 
πρώτη στιγμή έχει αναγνωρί-
σει τη σημασία του αεροδρο-
μίου στην τουριστική ανάπτυ-
ξη της Αχαΐας και της Ηλείας, 
γι’ αυτό βρίσκεται σε τακτική 
επικοινωνία με τον Αερολι-
μενάρχη, τους επαγγελματί-
ες του τουρισμού αλλά και 
το Υπουργείο Υποδομών και 
Μεταφορών στο οποίο υπά-
γεται η Υπηρεσία Πολιτικής 
Αεροπορίας. 
«Στο πλαίσιο αυτών των επα-
φών έχουμε πολύ συχνά 
κληθεί να λύσουμε, παρά το 
γεγονός ότι δεν είναι στην αρ-
μοδιότητα μας όπως αντιλαμ-
βάνεστε, διάφορα λειτουργι-

κά μικροπροβλήματα, κυρίως 
αισθητικής φύσεως και πρό-
σβασης» εξήγησε ο κ. Σακελ-
λαρόπουλος και σχολίασε ότι 
«το Αεροδρόμιο Αράξου ανα-
βαθμίζεται, αλλά όχι με το 
ρυθμό και τον τρόπο που θα 
επιθυμούσαμε ώστε να κατα-
στεί ανταγωνιστικό σε γειτονι-
κά αεροδρόμια, κυρίως αυτό 
της Καλαμάτας».
Συνεχίζοντας έκανε εκτενή 
αναφορά στις πρωτοβουλί-
ες που έχει αναλάβει η Πε-
ριφερειακή Αρχή για την 
προσέλκυση περισσότερων 
πτήσεων, κάτι που έπρα-
ξε μέσω του διαφημιστικού 
rebranding της Περιφέρειας 
με τη δημιουργία του νέου, 
ισχυρού σήματος – Olympian 
Land, αλλά και με στοχευμέ-
νες ειδικές δράσεις προβολής 
του ίδιου του αεροδρομίου. 
Μία από αυτές είναι η εκπό-

νηση «Μελέτης στρατηγικού 
σχεδίου ανάπτυξης αεροπο-
ρικών συνδέσεων στο αερο-
δρόμιο Αράξου» με τον κα-
θηγητή Ιωάννη Μιχαηλίδη, 
ειδικού σε θέματα destination 
branding management.
Επίσης, ο κ. Σακελλαρόπου-
λος αναφέρθηκε και στις 
προσπάθειες για την προσέλ-
κυση αεροπορικών εταιρει-
ών μέσω άμεσης και έμμεσης 
διαφήμισης του Αεροδρομί-
ου Αράξου. «Κατά την περί-
οδο 2022- 2023 σχεδιάσαμε 
πλάνο επαφών με μεγάλα τα-
ξιδιωτικά γραφεία του εξωτε-
ρικού, αλλά και Ευρωπαϊκές 

αεροπορικές εταιρείες με τις 
οποίες εξετάσαμε τις δυνατό-
τητες νέων πτήσεων. Επιστέ-
γασμα αυτών των προσπα-
θειών μας ήταν η σημαντική 
συμφωνία του Αερολιμένα 
Αράξου με το δημοφιλές ταξι-
διωτικό πρακτορείο tez.tour, 
με το οποίο συμφωνήθηκε 
ότι από τον Μάιο του 2023 
και για 2 έτη θα πραγματο-
ποιεί πτήσεις charter από 
τις Βαλτικές χώρες, κάτι που 
αναμένεται να μετριάσει τις 
απώλειες της περιοχής μας 
από τον πόλεμο Ρωσίας- Ου-
κρανίας. Επιπρόσθετα, κάθε 
θερινή περίοδο συνεχίζουμε 
να υποστηρίζουμε την διοίκη-
ση του αεροδρομίου ως προς 
την βελτίωση των υπηρεσιών 
που προσφέρει στους ταξι-
διώτες μέσω της λειτουργίας 
του γραφείου μας τουριστικής 
πληροφόρησης» συμπλήρω-
σε ο Αντιπεριφερειάρχης. 
Κατέληξε επισημαίνοντας ότι 
η Περιφερειακή Αρχή, μέσω 
της τουριστικής προβολής, 
επιχειρεί να προβάλει μία νέα 
εικόνα της Δυτικής Ελλάδας 
τόσο στο εσωτερικό όσο και 
το εξωτερικό, κάτι για το οποίο 
βρίσκεται σε στενή επαφή με 
τα συναρμόδια Υπουργεία, αλ-
λά και με τους επαγγελματίες 
της Δυτικής Ελλάδας.

> Ενημέρωση Σακελλαρόπουλου για την αναβάθμιση του Αράξου

Αρωγός η Περιφέρεια 
στο ΚΕΔΜΟΠ «Χάρισε Ζωή»

Επίσκεψη στο Κέντρο Ενημέρωσης και 
Προσέλκυσης Εθελοντών Δοτών Μυε-
λού των Οστών του Πανεπιστημίου Πα-
τρών (ΚΕΔΜΟΠ -Χάρισε Ζωή) πραγ-
ματοποίησαν προχθές ο Αναπληρωτής 
Περιφερειάρχης Δυτικής Ελλάδας Χα-
ράλαμπος Μπονάνος και η Αντιπερι-
φερειάρχης Δημόσιας Υγείας Άννα Μα-
στοράκου, στους χώρους του οποίου 
ξεναγηθήκανε από τον Καθηγητή Αι-
ματολογίας του Πανεπιστημίου Πατρών 
και Διευθυντή του Κέντρου Δοτών ΚΕΔ-
ΜΟΠ –«Χάρισε Ζωή» Αλέξανδρο Σπυ-
ριδωνίδη.
Κατά τη διάρκεια ενημερωθήκανε για 
το σπουδαίο και πολύπλευρο έργο που 
επιτελείται από το Κέντρο και συζητήθη-
καν οι τρόποι στήριξης της μεγάλης αυ-
τής επιστημονικής προσπάθειας. 
Ο Αναπληρωτής Περιφερειάρχης, αφού 
έδωσε πολλά συγχαρητήρια τόσο στον 
κ. Σπυριδωνίδη όσο και σε όλους όσους 
προσφέρουν υπηρεσίες στο Κέντρο, τό-
νισε: «Η Δωρεά μυελού των οστών 
αποτελεί την εμπράγματη πράξη ανιδι-

οτελούς συνεισφοράς προς το συνάν-
θρωπο. Αν σκεφτεί ο καθένας μας πως 
με κάτι πολύ απλό για εμάς μπορούμε 
να σώσουμε μια ζωή, τότε όλοι ήδη θα 
έπρεπε να έχουμε γίνει δότες!». 
Η Αντιπεριφερειάρχης Δημόσιας Υγείας 
Π.Δ.Ε., δήλωσε στο πλαίσιο της συνά-
ντησης: «Αξίζουν θερμά συγχαρητήρια 
στον Επιστημονικό Υπεύθυνο κ. Αλέ-
ξανδρο Σπυριδωνίδη, σε όλο το επι-

στημονικό προσωπικό και στην μεγάλη 
ομάδα εθελοντών για το πολύπλευρο έρ-
γο που επιτελούν τόσο στην ενημέρωση 
και προσέλκυση εθελοντών δοτών μυ-
ελού των οστών όσο και στην διάχυση 
της επιστημονικής γνώσης, στην εκπαί-
δευση και στην ανάπτυξη της έρευνας 
εν γένει. Σημαντική επιπλέον κατάκτη-
ση και επιστέγασμα των προσπαθειών, 
αποτελεί και το Ινστιτούτο Κυτταρικών 
Θεραπειών το οποίο επικεντρώνεται 
στη μεταφραστική έρευνα σε κυτταρικές, 
γονιδιακές και αναγεννητικές θεραπείες 
στο οποίο συμπράττουν το ΚΕΔΜΟΠ, το 
Τμήμα Ιατρικής του Πανεπιστημίου Πα-
τρών και το Πανεπιστημιακό Νοσοκο-
μείο Πατρών, γεγονός που αναδεικνύει 
τη Δυτική Ελλάδα τόσο σε Εθνικό όσο 
και σε Ευρωπαϊκό Επίπεδο. 
Η Περιφέρεια Δυτικής Ελλάδας, σύσσω-
μη, στηρίζει και θα συνεχίζει να στηρίζει 
έμπρακτα τις δραστηριότητες του ΚΕΔ-
ΜΟΠ ώστε οι ασθενείς να έχουν πρόσβα-
ση σε νέες κυτταρικές θεραπείες που θα 
βοηθήσουν να σωθούν ζωές».

> Συνάντηση Μπονάνου και Μαστοράκου με Α. Σπυριδωνίδη

Αντιπυρικός συντονισμός 
Το Περιφερειακό Επιχειρησιακό Συντονιστικό Όργανο Πο-
λιτικής Προστασίας (Π.Ε.Σ.Ο.Π.Π.) της Περιφέρειας Δυτι-
κής Ελλάδας, συνεδρίασε την Τετάρτη 24 Απριλίου, υπό 
τον Περιφερειάρχη Νεκτάριο Φαρμάκη, με σκοπό τον κα-
λύτερο δυνατό συντονισμό όλων των εμπλεκομένων φορέων 
για την αντιμετώπιση κινδύνων από την εκδήλωση πυρκα-
γιών, εν όψει της έναρξης της αντιπυρικής περιόδου 2024.

«Ο φετινός μας επιχειρησιακός σχεδιασμός θα πρέπει να 
εστιάσει στην πρόληψη και στην αυξημένη επιτήρηση» 
τόνισε ο Περιφερειάρχης κατά την τοποθέτησή του και ζή-
τησε την ανάπτυξη πλαισίου συνεργατικότητας, με σκοπό 
την αποτελεσματικότερη λειτουργία του συντονιστικού ορ-
γάνου (ΠΕΣΟΠΠ) στην αντιμετώπιση και τη διαχείριση 
κρίσεων.

Υποδομές και 
κοινωνική πολιτική 

Σημαντικά θέματα που μεταξύ των άλλων αφορούν τη 
βελτίωση των υποδομών της Περιφέρειας, αλλά και την 
αποτύπωση του κοινωνικού της έργου εγκρίθηκαν την πε-
ρασμένη Δευτέρα, από την Περιφερειακή Επιτροπή που 
συνεδρίασε υπό την προεδρία του Αναπληρωτή Περιφε-
ρειάρχη, Χαράλαμπου Μπονάνου.
Η ημερήσια διάταξη περιελάβανε 67 θέματα εκ των 
οποίων και ουσιαστικές παρεμβάσεις στους τρεις νο-
μούς της Περιφέρειας Δυτικής Ελλάδας. Μεταξύ αυτών 
υπερψηφίστηκε η βελτίωση τμήματος της επαρχιακής 
οδού Άνω Καστρίτσι - Αργυρά, όπως επίσης η ανα-
βάθμιση-βελτίωση και συντήρηση της επαρχιακής οδού 
από τη διασταύρωση της Π.Ε.Ο. Πατρών - Αθηνών έως 
το Πλατάνι.
Εξάλλου, κατά τη συνεδρίαση αναδείχθηκε ο οριστικός 
ανάδοχος που αναλαμβάνει τον Ψηφιακό Μετασχηματι-
σμό των διαδικασιών της Περιφέρειας Δυτικής Ελλάδας 
και μέρους των αρχείων της Διεύθυνσης Μεταφορών και 
Επικοινωνιών.
Η Περιφερειακή Επιτροπή ενέκρινε ακόμη και προχωράει 
στην προμήθεια ενός λεωφορείου για τη μεταφορά των 
ωφελουμένων της Θ.Π.Κ. «Η Μέριμνα Πατρών», όπως και 
στην προμήθεια του απαραίτητου μηχανολογικού εξοπλι-
σμού για την λειτουργία του νέου διώροφου κτιρίου για 
άτομα με νοητική στέρηση. 

Συγχαρητήρια Ζαΐμη
Στο 1ο Μαθητικό Μαθηματικό Συνέδριο με τίτλο: «Μα-
θηματικές προ(σ)κλήσεις στον 21ο αιώνα» που πραγμα-
τοποιήθηκε στο Συνεδριακό και Πολιτιστικό Κέντρο του 
Πανεπιστημίου Πατρών με τη συμμετοχή μαθητών από τα 
σχολεία όλης της Δυτικής Ελλάδας, παρευρέθηκε ο Αντι-
περιφερειάρχης Αχαΐας, Φωκίων Ζαΐμης.
«Συγχαρητήρια για τη σπουδαία αυτή πρωτοβουλία, την 
οποία στηρίξαμε και στηρίζουμε διότι ό,τι έχει θετικό αντί-
κτυπο στα παιδιά μας, είναι πολύτιμο για το μέλλον της 
κοινωνίας μας», δήλωσε, μεταξύ άλλων ο κ. Ζαΐμης.
Σκοπός της πρωτοβουλίας ήταν η ανάδειξη της χρησιμότη-
τας των μαθηματικών στην καθημερινή ζωή όσο και στην 
πρόοδο της ανθρωπότητας, κυρίως μέσω της εφαρμογής 
τους σε ποικίλα επιστημονικά πεδία.
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Το θέμα

Από την πλευρά της η Πρό-
εδρος του Εμπορικού και 
Εισαγωγικού Συλλόγου Πα-
τρών Ερμίνα Διονυσάτου, 
μιλώντας στον «Σ.Ε.» αναφέ-
ρει ότι: «Ο επιχειρηματικός 
κόσμος διανύει μια περίο-
δο μεγάλης δυσκολίας. Δεν 
υπάρχει κίνηση και η πτώ-
ση εντοπίζεται στο 30% πε-
ρίπου. Όλες οι ελπίδες πέ-
φτουν στο Πάσχα και εάν 
μπορεί να κινηθεί η αγο-

ρά. Δεν μπορούμε να καλύ-
ψουμε τις ασφαλιστικές ει-
σφορές με το έλλειμμα που 
υπάρχει στο ταμείο των 
εμπόρων. Η κατάσταση που 

έχει διαμορφωθεί είναι εξαι-
ρετικά δυσχερής. Θεωρώ ότι 
θα πρέπει να υπάρχουν πολ-
λές δόσεις και να γίνει μια 
επανεκκίνηση της οικονομί-

ας. Τα όσα έχει θεσπίσει το 
Υπουργείο δίνουν τη δυνα-
τότητα να μπουν και πάλι σε 
καθεστώς ρυθμίσεων μόνο 
όσοι είχαν χάσει μια με δύο 
δόσεις. Εάν είχαν την δυνα-
τότητα πληρωμής οι έμπο-
ροι δεν θα το κάνανε; Θα το 
άφηναν έτσι;». 
H πρόταση της ίδιας είναι να 
δοθεί η δυνατότητα αποπλη-
ρωμής των χρεών σε πάρα 
πολλές δόσεις και να αφαι-
ρεθούν οι τόκοι από τις κα-
θυστερήσεις. Θα πρόκει-
ται για μια ειλικρινή κίνηση 
που θα βοηθήσει χιλιάδες 
εμπόρους και επιχειρηματί-
ες να κάνουν ένα νέο ξεκί-
νημα.
«Καλό είναι να επιμεριστεί το 

χρέος ισόποσα και να αφαι-
ρεθούν οι τόκοι από την κα-
θυστέρηση», εξηγεί η κ. Δι-
ονυσάτου. Την ίδια άποψη 
έχουν και χιλιάδες οφειλέτες 
με επιχειρηματική δραστη-
ριότητα ανά την χώρα.
«Είναι δύσκολα τα πράγματα 
γιατί οι οικονομικές υποχρε-
ώσεις είναι πολλές και συνε-
χώς προστίθενται και άλλες. 
Έρχεται η ψηφιακή κάρτα 
εργασίας, γίνεται διασύν-
δεση των pos με τις μηχα-
νές, υπάρχει ακρίβεια εξαιτί-
ας της ενέργειας, οι πρώτες 
ύλες έχουν επίσης αυξηθεί 
πάρα πολύ και το βλέπουμε 
και από τους προμηθευτές 
μας, οπότε καταλαβαίνεται 
για ποια κατάσταση μιλάμε» 

«Να δοθούν μακροχρόνιες ρυθμίσεις, για 
> Τι υποστηρίζει η πρόεδρος του Εμπορικού Συλλόγου Πατρών Ερμίνα Διονυσάτου

Σύμφωνα με τα στοιχεία της 
ΑΑΔΕ το συνολικό ύψος 
των ληξιπρόθεσμων οφει-
λών έφτασε το Δεκέμβριο 
του 2023 τα 106,3 δισ. 
ευρώ με τα «φρέσκες» λη-
ξιπρόθεσμες οφειλές να 
ανέρχονται σε 7,263 δισ. 
ευρώ. Αναλυτικά:
• Το 12μηνο Ιανουαρίου 
– Δεκεμβρίου 2023 οι λη-
ξιπρόθεσμες οφειλές προς 
το Δημόσιο έφτασαν συνο-
λικά σε 7,63 δισ. ευρώ από 
6,548 δισ. ευρώ που ήταν 
στο 11μηνο. Τα «κόκκινα» 
φορολογικά χρέη ανήλθαν 
σε 6,276 δισ. ευρώ από 
5,642 δισ. ευρώ στο τέλος 
Νοεμβρίου.
• Το συνολικό ληξιπρόθε-
σμο χρέος έχει ανέλθει σε 
106,302 δισ. ευρώ εκ των 
οποίων 26,320 δισ. ευρώ 
είναι ανεπίδεκτα είσπραξης 
με το καθαρό ληξιπρόθε-
σμο χρέος να ανέρχεται σε 
79,982 δισ. ευρώ.
• Το Δεκέμβριο του 2023 οι 
φορολογούμενοι που χρω-

στούν στην εφορία ανήλ-
θαν σε 3.873.487 φυσικά 
και νομικά πρόσωπα από 
3.979.795 που ήταν μέχρι 
τον Νοέμβριο του 2023. 
Από τους οφειλέτες αυ-
τούς, 2.090.103 απειλού-
νται με κατασχέσεις ενώ σε 
1.490.677 έχουν επιβληθεί 
αναγκαστικά μέτρα είσπρα-
ξης.
Την αντίστοιχη περίοδο του 
2022, ο αριθμός των οφει-
λετών ήταν 3.990.717 (αυ-
ξημένος κατά 2,9%). 
• Σε ό,τι αφορά το συνολι-
κό «νέο ληξιπρόθεσμο» που 
προστέθηκε (στο οποίο συ-
μπεριλαμβάνονται και οι μη 
φορολογικές κατηγορίες):

Για το μήνα αναφοράς (Δε-
κέμβριος), το νέο ληξιπρό-
θεσμο έφτασε τα 715 εκ., 
ενώ πέρυσι την ίδια περί-
οδο είχε φτάσει τα 651 εκ. 
(αύξηση κατά 10%).
 
Η κατάσταση 
στις επιχειρήσεις
Tα παραπάνω στοιχεία κα-
ταδεικνύουν την κατάστα-
ση που έχει διαμορφωθεί 
στην αγορά. Και τα ληξι-
πρόθεσμα χρέη έχουν δη-
μιουργηθεί λόγω και της 
καθίζησης στην κατανάλω-
ση, με αποτέλεσμα οι επι-
χειρήσεις να δίνουν προτε-
ραιότητα σε άλλες ανάγκες 
τους, από το να τακτοποιή-

σουν οικονομικά τις οφει-
λές τους.
Το Οικονομικό Επιμελητή-
ριο Δυτικής Ελλάδος ήταν 
υπέρμαχο του να δοθεί μια 
ακόμη ευκαιρία στις επι-
χειρήσεις να κάνουν μια 
επανεκκίνηση. Αυτό όμως 
απαιτεί πολιτική βούληση 
από την κυβέρνηση. Το ζή-
τημα επανέρχεται και πάλι 
στον δημόσιο διάλογο εν 
όψει και των Ευρωεκλογών 
και των ακολουθούμενων 
οικονομικών προγραμμά-
των κάθε κόμματος. Θα πρέ-
πει να δοθεί ένα ξεκάθαρο 
μήνυμα προς τους επιχειρη-
ματίες αλλά και τους ιδιώτες 
για το ποιες είναι οι επιλο-

γές που θα έχουν από εδώ 
και στο εξής στην διάθεσή 
τους. Είναι εξίσου χαρακτη-
ριστικό ότι ενώ στη χώρα 
μας το 97% του επιχειρημα-
τικού ιστού αποτελείται από 
μικρομεσαίες επιχειρήσεις, 
το 85% των πόρων από το 
Ταμείο Ανάκαμψης έχει δο-
θεί σε μεγάλες και πολύ με-
γάλες εταιρείες.
Μέχρι τις 8 Απριλίου βρι-
σκόταν σε δημόσια διαβού-
λευση σχέδιο νόμου για την 
αναμόρφωση του Κώδικα 
Φορολογικής Διαδικασίας. 
Σύμφωνα με ανακοίνωση 
του Υπουργείου Οικονομι-
κών: «Παρέχεται η δυνατό-
τητα αναβίωσης ρυθμίσεων 
που είχαν πρακτικά χαθεί 
προς τη φορολογική διοί-
κηση με την αποπληρωμή 
των εκπρόθεσμων δόσεων, 
όσες και αν είναι αυτές, μέ-
χρι την έναρξη ισχύος του 
νόμου. Σε περίπτωση που 
έχει ήδη καταβληθεί μέρος 
των ανωτέρω δόσεων, τότε 
οι φορολογούμενοι αρκεί 
να αποπληρώσουν το υπό-
λοιπο ποσό προκειμένου 
να αναβιώσουν τη ρύθμι-
ση. Σημειώνεται πως προ-
κειμένου να αποφευχθεί η 
απώλεια των ανωτέρω ρυθ-
μίσεων, η φορολογική διοί-
κηση θα προβεί κατά προτε-
ραιότητα στην πίστωση στις 
δόσεις αυτών των ποσών 
που προέρχονται από επι-

Oφειλές: Ζητούν πολλές δόσεις
Τα χέρια ψηλά έχουν σηκώσει οι επιχειρηματίες 

σε σχέση με τις οφειλές προς το Δημόσιο και 
τα ασφαλιστικά ταμεία για το 2023. Και αυτό 

γιατί στα 6,276 δισ. ευρώ ανήλθαν οι φόροι που 
έμειναν απλήρωτοι το 2023 με τον αριθμό των 

οφειλετών να ανέρχεται συνολικά σε 3.873.487 
φυσικά και νομικά πρόσωπα.
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εξηγεί η κ. Διονυσάτου.
Αξίζει να σημειωθεί ότι η 
φετινή εκπτωτική περίο-
δος ήταν από τις χειρότε-
ρες, ακόμη και από αυτή 
την περίοδο της πανδημίας 

και των δυσκολιών που τό-
τε υπήρχαν για να μπει κά-
ποιος σε ένα κατάστημα και 
να δοκιμάσει. Οι λόγοι της 
πτώσης είναι η συνεχής 
συρρίκνωση του εισοδήμα-

τος των καταναλωτών. Συνε-
πώς, η δυνατότητα αποπλη-
ρωμής των χρεών σε πολλές 
δόσεις θα δώσει μια ισχυρή 
ώθηση στην αγορά. 
«Ένδυση και υπόδηση βρί-
σκονται σε ανύπαρκτους ρυθ-
μούς, καθώς οι καταναλω-
τές έχουν ρίξει την προσοχή 
τους στα είδη πρώτης ανά-
γκης. Δυστυχώς δεν αρκούν 
τα χρήματα, δεν κινείται η 
αγορά, παρά μόνο τα σούπερ-
μάρκετ για τα τρόφιμα, τα είδη 
πρώτης ανάγκης και μεγάλο 
μέρος των χρημάτων πηγαί-
νει στα λειτουργικά έξοδα των 
οικογενειών. Τα δώρα για τα 
βαφτιστήρια θα δοθούν την 
τελευταία εβδομάδα, οπότε 
περιμένουμε τότε κάποια σχε-

τική κίνηση. Με την άπνοια 
όμως που υπήρξε μέχρι σή-
μερα, δύσκολα να ανακάμψει 
η αγορά», αναφέρει η κ. Διο-
νυσάτου.
Με υποτονική την αγορα-
στική κίνηση, αλλά με ελπί-
δα για μια καλύτερη Μεγάλη 
Εβδομάδα, τα ζαχαροπλα-
στεία περιμένουν γεμάτα σο-
κολατένιες δημιουργίες το 
καταναλωτικό κοινό. Υπάρ-
χουν προϊόντα για όλες τις 
τσέπες. Αν κάποιος ψάξει 
στην αγορά, μπορεί να βρει 
σοκολατένια αβγά που ξεκι-
νούν από δύο ευρώ και φυ-
σικά μπορεί να φτάνουν και 
τα… 50 ευρώ, ανάλογα με 
το μέγεθος και τη δυσκολία 
στολίσματος.

να γίνει ένα νέο ξεκίνημα»

στροφές φόρων ή από πα-
ρακρατήσεις λόγω έκδοσης 
αποδεικτικού ενημερότη-
τας. Επιπλέον, σημειώνεται 
πως η παραπάνω αναβίωση 
δεν αφορά ρυθμίσεις που 
έχουν απωλεσθεί με πράξη 
του Προϊσταμένου ΔΟΥ». 

Η θέση του Οικονομικού 
Επιμελητηρίου 
Μιλώντας στον «Σ.Ε.» ο Γι-
ώργος Παππάς, Πρόεδρος 
του Οικονομικού Επιμελη-
τηρίου Δυτικής Ελλάδος, 
αναφέρει ότι: «Ως Οικονο-
μικό Επιμελητήριο παρα-
κολουθούμε την λειτουργία 
της αγοράς και αφουγκρα-
ζόμαστε την κατάσταση που 
έχει δημιουργηθεί έχουμε 
ζητήσει να υπάρχουν ρυθ-
μίσεις που θα βοηθούν τις 
επιχειρήσεις να ανταπεξέλ-

θουν στις οφειλές τους, πέ-
ρα των άλλων δαπανών. 
Δεν θα πρέπει να χάνο-
νται οι ρυθμίσεις τόσο αυ-
στηρά. Για παράδειγμα εάν 
πλήρωνες μετά τις 5.00 το 
απόγευμα έχανες τη ρύθμι-
ση. Δίνεται από το κράτος η 
δυνατότητα αναβίωσης των 
ρυθμίσεων που είχαν χαθεί 
προς την φορολογική διοί-
κηση με την αποπληρωμή 
των εκπρόθεσμων δόσε-
ων. Ανοίγουν οι ρυθμίσεις 
των 72, 100 και 120 δόσε-

ων. Θα ανοίξουν οι ρυθμί-
σεις για τους οφειλέτες με 
τις 100 δόσεις για το 2014, 
ειδικά μέχρι την 1η Οκτω-
βρίου του 2014. Ανοίγει για 
το 2015 η δυνατότητα ρίθ-
μησης μέχρι 100 δόσεις 
των οφειλών μέχρι την 1η 
Μαρτίου 2015. Θα ανοίξει 
η ρύθμιση τνω 120 δόσε-
ων του 2019 για οφειλές 
που είχαν δημιουργηθεί μέ-
χρι την 31 Δεκεμβρίου του 
2018. Και τέλος για οφειλές 
από 1η Νοεμβρίου 2021 
μέχρι και 1η Φεβρουαρί-
ου 2023, μιλάμε μέσα στην 
ενεργειακή κρίση, να ανοί-
ξει και όποιος επιθυμεί θα 
πρέπει μέχρι το τέλος Απρι-
λίου να πληρώσει όλες τις 
εκπρόθεσμες δόσεις».
Στο ερώτημα του «Σ.Ε.» για 
το κατά πόσο είναι εφικτό 
να πληρωθούν οι εκπρόθε-
σμες δόσεις από την ημέρα 
που χάθηκε η ρύθμιση μέ-
χρι και σήμερα ο ίδιος απα-
ντά ότι: «Το Υπουργείο ζητά-
ει για να επανενταχτείς στη 
ρύθμιση που έχασες γιατί 
άφησες κάποιες απλήρωτες 
δόσεις. Αυτές μέχρι τα τέλη 
Απριλίου θα πρέπει να τις 
πληρώσεις όλες μαζί. Άρα 
ενώ φαίνεται ότι έχουμε 
τη δυνατότητα ρυθμίσεων, 
στην πράξη τα προαπαιτού-
μενα είναι τέτοια που δεν το 
επιτρέπουν».
Αυτό αναμένεται να απο-

κλείσει πολλούς οφειλέτες 
από τις ρυθμίσεις και στην 
πράξη μιλάμε για ανεφάρ-
μοστες αποφάσεις.
Η πρόταση του Οικονομι-
κού Επιμελητηρίου, μέσω 
του προέδρου του κ. Παπ-
πά ξεκάθαρα είναι: « Όλοι 
οι επιχειρηματίες να εντα-
χθούν από την αρχή στις 
120 δόσεις . Διότι πώς θα 
γίνει η επανεκκίνηση της 
Οικονομίας, αν δεν δοθεί 
μια τέτοια ευκαιρία; Υπάρχει 
ο εξωδικαστικός και οι ρυθ-
μίσεις της Εφορίας, ας πά-
με να δώσουμε τη δυνατότη-
τα ρύθμισης μέσω των 120 
δόσεων, διαφορετικά κατα-
ντάει κοροϊδία το να λέμε 
ότι δίνουμε τη δυνατότητα 
τακτοποίησης οφειλών με 
τέτοιους σκληρούς όρους».
Χαρακτηριστικό είναι το πα-
ράδειγμα μιας επιχείρησης 
η οποία έχασε πέντε δόσεις, 
των 800 ευρώ η κάθε μια. 
Για να μπορέσει να μπει και 
πάλι σε ευνοϊκό καθεστώς 
τακτοποίησης οφειλών, η 
επιχείρηση αυτή θα πρέπει 
να πληρώσει 4000 ευρώ 
και πρόκειται για χρήματα 
που δεν τα διαθέτει, εάν για 
παράδειγμα κάνει ένα τζί-
ρο το μήνα 3000 ευρώ και 
θα πρέπει να πληρώσει και 
τις υπόλοιπες υποχρεώσεις 
προς εργαζόμενους, προμη-
θευτές και να καλύψει και τα 
πάγια έξοδά της…

χωρίς προαπαιτούμενα
Δ. Νικολακόπουλος: 
«Χάρισμα οι τόκοι 
και ανοικτή πλατφόρμα»

Από την πλευρά του ο 
Πρόεδρος της Ομοσπον-
δίας Επαγγελματικών Βιο-
τεχνικών και Εμπορικών 
Σωματείων Αχαΐας (ΟΕ-
ΒΕΣΝΑ) Δημήτρης Νικο-
λακόπουλος τονίζει ότι 
μόνο εάν ληφθούν τολμη-
ρές αποφάσεις μπορούν 
οι επιχειρήσεις να επιβιώ-

σουν, καθώς η κατανάλωση παρουσιάζει καθίζηση και 
μέσα στη γενικότερη κατάσταση, ξεπροβάλλει και το ζή-
τημα των οφειλών.
«Δεν υπάρχουν χρήματα και έχουν συσσωρευτεί οφει-
λές χρόνων, που έχουν αυξηθεί σε μεγάλο βαθμό. Τα 
χρήματα που οφείλουμε δεν είναι αυτά, καθώς έχουν 
διπλασιαστεί από τους τόκους. 
Συνεπώς, κάποια στιγμή η διόγκωση είναι τέτοια που 
δεν πληρώνεις ούτε δόσεις ούτε τα τρέχοντα γιατί δεν 
υπάρχει η απαραίτητη ρευστότητα γι’ αυτό. Κατά την 
άποψή μου είναι να υπάρχει μια πάγια ρύθμιση και 
όποτε ο καθένας μπορεί, να εισέρχεται στο σύστημα και 
να πληρώνει τις οφειλές του. 
Και από εκεί και πέρα να μην διογκώνονται οι τόκοι. 
Και να χαθούν και μια ή δύο δόσεις δεν σημαίνει ότι 
πρέπει να βρεθείς εκτός ρύθμισης. Αυτό είναι εκτός τό-
που» αναφέρει ο κ. Νικολακόπουλος.
Ειδικά για τους τόκους, ο ίδιος αναφέρει ότι αυτοί αφο-
ρούν χρέη που δημιουργήθηκαν την περίοδο της κρί-
σης όπου οι επαγγελματίες δεν είχαν καμία άλλη οικο-
νομική διέξοδο. 
Επρόκειτο για χρέη που οφείλονταν στην γενικότε-
ρη οικονομική κατάσταση που τότε επικρατούσε και 
αφορούσαν κυρίως δάνεια τα οποία είχαν ληφθεί 
με άλλα δεδομένα και προοπτικές και στην πορεία 
δεν εξυπηρετήθηκαν λόγω των συνθηκών που επι-
κρατούσαν.
«Εμφανίστηκε μια κρίση που έφερε σε όλους τα πά-
νω-κάτω. Η πρόταση είναι να είναι ανοικτή η συγκε-
κριμένη πλατφόρμα και να μην υπάρχουν τόκοι αλλά 
το αρχικό κεφάλαιο. Μόνο έτσι θα μπορέσει η αγο-
ρά να εκκινηθεί και πάλι από το τέλμα που βρίσκεται 
σήμερα. 
Δεν είναι δυνατόν για όλα να φταίνε οι μικρομεσαίοι 
και να έρχονται τα fund να απειλούν όλους να χάσουν 
τα σπίτια τους», αναφέρει ο κ. Νικολακόπουλος.
Και σε αυτό το δεδομένο βασίζεται η πρόταση για κού-
ρεμα των τόκων: όπως τα fund πήραν δάνεια αγόρασαν 
με πολύ μικρή αξία σε σχέση με το σύνολο της οφειλής, 
έτσι και οι επιχειρηματίες να μπορέσουν να έχουν ένα 
κούρεμα στο σύνολο των τόκων.
«Αν εξαφανιστούν οι τόκοι θα μειωθεί και το ιδιωτικό 
χρέος. Το κράτος αντί να βοηθάει μας πνίγει και έχουμε 
ένα κράτος προστίμων. Για οτιδήποτε και να γίνεται οι 
επιχειρηματίες χρεώνονται με πρόστιμα. Μια διαφορε-
τική προσέγγιση θα δώσει ανάσα στην αγορά» αναφέρει 
ο κ. Νικολακόπουλος.
Η αγορά πάντως μέχρι στιγμής παρουσιάζει μεγάλη 
κάμψη εξαιτίας της ελλιπούς αγοραστικής δύναμης 
από τους καταναλωτές. Μπορεί να υπήρξε αύξηση του 
κατώτατου μισθού, ωστόσο μια σειρά από άλλες ανα-
τιμήσεις προκάλεσαν την εξαϋλωσή των όποιων αυ-
ξήσεων.
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Ιδιαίτερα χρήσιμα συμπε-
ράσματα για το παρόν και το 
μέλλον των Μέσων Μαζι-
κής Ενημέρωσης, εξήχθησαν 
από την εξαιρετική επιστημο-
νική ημερίδα με τον ευρημα-
τικό τίτλο: «Από τον ρεπόρτερ 
του 19ου αιώνα στη χρήση 
Τεχνητής Νοημοσύνης». Η 
ημερίδα διοργανώθηκε από 
την ΕΣΗΕΠΗΝ, το Μουσείο 
Τύπου της Ένωσης και το Ελ-
ληνικό Ανοικτό Πανεπιστή-
μιο στο φιλόξενο αμφιθέα-
τρό του. Την επιμέλεια της 
ημερίδας είχε ο δημοσιογρά-
φος Πρόεδρος του Μουσείου 
Τύπου Μιχάλης Βασιλάκης, 
ενώ τον γενικό συντονισμό 
είχε η δημοσιογράφος μέλος 
του ΔΣ του Μουσείου Τύπου 
Ειρήνη Τσάκα.
Χαιρετισμό, μέσω διαδικτύ-
ου, απηύθυνε ο Γενικός Γραμ-
ματέας Επικοινωνίας και 
Ενημέρωσης, Δημήτρης Γα-
λαμάτης. Χαιρετισμούς ακό-
μα απηύθυναν, ο δήμαρχος 
Πατρέων Κώστας Πελετίδης, 
ο πρόεδρος της ΠΟΕΣΥ Σω-
τήρης Τριανταφύλλου, ο πρό-
εδρος της ΕΣΗΕΠΗΝ Κυρι-
άκος Κορτέσης, ο καθηγητής 
του ΕΑΠ Γιώργος Χατζηγεωρ-
γίου, ο πρόεδρος του ΤΕΑΣ 
Θανάσης Μπαμπανέβας, ενώ 
στην εκδήλωση παραβρέθη-
κε ο Παντελής Ορφανίδης, 
Διευθυντής του Γραφείου του 
Γενικού Γραμματέα Επικοινω-
νίας και Ενημέρωσης.
Κατά τη διάρκεια της εκδήλω-
σης τιμήθηκε για την πολύ-
χρονη ουσιαστική προσφο-
ρά του στο χώρο των ΜΜΕ ο 
ομότιμος καθηγητής του Πα-
ντείου, διακεκριμένος Πατρι-
νός δημοσιογράφος Νίκος 
Μπακουνάκης. Στον κ. Μπα-
κουνάκη απένειμε την ταυ-
τότητα επίτιμου μέλους της 
ΕΣΗΕΠΗΝ, ο Πρόεδρός της 
Κυριάκος Κορτέσης. Ο τιμώ-
μενος ευχαρίστησε και δήλω-
σε συγκινημένος ότι «η διά-
κριση αποτελεί παράσημο και 
τίτλο τιμής».
Ο κ. Μπακουνάκης αναφε-
ρόμενος ειδικώς στον έντυπο 
Τύπο, τόνισε ότι ναι μεν υπο-
χωρεί με μεγάλους ρυθμούς 
διεθνώς αλλά θα υπάρχει και 
αναφερόμενος στην τεχνητή 
νοημοσύνη, είπε ότι «θεωρεί-
ται ότι είναι μια απειλή σήμε-
ρα για τους δημοσιογράφους 
και τη δημοσιογραφία, όμως 

δεν είναι απειλή, αντίθετα θα 
είναι ένα πολύ σημαντικό και-
νούριο εργαλείο για τους δη-
μοσιογράφους και τα μέσα».
Ο καθηγητής, του τμήματος 
Δημοσιογραφίας και ΜΜΕ 
του ΑΠΘ, Αντώνης Σκαμνά-
κης, αναφέρθηκε στην εξέλι-
ξη και την διαμόρφωση του 
ημερήσιου Τύπου της Πε-
ριφέρειας, τονίζοντας μετα-
ξύ άλλων ότι «ο ημερήσιος 
Τύπος της περιφέρειας στην 
Ελλάδα διέρχεται μία από 
τις δυσκολότερες περιόδους 
στην ιστορία του» υπογραμ-
μίζοντας τη σημασία του «ως 
αντίβαρο στις ισχυρές τάσεις 
συγκέντρωσης στο χώρο των 
μέσων ενημέρωσης, οι οποί-
ες τείνουν να απειλούν την 
Δημοκρατία και το πλουρα-
λισμό».
Η δημοσιογράφος - καθηγή-
τρια του Πανεπιστημίου Πε-
λοποννήσου και μέλος ΣΕΠ 
- ΕΑΠ, Γιώτα Αντωνοπούλου 
αναφέρθηκε στα ελληνικά 
ΜΜΕ, ως κοινωνικά παρά-
γωγα και επιφαινόμενα, αλλά 
και για την πορεία, τις τάσεις 
και τις προοπτικές, τονίζοντας 
πως «το πρόβλημά μας είναι 
ότι χάνουμε τις ρίζες μας και 
οι ρίζες μας είναι η κοινω-

νία». Το συντονισμό της ενό-
τητας είχε η δημοσιογράφος 
Μαρίνα Ριζογιάννη. 

Η αξιοπιστία στην 
εποχή των fakenews
Την ενότητα «Ζούμε μία αλ-
λαγή παραδείγματος στη δη-
μοσιογραφία» ανέπτυξε η 
αναπληρώτρια καθηγήτρια 
Τμήματος Δημοσιογραφίας 
και Μέσων Μαζικής Ενημέ-
ρωσης ΑΠΘ Ιωάννα Κωστα-
ρέλλα, εστιάζοντας στη ση-
μασία της δημοσιογραφικής 
αξιοπιστίας στην εποχή των 
fakenews. Ο Οργανωτικός 
γραμματέας της ΠΟΕΣΥ, επι-
στημονικός υπεύθυνος σεμι-
ναρίων ΕΣΗΕΑ και υποψή-
φιος Δρ. Δημοσιογραφίας 
ΑΠΘ Ανδρέας Παναγόπου-
λος αναφέρθηκε με στοιχεία 
και χαρακτηριστικά παρα-
δείγματα στη μετάβαση από 
τους δημοσιογράφους -πο-
λυεργαλεία στους αλγοριθμι-
κούς βοηθούς δημοσιογρά-
φων. 
Με σημαντικές επισημάνσεις 
στη χρήση της Τεχνητής Νο-
ημοσύνης έκανε ο δημοσιο-
γράφος – DPO ΕΡΤ ΑΕ Βασί-
λης Βασιλόπουλος μιλώντας 
για εικονική δημοσιογραφία 

και ηθική, με καλές πρακτι-
κές για τη χρήση της Τεχνη-
τής Νοημοσύνης. Τον συντο-
νισμό σε αυτή την ενότητα 
είχε ο δημοσιογράφος Ζώης 
Μαρίνος.
Από τον επίκουρο καθηγη-
τή Πολιτικής Οικονομίας 
Στρατιωτικής Σχολής Ευελ-
πίδων, Δημήτρη Παϊταρίδη 
έγινε η παρουσίαση μελέτης 
ΙΝΕ – ΓΣΕΕ με θέμα «Μελέ-
τη διάγνωσης Δεξιοτήτων 
– Δημοσιογράφοι», ενώ η 
Αναπληρώτρια Καθηγήτρια 
Ιστορίας Ευρωπαϊκής Λογο-
τεχνίας, μέλος της Ακαδημαϊ-
κής Επιτροπής Εποπτείας του 
Μεταπτυχιακού Προγράμμα-
τος Σπουδών Δημιουργικής 
Γραφής, Αντιγόνη Βλαβια-
νού, ανέπτυξε το θέμα «Δημι-
ουργική Γραφή και προκλή-
σεις για τη Δημοσιογραφία». 
Τον συντονισμό είχε ο δημο-
σιογράφος γραμματέας του 
Μουσείου Τύπου της ΕΣΗΕ-
ΠΗΝ Γιώργος Ηλιόπουλος.
Τέλος, ο δημοσιογράφος Τά-
σος Σταθόπουλος, έκανε πα-
ρέμβαση με θέμα: «Λιμάνι 
της Πάτρας: Η ευρωπαϊκή πύ-
λη εισόδου της Ελλάδας» κάτι 
που τεκμηρίωσε απόλυτα με 
αναφορές σε πηγές της επο-
χής, μιλώντας για την εργα-
σία του Μανιάκ και το ιστορι-
κό αρχείο του που μας άφησε 
παρακαταθήκη, αλλά και για 
την μεταφορά της σταφίδας.
Χορηγός επικοινωνίας ήταν 
το Αθηναϊκό και Μακεδο-
νικό Πρακτορείο Ειδήσε-
ων και χορηγοί της ημε-
ρίδας ο ΟΛΠΑ, η εταιρεία 
Fakaloscatering και το ΙΕΚ 
ΔΕΛΤΑ 360o. 

Απειλές και προκλήσεις από
την επέλαση της τεχνολογίας

> Σημαντικές επισημάνσεις στην ημερίδα της ΕΣΗΕΠΗΝ και του Μουσείου Τύπου

Θέματα

Β. Σαμούρη: Το βάρος 
στην πρόληψη

Η Αντιδήμαρχος Υγεί-
ας και Πρόνοιας, Βί-
βιαν Σαμούρη, εκ-
προσωπώντας την 
Δημοτική Αρχή, πα-
ραβρέθηκε στην εκ-
δήλωση, με θέμα: «Η 
παιδική παχυσαρκία 
στο προσκήνιο – κα-

λές πρακτικές», που πραγματοποιήθηκε το απόγευμα της 
Δευτέρας στο «Επίκεντρο», από τον Απόστολο Βανταρά-
κη, Καθηγητή του Τμήματος Ιατρικής του Πανεπιστημίου 
Πατρών, υπεύθυνο Ευρωπαϊκού προγράμματος για τη 
βελτίωση της υγείας των παιδιών.
Η Αντιδήμαρχος, στον σύντομο χαιρετισμό της, μετέφε-
ρε τους χαιρετισμούς του Δημάρχου Πατρέων, Κώστα 
Πελετίδη και έκανε ιδιαίτερη αναφορά στον σπουδαίο, 
παγκοσμίου φήμης καθηγητή Παιδιατρικής και Παιδια-
τρικής Ενδοκρινολογίας, Γιώργο Χρούσο που ήταν ομι-
λητής στην ημερίδα, τονίζοντας ότι «είναι μεγάλη μας χα-
ρά και τιμή κάθε φορά που βρίσκεται στην πόλη μας».
Όπως ανέφερε η ίδια, η παιδική παχυσαρκία είναι ένα 
από τα επίμονα, δυσεπίλυτα προβλήματα υγείας, με επι-
δημικές διαστάσεις και τόνισε πως για την αντιμετώπισή 
του οι μόνες εφικτές επιλογές είναι η πρόληψη και κυρί-
ως η έγκαιρη παρέμβαση».

Το παζάρι της «Φλόγας» 
Το Παράρτημα Πάτρας του Συλλόγου Γονιών Παιδιών 
με Νεοπλασματική Ασθένεια «ΦΛΟΓΑ» διοργανώνει το 
Πασχαλινό παζάρι έως τις 2 Μαΐου στο νέο γραφείο του 
Συλλόγου που εδρεύει στον πεζόδρομο της οδού Κανά-
ρη 40 και Μαιζώνος. Ο χώρος είναι παραχώρηση του 
Καραμανδανείου Νοσοκομείου Παίδων μετά από σχετι-
κή απόφαση του ΔΣ. Καθοριστικό ρόλο στη διάθεση του 
χώρου έπαιξε η διοικήτρια του νοσοκομείου Ασπασία 
Ρηγοπούλου η οποία χρόνια τώρα είναι κοντά στη «Φλό-
γα» και προσφέρει ποικιλοτρόπως.

Ωστόσο η λειτουργία του γραφείου δεν θα ήταν δυνατή 
εάν ο διοικητής της 6ης ΥΠΕ Γιάννης Καρβέλης δεν με-
ριμνούσε για την ανακατασκευή του. Ο ίδιος προσωπικά, 
όπως κάνει άλλωστε από την πρώτη στιγμή που ανέλαβε 
τα καθήκοντά του με τις αποφάσεις του και τις ενέργειές 
του ενισχύει και διευκολύνει το έργο της «Φλόγας».
Όλα αυτά όπως και οι φίλοι του Συλλόγου που μερίμνη-
σαν για τον εξοπλισμό του θα ανακοινωθούν επισήμως 
κατά την τέλεση των εγκαινίων του γραφείου που θα γί-
νουν μετά το Πάσχα.
Μέχρι τότε όσοι επιθυμούν μπορούν να επισκεφτούν 
τον χώρο στο πλαίσιο της εορταγοράς όπου υπάρχουν 
λαμπάδες για μικρούς και μεγάλους, πασχαλινά εδέσμα-
τα αλλά και εξαιρετικές πασχαλινές και ανοιξιάτικες δη-
μιουργίες που κατασκεύασαν τα παιδιά, οι γονείς, οι φί-
λοι του Συλλόγου. Τα έσοδα θα διατεθούν για τη στήριξη 
του πολύπλευρου έργου της «ΦΛΟΓΑΣ». Το παζάρι θα εί-
ναι ανοιχτό τις εξής ώρες: 9.00-13.00 και 17.00-21.00 
(τη Μεγάλη Εβδομάδα το παζάρι θα λειτουργεί μόνο τις 
πρωινές ώρες).

Επίσκεψη στο Μουσείο Τύπου της ΕΣΗΕ-
ΠΗΝ πραγματοποίησε ο διευθυντής του 
γραφείου του Γενικού Γραμματέα Επικοινω-
νίας και Ενημέρωσης Δημήτρη Γαλαμάτη, 
Παντελής Ορφανίδης. 
Ο κ. Ορφανίδης, ξεναγήθηκε στο Μουσείο 
και ενημερώθηκε πλήρως για τη λειτουργία 
του, από τον πρόεδρο του Μουσείου Μιχά-
λη Βασιλάκη, από τον γενικό γραμματέα Γι-
ώργο Ηλιόπουλο και από την υπεύθυνη του 

Μουσείου Κατερίνα Τσίρου. 
O πρόεδρος της ΕΣΗΕΠΗΝ Κυριάκος Κορ-
τέσης, εξέφρασε τις ευχαριστίες της Ένωσης 
και του Μουσείου, για την αμέριστη βοή-
θεια που παρέχουν στο Μουσείο Τύπου ο 
κ. Γαλαμάτης και ο κ. Ορφανίδης, ενώ ενη-
μέρωσε τον διευθυντή του γραφείου του Γε-
νικού Γραμματέα Επικοινωνίας και Ενημέ-
ρωσης για το πρόβλημα που υπάρχει με τον 
περιορισμένο χώρο στον οποίο στεγάζεται 
το Μουσείο και την ανάγκη μετεγκατάστα-
σης του σε μεγαλύτερο και πιο λειτουργικό 
κτίριο.
Την επομένη ημέρα επισκέφθηκαν το 
Μουσείο Τύπου της ΕΣΗΕΠΗΝ και ξενα-
γήθηκαν από τον Πρόεδρό του Μιχάλη 
Βασιλάκη, ο κ. Μπακουνάκης και η κα Κω-
σταρέλλα.

Ανάγκη μετεγκατάστασης σε νέο κτήριο 
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O Νικόλαος Θ. Κακλαμανά-
κης, Χρυσός Ολυμπιονίκης 
Ιστιοπλοΐας (1996 - Ατλά-
ντα), Αργυρός Ολυμπιονίκης 
Ιστιοπλοΐας (2004 - Αθήνα,) 
θα αναγορευθεί Επίτιμος Δι-
δάκτορας των Τμημάτων Λο-
γοθεραπείας και Φυσικοθε-
ραπείας του Πανεπιστημίου 
Πατρών, σήμερα Παρασκευή 
στις 18:30, στην Αίθουσα Τε-
λετών «Οδυσσέας Ελύτης». 
Το αναλυτικό πρόγραμμα της 
Τελετής έχει ως εξής:
• Προσφώνηση από τον 
Πρύτανη του Πανεπιστημίου 
Πατρών, Καθηγητή Χρήστο Ι. 
Μπούρα
• Χαιρετισμός από την Κο-
σμήτορα της Σχολής Επιστη-
μών Αποκατάστασης Υγείας, 
Καθηγήτρια Σταυρούλα Χ. Γε-
ωργοπούλου
• Χαιρετισμός από τον Πρόε-
δρο του Τμήματος Λογοθερα-
πείας, Αναπληρωτή Καθηγη-
τή Νικόλαο Σ. Τρίμμη
• Χαιρετισμός από την Αντι-
πρόεδρο του Τμήματος Φυσι-
κοθεραπείας, Καθηγήτρια Ευ-
δοκία Α. Μπίλη
• Παρουσίαση του τιμώμενου 
από τον Επίκουρο Καθηγητή 
του Τμήματος Λογοθεραπεί-

ας, Παναγιώτη Γ. Πλώτα
• Ανάγνωση του Ψηφίσματος 
και του Τίτλου του Επίτιμου 
Διδάκτορα από τον Πρύτανη 
του Πανεπιστημίου Πατρών
• Αναγόρευση του Νικολά-
ου Θ. Κακλαμανάκη σε Επίτι-
μο Διδάκτορα των Τμημάτων 
Λογοθεραπείας και Φυσι-
κοθεραπείας από τον Πρόε-
δρο, Αναπληρωτή Καθηγη-
τή Νικόλαο Σ. Τρίμμη και την 
Αντιπρόεδρο Καθηγήτρια Ευ-
δοκία Α. Μπίλη
• Περιένδυση του τιμώμενου 
με την τήβεννο και επίδοση 
στον τιμώμενο του μεταλλίου 
του Πανεπιστημίου Πατρών 
από τον Πρύτανη, Καθηγητή 
Χρήστο Ι. Μπούρα, 
• Ομιλία του τιμώμενου, Νι-
κολάου Θ. Κακλαμανάκη με 

τίτλο «Το ταξίδι μου στην καρ-
διά της θύελλας»
• Λήξη Τελετής

Λίγα λόγια για τον
Ν. Κακλαμανάκη
Ο Νικόλαος Θ. Κακλαμανά-
κης είναι Έλληνας Ιστιοπλό-
ος. Είναι Χρυσός Ολυμπιο-
νίκης (Ολυμπιακοί Αγώνες 
Ατλάντα 1996) και Αργυρός 
Ολυμπιονίκης (Ολυμπιακοί 
Αγώνες Αθήνας 2004).
Έχει κατακτήσει τρία Πα-
γκόσμια Πρωταθλήματα και 
επιπροσθέτως δύο αργυρά 
μετάλλια και ένα χάλκινο με-
τάλλιο. Συμμετείχε σε πέντε 
Ολυμπιάδες (1992, 1996, 
2000, 2004, 2008).
Επί 12 συναπτά έτη βρισκόταν 
στο top-6 των Παγκόσμιων 

Πρωταθλημάτων, ενώ, από το 
2004 και μέχρι σήμερα κατέ-
χει το «ρεκόρ» του Καλύτερου 
Αθλητή Ολυμπιακής Ιστιοσα-
νίδας όλων των Εποχών.
Έχει διαπλεύσει το Αιγαίο με 
την Ιστιοσανίδα του δύο φο-
ρές. Το 1997 Σούνιο-Κρήτη 
σε 2 ημέρες προκειμένου να 
υποστηρίξει την Ολυμπιακή 
Υποψηφιότητα της Αθήνας 
για το 2004 και να προωθή-
σει τον Ελληνικό Τουρισμό 
και το 2011 Άνδρο-Κάρπαθο 
σε 3 ημέρες για να εμπνεύ-
σει τους Έλληνες και ιδιαίτε-
ρα τα παιδιά στα σχολεία να 
κάνουν πράξη τα όνειρά τους.
Σήμερα, ο Νίκος Κακλαμα-
νάκης μοιράζεται τις εμπει-
ρίες του ως εμπνευστής και 
εκπαιδευτής (motivational 
speaker-leadership trainer), 
αλλά και σε σχολεία και 
αθλητικά σωματεία στο πλαί-
σιο της ανταποδοτικότητας 
και της κοινωνικής Ευθύνης.
Ο Νίκος Κακλαμανάκης 
ασχολείται με τη συνεχή εκ-
παιδευτική διαδικασία μέσα 
από ομιλίες και εισηγήσεις με 
σκοπό την ενθάρρυνση και 
παρότρυνση των νέων για την 
επίτευξη των στόχων τους.

Το Αρσάκειο Γενικό Λύκειο Πατρών, 
διοργανώνει Θερινά Σχολεία (Summer 
Schools) σε συνεργασία με Εργαστήρια 
Τμημάτων του Πανεπιστημίου Πατρών 
17-21/6/2024.
Οι συνεργασίες αυτές αφορούν στους 
μαθητές της Γ΄ Γυμνασίου, Α΄ και Β΄ 
Λυκείου, δημοσίων και ιδιωτικών 
Σχολείων, οι οποίοι θα έχουν τη δυνα-
τότητα να ενταχθούν στις ερευνητικές 
ομάδες εργασίας των διαφόρων Ερευ-
νητικών Κέντρων και Εργαστηρίων.
Οι συνεργασίες αυτές αποσκοπούν 
στην διεύρυνση των οριζόντων των 
μαθητών και την εξοικείωσή τους με 
τις ερευνητικές δραστηριότητες, που 
εκπονούνται στα διάφορα ερευνητι-
κά κέντρα, και οι περισσότερες θα επι-
σφραγίζονται με Βεβαίωση Συμμετοχής 
σε ειδική εκδήλωση η οποία θα πραγ-
ματοποιηθεί τον Οκτώβριο 2024 στην 
Εστία Επιστημών στα Αρσάκεια Σχο-
λεία Πατρών.
Πιο συγκεκριμένα, η συνεργασία των 
Αρσακείων Σχολείων Πατρών αναφέ-
ρεται στα εξής Ερευνητικά Κέντρα και 
Εργαστήρια:

• Τμήμα Μηχανολόγων και Αερο-
ναυπηγών Μηχανικών Πανεπιστημί-
ου Πατρών, Εργαστήριο Συστημάτων 
Παραγωγής & Αυτοματισμού (LMS), 
Υπεύθυνος Καθηγητής Θερινού Προ-
γράμματος: Δημήτριος Μούρτζης.
• Τμήμα Φαρμακευτικής Πανεπιστημί-
ου Πατρών, Υπεύθυνοι Καθηγητές Θε-
ρινού Προγράμματος: Γεώργιος A. Σπυ-
ρούλιας, Φωτεινή Λάμαρη.
• Τμήμα Μηχανικών Ηλεκτρονικών 
Υπολογιστών & Πληροφορικής (CEID) 
του Πανεπιστημίου Πατρών, Εργαστή-
ριο «Ποιότητας Λογισμικού και Αλλη-
λεπίδρασης Ανθρώπου-Υπολογιστή», 
Υπεύθυνος Καθηγητής Θερινού Προ-
γράμματος: Μιχαήλ Ξένος

• Τμήμα Βιολογίας Πανεπιστημίου Πα-
τρών, Τομέας Γενετικής Βιολογίας Κυτ-
τάρου & Ανάπτυξης, Ερευνητικός χώ-
ρος: Υπεύθυνος Καθηγητής Θερινού 
Προγράμματος: Κωνσταντίνος Μπατα-
ριάς, 
• Τμήμα Βιολογίας Πανεπιστημίου 
Πατρών, Τομέας Γενετικής Βιολογίας 
Κυττάρου & Ανάπτυξης, Εργαστήριο 
Εφαρμοσμένης Γενετικής & Γενετικής 
Βελτίωσης, Υπεύθυνος Καθηγητής Θε-
ρινού Προγράμματος: Κωνσταντίνος 
Μπαταργιάς.
• Σχολή Ανθρωπιστικών και Κοινω-
νικών Επιστημών του Πανεπιστημίου 
Πατρών, Διατμηματικό πρόγραμμα Θε-
ρινού Σχολείου «Ιστορία και Άνθρω-
πος», Υπεύθυνος Καθηγητής: Μιχάλης 
Παρούσης, Πρόεδρος του Τμήματος Φι-
λοσοφίας του Πανεπιστημίου Πατρών
Για περισσότερες πληροφορίες μπο-
ρείτε να επικοινωνήσετε με τον Μά-
νο Πετράκη, Φυσικό, PhD, Διευθυντή 
του Αρσακείου ΓΕΛ Πατρών, Συντονι-
στή των Φυσικών Επιστημών της Φ.Ε., 
στο τηλ.: 2610-990.350 (εσ. 504) και 
6932.626.349.

ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ ΓΙΑ ΤΟΝ ΑΘΛΗΤΙΣΜΟ ΚΑΙ ΤΗΝ ΕΚ-
ΠΑΙΔΕΥΣΗ: Το Κέντρο Ελληνικών Σπουδών του Πανε-
πιστημίου Harvard στην Ελλάδα και στις ΗΠΑ, η Διεθνής 
Ολυμπιακή Ακαδημία και η Περιφέρεια Δυτικής Ελλάδας, 
σε συνεργασία με το Πανεπιστήμιο Πατρών και το Stark 
Center for Physical Culture and Sports του Πανεπιστημίου 
του Τέξας στο Όστιν και με την υποστήριξη της ΑΙΓΕΑΣ 
ΑΜΚΕ, ανακοινώνουν τη διοργάνωση της δράσης για το 
2024 «Πρόγραμμα για τον Αθλητισμό και την Εκπαίδευ-
ση: από την Αρχαία Ολυμπία μέχρι σήμερα» (Sport and 
Education Program: from Ancient Olympia to the Present). 
Το πρόγραμμα θα πραγματοποιηθεί από 9 έως 12 Ιουλίου 
2024 στις εγκαταστάσεις της Διεθνούς Ολυμπιακής Ακαδη-
μίας – ΔΟΑ στην Αρχαία Ολυμπία.
Το Πρόγραμμα θα φιλοξενήσει καθηγητές από Πανεπι-
στήμια των ΗΠΑ και του Καναδά καθώς και επαγγελματίες 
του αθλητισμού και θα δεχτεί έως και 35 συμμετέχοντες/
ουσες. Είναι ανοιχτό σε φοιτητές και φοιτήτριες ελληνικών 
Πανεπιστημίων που είναι στο τρίτο ή σε μεγαλύτερο έτος 
σπουδών προπτυχιακού επιπέδου, καθώς και σε μεταπτυ-
χιακό και διδακτορικό επίπεδο. Υποψήφιοι φοιτητές και 
φοιτήτριες που ασχολούνται με τον αθλητισμό ή έχουν εν-
διαφέρον για τον αθλητισμό, είναι καλοδεχούμενοι.
Το Πρόγραμμα προσφέρεται χωρίς καμία οικονομική ή 
άλλη επιβάρυνση, ενώ οι Διοργανωτές προσφέρουν δωρε-
άν διαμονή και ημιδιατροφή στις εγκαταστάσεις της ΔΟΑ 
στην Ολυμπία. Επιπλέον, προσφέρεται δωρεάν μετακίνη-
ση με λεωφορείο από την Αθήνα προς την Ολυμπία στις 9 
Ιουλίου και από Ολυμπία προς Αθήνα στις 12 Ιουλίου (με 
ενδιάμεσες στάσεις στην Πάτρα για συμμετέχοντες/ουσες 
από τη Δυτική Ελλάδα, την Ήπειρο, κλπ).
Οι φοιτητές και οι φοιτήτριες θα παραλάβουν πιστοποι-
ητικό συμμετοχής στο τέλος του προγράμματος. Η επιλο-
γή των ατόμων που θα συμμετάσχουν θα γίνει μέσα από 
διαδικασία κατάθεσης κι αξιολόγησης αιτήσεων (https://
forms-greece.chs.harvard.edu/sport-education-program-
application/).
Η διαδικασία των αιτήσεων θα κλείσει την Τετάρτη 15 Μα-
ΐου, στις 11:59 μμ.

ΗΜΕΡΕΣ ΚΑΡΙΕΡΑΣ 2024: Η διοργάνωση των Ημε-
ρών Καριέρας έχει γίνει πλέον θεσμός για το Γραφείο Δι-
ασύνδεσης του Ελληνικού Ανοικτού Πανεπιστημίου. Μετά 
την επιτυχημένη εκδήλωση στην Αθήνα και Θεσσαλονίκη, 
σειρά έχει η Πάτρα για να φιλοξενήσει την εκδήλωση που 
φέρνει κοντά στην αγορά εργασίας τους φοιτητές και από-
φοιτους. Η εκδήλωση θα πραγματοποιηθεί σε συνεργασία 
με το Επιμελητήριο Αχαΐας και τον Οργανισμό Λιμένος 
Πατρών ΑΕ και απευθύνεται σε όλους τους φοιτητές και 
απόφοιτους τριτοβάθμιας εκπαίδευσης. 
Στο πλαίσιο των Ημερών Καριέρας θα πραγματοποιηθούν 
δια ζώσης συνεντεύξεις επιλογής προσωπικού το Σάββατο 
25 Μαΐου 2024 στο κτηριακό συγκρότημα Β1 του ΟΛΠΑ 
στο Νότιο Λιμένα Πατρών.
Οι ενδιαφερόμενοι μπορούν να αναζητήσουν περαιτέρω 
πληροφορίες στην ιστοσελίδα https://career.eap.gr/ και 
από τα στελέχη του Γραφείου Διασύνδεσης του ΕΑΠ στο 
τηλ: 210-909.7254 και στο mail: career@eap.gr..

ΕΑΠ: Το Ελληνικό Ανοικτό Πανεπιστήμιο, σε συνεργασία 
με την Σχολή Θετικών Επιστημών και Τεχνολογίας και 
Επιστημονικά Υπεύθυνο τον Καθηγητή Γεώργιο Χατζηγε-
ωργίου, διοργανώνουν e-learning Θερινό Σχολείο με θέμα 
«Φυσικές, Βιολογικές και Ανθρωπογενείς Καταστροφές & 
Τεχνικά έργα» (NDSS2024). 
Η διάρκειά του εν λόγω Θερινού Σχολείου θα είναι δύο 
εβδομάδες, από 8 Ιουλίου έως 21 Ιουλίου 2024 και θα 
διεξαχθεί με την μέθοδο σύγχρονης και ασύγχρονης εξ 
αποστάσεως εκπαίδευσης. 
Για την διεξαγωγή του εξασφαλίστηκε η συμμετοχή διακε-
κριμένων Ειδικών Επιστημόνων.
Για περισσότερες πληροφορίες ανατρέξτε στην ιστοσελίδα 
του Θερινού Σχολείου: https://sst.eap.gr/ndss/

Τελετή Αναγόρευσης του 
Ολυμπιονίκη Ν. Κακλαμανάκη

Θερινά Σχολεία 2024

> Σε Επίτιμο Διδάκτορα Τμ. Λογοθεραπείας και Φυσικοθεραπείας Παν. Πατρών

> Διοργανώνουν το Αρσάκειο Γενικό Λύκειο και το Πανεπιστήμιο Πατρών
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Οι προηγμένες τεχνολογίες 
και η καινοτομία αποτελούν 
σημαντικό ανταγωνιστικό 
πλεονέκτημα στην παγκόσμια 
οικονομία και η επένδυση 
σε αυτές αποτελεί μονόδρο-
μο για την Δυτική Ελλάδα, η 
οποία επιδεικνύει μεγάλη δυ-
ναμική τα τελευταία χρόνια 
καθώς διαθέτει ένα ισχυρό οι-
κοσύστημα έρευνας και τεχνο-
λογίας.
Νεοφυείς επιχειρήσεις που 
δραστηριοποιούνται στο εν 
λόγω οικοσύστημα έχουν 
εδραιωθεί και έχουν κάνει 
σημαντικά άλματα σε Ελλάδα 
και εξωτερικό, μέσα από συ-
νεργασίες με μεγάλες εταιρεί-
ες αφήνοντας ένα αξιοσημεί-
ωτο τεχνολογικό αποτύπωμα.
Η έμφαση στην ένταση γνώ-
σης, στην καινοτομία και την 
επιχειρηματικότητα αποτυπώ-
θηκε μέσα από αξιόλογους ει-
σηγητές από τον ακαδημαϊκό, 
ερευνητικό και τεχνολογικό 
χώρο, οι οποίοι σκιαγράφη-
σαν την σημερινή πραγματι-
κότητα κατά τη διάρκεια των 
εργασιών του διήμερου 3ου 
Συνεδρίου IMPACT 2024, 
που διεξήχθη με μεγάλη επι-
τυχία στις 17 και 18 Απρι-
λίου, στις εγκαταστάσεις του 
ΙΤΥΕ- Διόφαντος.
Στις διήμερες εργασίες του 
Συνεδρίου, που συνδιορ-

γάνωσαν το ΙΤΥΕ Διόφα-
ντος, η εφημερίδα «Γνώμη» 
και ο ΣΤΕΔΕ με τη συμμετο-
χή της Περιφέρειας Δυτικής 
Ελλάδος, υπό την αιγίδα του 
Υπουργείου Ψηφιακής Δια-
κυβέρνησης, επισημάνθηκε 
πως οι προοπτικές είναι ευ-
οίωνες για το μέλλον, αρκεί 
να υπάρξει ολιστικός στρατη-
γικός σχεδιασμός και πολιτι-
κή βούληση, ενώ τονίστηκε 
η αναγκαιότητα της ίδρυσης 
Ερευνητικού Κέντρου Δυτι-
κής Ελλάδας.
Επίσης, παρουσιάστηκαν τα 
πεδία εφαρμογής της καινοτο-
μίας από εταιρείες που έχουν 
καταξιωθεί διεθνώς, το έρ-
γο των ακαδημαϊκών φορέ-
ων, αλλά και οι επενδύσεις 

που έχουν γίνει και αυτές που 
δρομολογούνται στο επόμε-
να χρόνια αναπτύχθηκαν από 
τους 42 εισηγητές που συμμε-
τείχαν στα στρογγυλά τραπέζια 
κάνοντας έναν εποικοδομητι-
κό διάλογο, με διαπιστώσεις 
και προτάσεις.
Στην τελετή έναρξης επιση-
μάνθηκε το ενδιαφέρον πα-
γκόσμιων εταιρειών που δρα-
στηριοποιούνται στον τομέα 
της τεχνολογίας και της συμ-
βουλευτικής έχει προσελκύ-
σει η Δυτική Ελλάδα, χάρη 
στο επιστημονικό της δυναμι-
κό και την παραγόμενη καινο-
τομία από τα πανεπιστημιακά 
και ερευνητικά της κέντρα. 
Την έναρξη έκανε ο πρόεδρος 
του ΙΤΥΕ Διόφαντος, Δημή-

τρης Σερπάνος, ο οποίος με-
ταξύ άλλων ανέφερε πως «το 
γεγονός ότι στο συνέδριο συμ-
μετέχουν εκπρόσωποι δύο 
από τις τέσσερις μεγάλες συμ-
βουλευτικές εταιρείες παγκο-
σμίως και τρεις εταιρείες που 
βρίσκονται ανάμεσα στις δέκα 
κορυφαίες σε όλο τον κόσμο 
στον τομέα της τεχνολογίας 
αποδεικνύει το ενδιαφέρον 
για την περιοχή μας».
Ο Περιφερειάρχης Δυτικής 
Ελλάδος, Νεκτάριος Φαρμά-
κης υπογράμμισε πως στόχος 
είναι η Δυτική Ελλάδα θα κα-
ταφέρει να γίνει μία πραγματι-
κά ευρωπαϊκή περιφέρεια και 
στον τομέα της καινοτομικής 
επιχειρηματικότητας. Σημείω-
σε, πως στον προϋπολογισμό 

των έργων που θα χρηματο-
δοτηθούν από το Ε.Π. «Δυτι-
κή Ελλάδα 2021-2027» για 
δράσεις RIS3, αλλά στην ενί-
σχυση της επιχειρηματικό-
τητας του ΕΠ Δυτική Ελλάδα 
2021-2027, με 70 εκ. ευρώ.
Ο αντιπρόεδρος του ΣΤΕΔΕ, 
Ιωάννης Παπανίκος χαρακτή-
ρισε το συνέδριο βήμα συνερ-
γασίας και ανάδειξης καλών 
πρακτικών, ενώ όπως είπε 
«μέλημά μας είναι ο νέος κό-
σμος που βγαίνει από τα πα-
νεπιστήμια της περιοχής μας 
να μπορεί να παραμένει στον 
τόπο μας».
Η υφυπουργός, Κοινωνικής 
Συνοχής και Οικογένειας, Μα-
ρία Κεφάλα, η οποία μεταξύ 
άλλων επεσήμανε πως «στην 
Ελλάδα η καινοτομία και η επι-
χειρηματικότητα έχουν αρχίσει 
να αναπτύσσονται σημαντικά 
τα τελευταία χρόνια και πλέον 
αναγνωρίζεται η σημασία της 
καινοτομίας ως κινητήριας δύ-
ναμης για την οικονομική ανά-
πτυξη και την ανταγωνιστικό-
τητα της χώρας».
Ο βουλευτής του ΚΚΕ, Νίκος 
Καραθανασόπουλος ανέφερε 
ότι η τεχνολογία δεν μπορεί 
να αποτελεί μέσο παραγωγής 
πλούτου για τους λίγους, αλλά 
να αξιοποιείται για τις λαϊκές 
ανάγκες.
Ο βουλευτής της «ΝΙΚΗΣ», 

Σπύρος Τσιρώνης επεσήμανε 
μεταξύ άλλων ότι «η αλματώ-
δης εξέλιξη της τεχνολογίας 
έχει θετικό αντίκτυπο, όμως 
γεννά και ερωτήματα, κυρίως, 
ηθικής τάξεως.
Εκ μέρους της δημοτικής 
Αρχής του Δήμου Πατρέων 
απηύθυνε χαιρετισμό, ο Νί-
κος Ασπράγκαθος, επιση-
μαίνοντας πως «τα καινοτό-
μα συστήματα χρειάζονται και 
ανθρώπους για να λειτουργή-
σουν. Διεκδικούμε την αξιο-
ποίηση της τεχνολογίας προς 
όφελος των εργαζομένων», 
ενώ τέλος ο Δήμαρχος Αιγι-
άλειας, Δημήτρης Καλογερό-
πουλος τόνισε πως «οφείλου-
με σαν τοπική αυτοδιοίκηση 
να αξιοποιήσουμε τις γνώσεις 
και τη σύγχρονη τεχνολογία 
προς όφελος των πολιτών».
Την δεύτερη μέρα του συνε-
δρίου παραβρέθηκε και μί-
λησε στο συνέδριο ο Υφυ-
πουργός Ανάπτυξης Μάξιμος 
Συνετάκης, ο οποίος αναφέρ-
θηκε στο χρονοδιάγραμμα 
των διαδικασιών για την κα-
τασκευή του Ερευνητικού Κέ-
ντρου Δυτικής Ελλ
Υποστηρικτές του συνεδρίου 
ήταν η ΔΕΥΑ Αιγιαλείας, το 
Επιμελητήριο Αχαΐας, ο Ορ-
γανισμός Λιμένα Πάτρας και 
το ΤΕΕ/Τμήμα Δυτικής Ελ-
λάδας.

Mε επιτυχία πραγματοποιήθηκε το 
1o Travel West Fοrum, το πρώτο 
μεγάλο και καινοτόμο συνέδριο για 
τον τουρισμό στη Δυτική Ελλάδα, 
που διοργάνωσε το thebest.gr, με τη 
συμμετοχή της Περιφέρειας Δυτικής 
Ελλάδας και τη συνδιοργάνωση του 
Επιμελητηρίου Αχαΐας, στο συνεδρι-
ακό χώρο του Royal Πάτρας.
Την έναρξη του 1oυ Travel West 
Fοrum κήρυξε η Υφυπουργός Τουρι-
σμού Έλενα Ράπτη. 
Χαιρετισμούς απηύθυναν οι, Γιώρ-
γος Παπανδρέου, π. Πρωθυπουρ-
γός, Βουλευτής Αχαΐας ΠΑΣΟΚ, 
Άντζελα Γκερέκου, Πρόεδρος Ελλη-
νικού Οργανισμού Τουρισμού και 
Έλενα Κουντουρά, Ευρωβουλευτής, 
π. Υπουργός Τουρισμού.
Στον τουρισμό και στις εναλλακτικές 
μορφές του αναφέρθηκαν κατά τις 
ομιλίες τους στο συνέδριο η Αικατερί-
νη Τζιτζικώστα Πρόεδρος της Εθνικής 
Επιτροπής Unesco, ο Νεκτάριος Φαρ-
μάκης, Περιφερειάρχης Δυτικής Ελ-

λάδας και ο Πλάτωνας Μαρλαφέκας, 
Πρόεδρος Επιμελητηρίου Αχαΐας.
Το συνέδριο δομήθηκε σε 9 θεματι-
κές ενότητες με 36 διακεκριμένους 
ομιλητές. 
Στη θεματική «Ο αθλητικός τουρι-
σμός ως προνομιακός τομέας τουρι-
στικής ανάπτυξη» τοποθετήθηκαν οι 
Π. Συναδινός, Μέλος ΕΟΕ, Μ. Πο-
λύζου, Σύμβουλος Υπουργού Αθλη-
τισμούκαι Βασίλης Τουντόπουλος, 

Διευθύνων Σύμβουλος της MPDO. 
Στην ενότητα «Υποδομές, βιωσιμότη-
τα και Hoteling», συμμετείχαν με ομι-
λίες τους οι, Αλ. Αγγελόπουλος, Δ/
νων Σύμβουλος «Aldemar Resorts», 
Π. Λούκας, Διευθύνων Σύμβουλος 
«ΓΕΦΥΡΑ Α.Ε.» και Ν. Τρικουράκης, 
Head of Hospitality «DIMAND A.E.»
Στην θεματική «Αρχιτεκτονική, Πο-
λιτισμός και Τουρισμός» τοποθετή-
θηκαν οι, Π. Δραγώνας, Καθηγητής 

Αρχιτεκτονικού και Αστικού Σχεδι-
ασμού Πανεπιστημίου Πατρών, Έ. 
Σπαθή, Αρχιτέκτονας και Γ. Μανω-
λοπούλου, Μουσειολόγος.
Στην θεματική «Υποδομές – Μεταφο-
ρές» συμμετείχαν με ομιλίες τους οι 
Χρ. Αλεξοπούλου, Υφυπουργός Υπο-
δομών & Μεταφορών, Γ. Παππάς, 
Υφυπουργός Ναυτιλίας, Π. Αναστα-
σόπουλος, Διευθύνων Σύμβουλος 
ΟΛΠΑ, Ε. Παράσχη, Αεροπορική 
ταξιδιωτική βιομηχανία και Γ. Κω-
στόπουλος, Διευθύνων Σύμβουλος 
SaMMY. 
Στην ενότητα «Θεματικός τουρισμός» 
συμμετείχαν με ομιλίες τους οι Ή. Σι-
νιγάλια, Δημοσιογράφος, Ν. Ζούρος, 
Καθηγητής Τμήματος Γεωγραφίας 
Πανεπιστημίου Αιγαίου, Απ. Ραφα-
ηλίδης, Πρόεδρος Τμήματος Διοί-
κησης Τουρισμού Πανεπιστημίου 
Πατρών, Μ. Αργυροπούλου, ΕΔΙΠ 
Τμήματος Διοίκησης Τουρισμού Πα-
νεπιστημίου Πατρών και Α. Φίλιας, 
Αντιπεριφερειάρχης Αγροτικής Ανά-

πτυξης ΠΔΕ. 
Στη θεματική «Οινοτουρισμός και 
Γαστρονομία» μίλησαν και συζή-
τησαν οι, Άγ. Ρούβαλης, Οινοποι-
ός, Αν. Φοή, Founder «The Wine 
Coonnoisseurs» και Τ. Δροσιάδης, 
Αντιπρόεδρος Δικτύου Ποιότητας 
Οινοξένεια.
Στην ενότητα «Αστικός Τουρισμός 
& Branding πόλεων» τοποθετήθη-
καν οι επ. Καθηγητές του Τμήματος 
Διοίκησης Τουρισμού Πανεπιστημί-
ου Πατρών Ε. Χατζοπούλου και Γ. 
Νίκας, ενώ στην ενότητα Hoteling 
ομιλητές ήταν οι Σ. Μαυραλεξάκης, 
General Manager Grecotel Riviera 
Olympia & Aqua Park και Χρ. Κα-
νελλής, Αντιπρόεδρος Ένωσης Ξενο-
δόχων Νομού Αχαΐας.
Τέλος στην ενότητα «Πατρινό Καρνα-
βάλι» διασταύρωσαν τις απόψεις τους 
οι, Αρ. Σταθόπουλος, Πρόεδρος Καρ-
ναβαλικής Ακαδημίας, Δ. Φάκαλος, 
Επιχειρηματίας / Καρναβαλιστής και 
Τ. Γιατράς, Πρόεδρος ΣΚΕΑΝΑ.

Ισχυρό πλεονέκτημα η καινοτομία
> Καίριες παρεμβάσεις στο 3ο Συνέδριο IMPACT 2024 που διοργάνωσαν το ΙΤΥΕ, η εφημερίδα «ΓΝΩΜΗ» και ο ΣΤΕΔΕ

Το αποτύπωμα για τον Τουρισμό στη Δυτ. Ελλάδα
> Με επιτυχία το 1o Travel West Fοrum

Θέματα
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Ουσιαστικά ζητήματα, που 
άπτονται της ανάπτυξης της 
Ηλείας με κυρίαρχο την ανά-
πτυξη της περιοχής του Κα-
ϊάφα, αλλά και τρέχοντα θέ-
ματα που αναζητούν λύσεις, 
τέθηκαν στη συνάντηση που 
είχε ο Υφυπουργός Προ-
στασίας του Πολίτη, Ανδρέ-
ας Νικολακόπουλος με τον 
Υπουργό Περιβάλλοντος και 
Ενέργειας, Θεόδωρο Σκυλα-
κάκη.
Στο προσκήνιο, όπως ήταν 
αναμενόμενο, βρέθηκε για 
ακόμη μία φορά η ανάπτυξη 
της περιοχής του Καϊάφα. Ο 
κ. Νικολακόπουλος επανέ-
λαβε στον αρμόδιο υπουρ-
γό τη θέση του, την οποία 
έχει κατ’ επανάληψη εκφρά-
σει δημοσίως, σχετικά με την 
ανάγκη εξορθολογισμού του 
νομοθετικού πλαισίου, ώστε 
να προχωρήσουν ήπιες ανα-
πτυξιακές παρεμβάσεις, σε 
ισορροπία όμως με την προ-

στασία του περιβάλλοντος 
και της προστατευόμενης πε-
ριοχής. Ο κ. Νικολακόπου-
λος εξήγησε ότι κάτι τέτοιο 
δεν είναι ανέφικτο. 

Ορθολογική διαχείριση 
Πέραν του Καϊάφα, τέθηκαν 
στη συνάντηση όλα τα θέμα-
τα που αφορούν την Ηλεία 
και ο κ. Νικολακόπουλος 
έκανε πρόταση να λειτουρ-
γήσει και στην Ηλεία ένας 
ενιαίος φορέας διαχείρισης 
του νερού, σύμφωνα με το 
μοντέλο που θα εφαρμοστεί 

στην Θεσσαλία. Πρόταση την 
οποία αντιμετωπίζει θετικά ο 
Υπουργός και αναμένονται 
εξελίξεις, εφόσον διαπιστω-
θούν τα αποτελέσματα στην 
περιοχή της Θεσσαλίας. 
Ο Υφυπουργός χαρακτήρισε 
επίσης σημαντική την πρω-
τοβουλία για τη ρύθμιση των 
χρεών των ΓΟΕΒ-ΤΟΕΒ, μέ-
σω της καταβολής των 120 
δόσεων. Ο κ. Νικολακόπου-
λος ζήτησε επίσης την πα-
ρέμβαση του Υπουργού, ως 
προς το θέμα των χρεών που 
έχουν προκύψει στους δι-

αδημοτικούς φορείς για τη 
χρήση του νερού. 

Και για το Ειδικό Πολεο-
δομικό Σχέδιο 
Από την συνάντηση δεν θα 
μπορούσε να απουσιάζει το 
Ειδικό Πολεοδομικό Σχέ-
διο της Ηλείας, ένα θέμα που 
ήταν από τα πρώτα που εί-
χε προωθήσει ο κ. Νικολα-
κόπουλος φέρνοντας θετικό 
αποτέλεσμα. Ο κ. Νικολακό-
πουλος στην παρούσα φάση 
ζήτησε από τον κ. Σκυλακά-
κη να επικεντρωθούν ώστε 
το ΕΠΣ να κινηθεί στην κα-
τεύθυνση της βιώσιμης ανά-
πτυξης με σεβασμό απέναντι 
στο περιβάλλον. 
Κλείνοντας, ο κ. Νικολακό-
πουλος επανέφερε και το 
θέμα των δασικών χαρτών 
στην Ηλεία και τα προβλή-
ματα που έχουν ανακύψει, 
τα οποία χρίζουν αντιμετώ-
πισης.

> ΞΑΝΑ ΠΡΟΕΔΡΟΣ Ο Α. ΧΑΡΟΚΟΠΟΣ: Μετά από 
πρόταση του πλειοψηφίσαντος των αρχαιρεσιών που δι-
εξήχθησαν το Σάββατο 20 Απριλίου 2024, Αντώνη Χα-
ροκόπου και ομόφωνη αποδοχή των παριστάμενων με-
λών, το νέο Διοικητικό Συμβούλιο απαρτίζεται από τους 
κάτωθι:

Πρόεδρος: Χαροκόπος Αντώνης (Π.Ε. Αχαΐας)
Αντιπρόεδρος Α’: Παπαναγιώτου Παντελής (Π.Ε.. Ηλείας)
Αντιπρόεδρος Β’: Βαρδακαστάνης Φίλιππος (Π.Ε. Ζακύνθου)
Γ. Γραμματέας: Παναγοπούλου Βασιλική (Π.Ε. Αιτωλοα-
καρνανίας)
Αν. Γενική Γραμματέας: Ρηγοπούλου Αγαθή (Π.Ε. Ηλείας)
Ταμίας: Παπαστεφανάτος Γεράσιμος (Π.Ε. Αχαΐας)
Αναπλ. Ταμίας: Μπίκου Χριστίνα (Π.Ε. Αχαΐας)
Οργαν. Γραμματέας: Ίβαντσικ Ουλιάνα (Π.Ε. Αχαΐας)
Αναπλ. Οργανωτικός Γραμματέας: Τασιούλης Γεώργιος 
(Π.Ε. Αιτωλοακαρνανίας)
Μέλη: Παπανικολόπουλος Γεώργιος (Π.Ε. Ηλείας) Φλω-
ροπούλου Παναγιώτα (Π.Ε. Αιτωλοακαρνανίας)
Ο νέος Πρόεδρος του Δ.Σ., Αντώνης Χαροκόπος συνε-
χάρη όλους για την εκλογή τους και εξέφρασε την πεποί-
θηση ότι το Διοικητικό Συμβούλιο θα συνεχίσει με την 
ίδια ενέργεια και σύμπνοια να εκτελεί τα καθήκοντά του. 
«Μόνο με συνεχής επικοινωνία θα διασφαλίσουμε την 
καλύτερη εκπροσώπηση των ατόμων με αναπηρία, χρονί-
ως πασχόντων και των οικογενειών τους. Οι παρεμβάσεις 
μας θα μπορούν να είναι όσο πιο δυναμικές και διεκδικη-
τικές γίνεται μόνο εάν συντασσόμαστε μαζί, δουλεύουμε 
μαζί».
Στη συνεδρίαση παρέστη διαδικτυακά ο Πρόεδρος 
της Εθνικής Συνομοσπονδίας Ατόμων με Αναπηρία 
(Ε.Σ.Α.μεΑ) και υποψήφιος Ευρωβουλευτής, Ιωάννης 
Βαρδακαστάνης ο οποίος, αφού ευχήθηκε καλή δύνα-
μη στο νέο Δ.Σ., αναφέρθηκε σε θέματα των ατόμων με 
αναπηρία, χρονίως πασχόντων και των οικογενειών τους 
στην Ελλάδα και την Ευρώπη.

> ΠΡΟΣΒΑΣΙΜΕΣ ΠΑΡΑΛΙΕΣ: Πρόταση για τέσσερα 
sea track στις παραλίες Ζαχάρως, Κακόβατου, Νεοχωρίου 
και Γιαννιτσοχωρίου θα καταθέσει ο Δήμος Ζαχάρως στο 
Υπουργείο Τουρισμού μετά και την έγκριση της μελέτης, 
προϋπολογισμού 280.000 ευρώ. Ο Δήμος θα υποβάλλει 
πρόταση στο πρόγραμμα «Βελτίωση και τροποποίηση της 
προσβασιμότητας στις ελληνικές παραλίες» που χρημα-
τοδοτείται από το Ευρωπαϊκό Ταμείο Ανάκαμψης. Όπως 
σημειώνει ο Δήμαρχος Ζαχάρως Κώστας Μητρόπουλος, 
«η παρούσα πρόταση έχει στόχο τον σχεδιασμό και την 
κατασκευή υποδομών σε τέσσερις παραλίες του Δήμου, 
για την εξυπηρέτηση των ΑμεΑ στο πλαίσιο της ανάπτυ-
ξης του τουρισμού ειδικών απαιτήσεων αλλά και της εξυ-
πηρέτησης των κατοίκων της περιοχής. 
Στοχεύει στην ανάπτυξη του τουρισμού των ατόμων με 
αναπηρία και στην προσέλκυση τουριστών αυτής της κοι-
νωνικής ομάδας». Η επιλογή των παραλιών για ένταξη 
στο πρόγραμμα έγινε με κριτήρια τη μορφολογία του εδά-
φους ώστε να μπορέσουν να γίνουν παρεμβάσεις προ-
σβασιμότητας όπως και η θέση της παραλίας σε σχέση με 
άλλες παροχές της περιοχής. 
Επίσης ο κ. Μητρόπουλος επισημαίνει ότι το έργο βα-
σίζεται στην αξιοποίηση των αναπτυξιακών προοπτικών 
που παρουσιάζει το πλούσιο παραλιακό μέτωπο του Δή-
μου Ζαχάρως και έχει ως στόχο αφενός τη συμβολή στην 
ανάπτυξη τουρισμού ειδικών απαιτήσεων στις παραθα-
λάσσιες περιοχές της χώρας, αφετέρου στην προσέλκυ-
ση επισκεπτών-ατόμων με αναπηρίες, καθώς και άλλων 
κατηγοριών εμποδιζόμενων ατόμων.

Διαπεριφερειακά

Κυρίαρχο ζήτημα η ανάπτυξη
της περιοχής του Καϊάφα 

> Πρόταση από τον Α.Νικολακόπουλο για δημιουργία ενιαίου φορέα διαχείρισης νερού

Την περασμένη Τρίτη ο Διευθύνων 
Σύμβουλος του ΟΣΕ Παναγιώτης Τερε-
ζάκης, συνοδευόμενος από στελέχη του 
οργανισμού και επιθεώρησε την γραμ-
μή του Οδοντωτού ώστε να δοθεί εντός 
τον προσεχών ημερών το σήμα επα-
νέναρξης των δρομολογίων. Μάλιστα 
σύμφωνα με πληροφορίες στο φαράγγι 
θα τοποθετηθούν όργανα μέτρησης και-
ρού αλλά και δονήσεων για την πρό-
βλεψη φαινομένων ώστε έγκαιρα, να 
υπάρχει προειδοποίηση και λήψη των 

ανάλογων μέτρων, όπως προσωρινή 
απαγόρευση κυκλοφορίας των συρμών. 
Ενήμερη σε όλες τις ενέργειες της επα-
νέναρξης των δρομολογίων, η Αχαιή 
Υφυπουργός Μεταφορών, Χριστίνα 
Αλεξοπούλου, η οποία συνδράμει αθό-
ρυβα αλλά ουσιαστικά για την επίλυση 
ενός μείζονος ζητήματος για την περι-
οχή.
Η τελική εντολή επανέναρξης των δρο-
μολογίων θα δοθεί, με επίσημη ανακοί-
νωση, όπως όλα δείχνουν για τις πρώ-

τες ημέρες της Μεγάλης Εβδομάδας.
Πάντως, ο Εμπορικός Σύλλογος Κα-
λαβρύτων σε ανακοίνωση που εξέ-
δωσε ανέφερε: «Ο ιστορικός τουρι-
στικός προορισμός για Καλάβρυτα 
δέχτηκε ανεπανόρθωτο πλήγμα. 
Η εμπορική κίνηση της πόλης στα τάρ-
ταρα. Κάνουμε έκκληση τόσο στους αρ-
μόδιους της κυβέρνησης όσο και στην 
περιφέρεια να πάρουν άμεσα μέτρα για 
την λειτουργία του οδοντωτού σιδηρο-
δρόμου».

Υπεγράφη πρόσφατα από 
τον Δήμαρχο Ερυμάνθου, 
Θόδωρο Μπαρή και τον 
ανάδοχο του έργου η σύμ-
βαση για τις «Αναπλάσεις 
κοινοχρήστων χώρων σε 
οικισμούς του Δήμου Ερυ-
μάνθου», προϋπολογισμού 
364.873,65€.
Το έργο αφορά στους οικι-
σμούς, Γάλαρου, Κοινότη-
τας Αγ. Βαρβάρας, Κουμπε-
ρίου, Κοινότητας Δροσιάς, 
Αλεποχωρίου, Κοινότητας 

Αλεποχωρίου και Ροδιάς, 
Κοινότητας Καλάνιστρας.
Οι εργασίες της ανάπλασης 
προβλέπουν την διαμόρφω-
ση μικρών πλατειών ή άλ-

λων κοινόχρηστων χώρων 
(βρύσες) που θα καλύψουν 
τις ανάγκες για χώρους ανα-
ψυχής και πολλαπλής λει-
τουργίας και θα αποτελέ-

σουν παράλληλα, σημείο 
αναφοράς για τους κατοί-
κους και τους επισκέπτες. 
«Σκοπός του έργου είναι η 
ποιοτική αναβάθμιση - δι-
αμόρφωση και η απόδοση 
στους πολίτες ελκυστικών και 
φιλικών προς το περιβάλλον 
κοινόχρηστων χώρων σε δι-
άφορους οικισμούς του Δή-
μου μας», δήλωσε αμέσως 
μετά την υπογραφή της σύμ-
βασης, ο Δήμαρχος, Θόδω-
ρος Μπαρής. 

Αντίστροφη μέτρηση για την 
επανεκκίνηση του Οδοντωτού

Αναπλάσεις στον Ερύμανθο

> Ο Διευθύνων Σύμβουλος του ΟΣΕ Π. Τερεζάκης επιθεώρησε την γραμμή

> Θ. Μπαρής: Λειτουργικοί, φιλικοί και ελκυστικοί χώροι
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> Σκληρές διαπραγματεύσεις κρεοπωλών και κτηνοτρόφων

Στα ύψη η τιμή του οβελία,
λίγες μέρες πριν από το Πάσχα

Σκληρές διαπραγματεύσεις 
με στόχο να βρουν τη χρυ-
σή τομή σε ό,τι αφορά την 
τιμή του οβελία ενόψει του 
Πάσχα πραγματοποιούν 
ήδη κτηνοτρόφοι και κρε-
οπώλες.
Οι μεν πρώτοι σημειώνουν 
ότι δεν πρόκειται να πουλή-
σουν αμνοερίφια σε μέση 
τιμή κάτω των 8 ευρώ/κι-
λό και οι δεύτεροι τονίζουν 
ότι, όπως έχει διαμορφωθεί 
η κατάσταση ύστερα και από 
τις εξαγγελίες του υπουργεί-
ου Ανάπτυξης, στα καταστή-
ματά τους η τιμή υπολογίζε-
ται φέτος λίγο χαμηλότερα 
από τα 15 ευρώ/κιλό.
Την ίδια στιγμή, οι παραγ-
γελίες καταγράφονται, ήδη, 
μειωμένες σε ποσοστό 30% 
σε σχέση με το αντίστοιχο 
διάστημα πέρυσι, ενώ ο βε-
ρεσές έχει επιστρέψει δυνα-
μικά. Στη… μέση βρίσκονται 
οι Έλληνες καταναλωτές, οι 
οποίοι θα κληθούν να βά-
λουν βαθύτερα το χέρι στην 
τσέπη το φετινό Πάσχα.
Αυτά προκύπτουν από τις 
τοποθετήσεις των: αντι-
προέδρου του Συνδέσμου 
Ελληνικής Κτηνοτροφί-
ας (ΣΕΚ), Δημήτρη Μό-
σχου, κτηνοτρόφου, του 
προέδρου της Πανελλήνιας 
Ομοσπονδίας Καταστημα-
ταρχών Κρεοπωλών, Σάβ-
βα Κεσίδη, αντιπροέδρου 
της Εθνικής Διεπαγγελματι-
κής Οργάνωσης Κτηνοτρο-
φίας (ΕΔΟΤΟΚ) στον τομέα 
κρέατος και του επικεφαλής 
της Ένωσης Εργαζομένων 
Καταναλωτών Ελλάδος, 
Απόστολου Ραυτόπου-
λου, στο πλαίσιο συνέντευ-
ξης Τύπου, που έγινε στο 
Επαγγελματικό Επιμελητή-
ριο Θεσσαλονίκης (ΕΕΘ), 
ενόψει της εορταστικής πε-
ριόδου του Πάσχα.
Αμφότεροι, πάντως, δή-
λωσαν δυσαρεστημένοι με 
τα λεγόμενα του υπουργού 
Ανάπτυξης, Κώστα Σκρέκα, 
ο οποίος πρόσφατα ανέφε-
ρε ότι τα αμνοερίφια θα συ-
μπεριλαμβάνονται στο Κα-
λάθι της Νοικοκυριού, η 
ισχύς του οποίου ξεκίνησε 
από σήμερα και η τιμή τους 
δεν θα πρέπει να ξεπερνά τα 
10 ευρώ/κιλό.
Στην τοποθέτησή του ο πρό-
εδρος του ΕΕΘ, Μιχάλης 

Ζορπίδης, ανέφερε ότι «οι 
τιμές πρέπει να κανονίζο-
νται από κτηνοτρόφους και 
εμπόρους και όχι από αυ-
τούς που κάθονται στα γρα-
φεία», ενώ σημείωσε ότι 
ενώ τα επιμελητήρια αποτε-
λούν συμβούλους του κρά-
τους, ωστόσο τουλάχιστον 
από το ΕΕΘ, δεν ζητήθηκε η 
συμβουλή του.
Κρεοπώλες και κτηνοτρό-
φοι σε ομοφωνία με τον εκ-
πρόσωπο των καταναλωτών 
έστειλαν τα… πυρά τους στο 
υπουργείο Ανάπτυξης, λέγο-
ντας ότι με τις δηλώσεις του 
ο αρμόδιος υπουργός χά-
λασε την αγορά μια ανάσα 
πριν την έλευση του Πάσχα, 
δημιουργώντας μεγάλη ανα-
στάτωση.

Παράπονο κρεοπωλών
Το παράπονο των κρεοπω-
λών, που βγήκε ο υπουρ-
γός Ανάπτυξης και είπε ότι 
φέτος το αρνί και κατσί-
κι έχουν ταβάνι τα 10 ευ-
ρώ το κιλό, εξέφρασε και ο 
πρόεδρος της Πανελλήνιας 
Ομοσπονδίας Καταστημα-
ταρχών Κρεοπωλών, Σάβ-
βας Κεσίδης, αντιπρόεδρος 
της Εθνικής Διεπαγγελματι-
κής Οργάνωσης Κτηνοτρο-
φίας (ΕΔΟΤΟΚ), λέγοντας 
ότι «οι τιμές αυτές, που αφο-
ρούν κυρίως τις αλυσίδες 
των σούπερ μάρκετ, δημι-
ουργούν ερωτήματα για την 
ποιότητα των αμνοεριφί-
ων». Μάλιστα, διερωτήθη-
κε: «Όσα αμνοερίφια θα πω-
ληθούν προς 10€/κιλό και 
κάτω, από πού θα προέρ-
χονται; Η τιμή των 10€ δεν 
ξέρουμε εάν αντιπροσωπεύ-
ει το ελληνικό, ποιοτικό αρ-
νί, καθώς ό,τι πωλείται με 
τιμή κάτω των 14€/κιλό, εί-
ναι είτε ελληνοποιημένο, εί-
τε ξένο, είτε ό,τι περίσσεψε 
από το Πάσχα των Καθολι-
κών και έμενε στις καταψύ-

ξεις», επισήμανε.
Υπογραμμίζοντας ότι «είμα-
στε στο πλευρό του κτηνο-
τρόφου και του καταναλω-
τή», ο κ. Κεσίδης ανέφερε: 
«Απαιτούμε από την κυβέρ-
νηση να σταθεί στο ύψος της 
και να μην βάζει άτυπα πλα-
φόν, χαλώντας όλη την αγο-
ρά. Ο νόμος της προσφοράς 
και της ζήτησης είναι πάνω 
από το κράτος».
Επιχειρηματολογώντας, μά-
λιστα, επί της θέσης των 
κρεοπωλών σε ό,τι αφορά 
την τιμή του οβελία, ο κ. Κε-
σίδης είπε: «Ο κτηνοτρόφος 
τα πουλά έως και 9€/κιλό 
και ο κρεοπώλης τα αγο-
ράζει από τον έμπορο προς 
10€/κιλό. Με τα λειτουργι-
κά έξοδα και τον ΦΠΑ, η τι-
μή αυτή ανεβαίνει περίπου 
στα 12,5€/κιλό. Εάν που-
λήσουμε με μειωμένο περι-
θώριο κέρδους, είναι εύκο-
λο να καταλάβει κανείς πώς 
θα φτάσουμε στα 15€/κι-
λό», εξήγησε.

Στα «κάγκελα» 
οι κτηνοτρόφοι
«Η ελληνική κτηνοτροφία 
φθίνει και χάνει χιλιάδες 
ζώα. Βλέπουμε το υπουργείο 
Ανάπτυξης να βάζει πλαφόν 
στα 10€/κιλό και εμείς γνω-
ρίζουμε ήδη πως θα έχουμε 
ζημία τουλάχιστον δύο ευ-
ρώ/κιλό», ανέφερε από την 
πλευρά του ο αντιπρόεδρος 
του Συνδέσμου Ελληνικής 
Κτηνοτροφίας, Δημήτρης 
Μόσχος, σημειώνοντας ότι 
«με την κίνηση αυτή, θεω-
ρούμε ότι το υπουργείο είτε 
θέλει να ενισχύσει κάποιες 
συγκεκριμένες μονάδες πα-
ραγωγής είτε θέλει να κατα-
στρέψει την ελληνική κτηνο-
τροφία». Διερωτήθηκε δε, 
«πώς μια κυβέρνηση βάζει 
πλαφόν στην τιμή του κρέα-
τος και δεν μπορεί να το κά-
νει και στην τιμή του ρεύμα-

τος;».
Μεταξύ άλλων στην τοπο-
θέτησή του τόνισε ότι το κό-
στος παραγωγής τους κα-
ταγράφεται αυξημένο κατά 
56% την τελευταία τριετία, 
τη στιγμή, μάλιστα, που το 
εισόδημά τους έχει ψαλι-
διστεί κατά 36%, λόγω της 
μείωσης των επιδοτήσεων. 
Ανέφερε ότι η εισφορά κτη-
νοτροφικού κλάδου μαζί με 
τη μεταποίηση συμμετέχει 
σε ποσοστό 17% στο ΑΕΠ 
και τόνισε ότι λόγω των 
πρόσφατων καταστροφών 
από πλημμύρες και πυρκα-
γιές «η χώρα μας ήδη έχει 
χάσει 100.000 μάνες».
«Κάθε χρόνο εμείς οι κτη-
νοτρόφοι μπαίνουμε μέσα 
και το Πάσχα», τόνισε ο ίδι-
ος και πρόσθεσε ότι ελλεί-
ψει της στήριξης του κλάδου 
και συνεπεία της “τρικλο-
ποδιάς”, που συνέχεια μας 
βάζουν, δεν αποκλείεται τα 
αμέσως επόμενα χρόνια, 
να μην υπάρχουν ελληνικά 
αμνοερίφια προς διάθεση 
στην πασχαλινή αγορά. Η 
ελληνική κτηνοτροφία “πε-
θαίνει”», τόνισε.

Σε «συμπληγάδες» 
οι καταναλωτές
«Το Υπουργείο Ανάπτυ-
ξης εμπαίζει τους κατανα-
λωτές, καθώς παρανομεί 
το ίδιο επί των αποφάσε-
ών του. Ενώ λέει ότι η τιμή 
των αμνοεριφίων πρέπει να 
κυμαίνεται έως 10€/κιλό, 
υπάρχουν αλυσίδες που τα 
πουλάνε έως και 13€/κι-
λό. Αυτό σημαίνει ότι υπάρ-
χει μια διακύμανση της τά-
ξης του 40%», επισήμανε 
από την πλευρά του ο πρόε-
δρος της Ένωσης Εργαζομέ-
νων Καταναλωτών Ελλάδος, 
Απόστολος Ραυτόπουλος, 
και πρόσθεσε ότι «το φετινό 
Πάσχα θα είναι το ακριβότε-
ρο σε σχέση με τις υπόλοι-
πες χρόνιες, καθώς, όπως 
αναφέρει ο ΙΕΛΚΑ, υπάρχει 
6% αύξηση στα τρόφιμα».
Μεταξύ άλλων, ο ίδιος ανέ-
φερε ότι οι έλληνες κατανα-
λωτές θα βρίσκονται το φετι-
νό Πάσχα σε «συμπληγάδες 
πέτρες», αφού όπως τόνισε 
«η επιταγή ακρίβειας αλλά 
και το market pass, που δό-
θηκαν πέρσι φέτος δεν θα 
δοθούν».

Θέματα

Σε ισχύ από την Τρίτη 
το «Καλάθι του Πάσχα»
Από την Τρίτη 24 Απριλίου 2024 έως και τις 4 Μαΐου 
2024 τίθεται σε ισχύ το «Καλάθι του Πάσχα» ενώ υπεν-
θυμίζεται ότι παραμένει σε ισχύ έως τις 4 Μαΐου και το 
«Καλάθι της Σαρακοστής».
 Σημειώνεται ότι το «Καλάθι του Πάσχα» αποτελεί επέ-
κταση του «Καλαθιού του Νοικοκυριού», καθώς προ-
στίθενται τέσσερις κατηγορίες τροφίμων, ώστε να απο-
τελέσει μία επιπλέον διέξοδο για τους καταναλωτές. 
Στο «Καλάθι του Πάσχα» εντάσσονται τα εξής προϊό-
ντα: Αρνί, κατσίκι, τσουρέκι και πασχαλινά σοκολατέ-
νια αυγά και αντίστοιχα προϊόντα.
 Η λίστα με τα ήδη υπάρχοντα προϊόντα στο «Καλάθι 
του Νοικοκυριού» έχει ως εξής:
• Ρύζι
• Ψωμί για τoστ, 
• Ψωμί φραντζόλα (τυποποιημένο/συσκευασμένο)
• Φρυγανιές
• Μακαρόνια Νο 6
• Αλεύρι για όλες τις χρήσεις
• Όσπρια (φακές, φασόλια, ρεβύθια)
• Πάριζα, Γαλοπούλα (αλλαντικά)
• Κατεψυγμένα ψάρια
• Νωπό κρέας (συσκευασμένο ή μη) χοιρινό, κοτόπου-
λο, μοσχάρι
• Γάλα φρέσκο πλήρες και με χαμηλά λιπαρά
• Γάλα υψηλής παστερίωσης πλήρες και με χαμηλά λι-
παρά
• Γάλα εβαπορέ
• Γιαούρτι από γάλα αγελάδος χωρίς γεύσεις πλήρες 
και με χαμηλά λιπαρά
• Τυρί φέτα, Λευκό τυρί, Τυρί γκούντα, Τυρί με χαμη-
λά λιπαρά
• Χυμός τομάτας διατηρημένος
• Αυγά (κλωβοστοιχίας και αχυρώνα)
• Μαργαρίνες, Ελαιόλαδο, Ηλιέλαιο
• Κατεψυγμένα λαχανικά (τουλάχιστον δύο)
• Λευκή ζάχαρη, Γλυκαντικές ουσίες για διαβητικούς
• Προϊόντα βρώμης (τουλάχιστον ένα)
• Κρέμα βρεφικής ηλικίας, Γάλα βρεφικής ηλικίας
• Καφές ελληνικός, στιγμιαίος, Γαλλικός
• Χυμός πορτοκάλι
• Απορρυπαντικά πλυντηρίου ρούχων
• Απορρυπαντικά για σφουγγάρισμα και καθαρισμού 
επιφανειών - χλωρίνες
• Απορρυπαντικά πιάτων για πλύσιμο στο χέρι
• Χαρτί κουζίνας, Χαρτί υγείας
• Οδοντόκρεμες
• Σερβιέτες ή ταμπόν 
• Σαμπουάν, Σαπούνια σε στερεή κατάσταση
• Πάνες ακράτειας
• Πάνες για μωρά, Μωρομάντηλα, Σαμπουάν για μωρά
• Τροφές για σκύλους και γάτες 
 Στο «Καλάθι της Σαρακοστής» έχουν ενταχθεί τα εξής 
προϊόντα: Χαλβάς, νηστίσιμες Σαλάτες (αλοιφές - λ.χ. 
μελιτζανοσαλάτες, ταραμοσαλάτες κ.ο.κ.) και κατεψυγ-
μένα θαλασσινά (δύο τουλάχιστον είδη).
 Υπενθυμίζεται τέλος ότι, στο «Καλάθι των Νονών» που 
είναι σε ισχύ από την Δευτέρα 22 Απριλίου, εντάσσο-
νται τα εξής προϊόντα:
• Πασχαλινές λαμπάδες - παιχνίδια
• Επιτραπέζια / Παζλ
• Παιχνίδια με κούκλες, κουκλόσπιτα και άλλα αξεσουάρ
• Βρεφικά παιχνίδια
• Φιγούρες δράσης
• Παιχνίδια κατασκευών και δημιουργίας 
• Οχήματα - Τηλεκατευθυνόμενα
• Ηλεκτρονικά παιχνίδια
• Αθλητικά παιχνίδια
• Λούτρινα
• Μουσικά παιχνίδια
• Σοκολατένια προϊόντα (προαιρετικά).
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> Το 94% των επιχειρήσεων έχουν συμμορφωθεί με το χρονοδιάγραμμα

30 Απριλίου η προθεσμία για 
τη διασύνδεση POS - ταμειακών 

Εκπνέει στις 30 Απριλίου 
η προθεσμία που έχουν οι 
επιχειρήσεις για τη διασύν-
δεση των POS με τις ταμει-
ακές τους μηχανές. Ήδη, 
το 94% των επιχειρήσεων 
έχουν συμμορφωθεί με το 
χρονοδιάγραμμα υλοποί-
ησης του έργου, καθώς εί-
τε έχουν διασυνδεθεί είτε 
έχουν προγραμματίσει ρα-
ντεβού με τεχνικό εγκατά-
στασης για να ολοκληρώ-
σουν τη διαδικασία μέσα 
στις επόμενες ημέρες.
Ωστόσο, υπάρχει ακόμη 
ένας μικρός αριθμός επιχει-
ρήσεων που δεν έχει αντα-
ποκριθεί καθόλου στα όσα 
προβλέπει ο νόμος και είναι 
αντιμέτωπες με την επιβολή 
προστίμων.
Συγκεκριμένα, η ΑΑΔΕ ξε-
κίνησε μαζικούς ελέγχους 
και έχει προχωρήσει στην 
επιβολή των πρώτων προ-
στίμων σε επιχειρήσεις με 
τζίρο άνω του 1 εκατ. ευ-
ρώ, που δεν έπραξαν όσα 

προβλέπει η διαδικασία μέ-
χρι στιγμής και οι εξηγήσεις 
τους κρίθηκαν «μη ικανο-
ποιητικές». Οι έλεγχοι συ-
νεχίζονται και στις υπόλοι-
πες επιχειρήσεις, ασχέτως 
τζίρου, και θα ενταθούν τις 
επόμενες ημέρες. Μέσα στις 
επόμενες ώρες, η ΑΑΔΕ θα 
προχωρήσει στην αποστολή 
ενός ακόμη μαζικού ενημε-
ρωτικού email τόσο σε εκεί-
νες τις επιχειρήσεις που δεν 
έχουν ολοκληρώσει ακό-
μη τη διασύνδεσή τους και 
έχουν προγραμματισμένο 

ραντεβού για να το κάνουν, 
όσο και σε εκείνες που δεν 
έχουν ανταποκριθεί καθό-
λου μέχρι σήμερα.

Τα πρόστιμα
Οι υπόχρεες επιχειρήσεις, 
που δεν έχουν διασυνδέ-
σει τα συστήματά τους ού-
τε έχουν προχωρήσει στον 
προγραμματισμό ραντε-
βού εντός Απριλίου, είναι 
αντιμέτωπες με την επιβο-
λή προστίμων εφόσον δεν 
μπορούν να αιτιολογήσουν 
ότι δεν το έπραξαν για λό-

γους ανωτέρας βίας.
Συγκεκριμένα, προβλέπε-
ται πρόστιμο: 10.000 ευ-
ρώ, εφόσον τηρούν απλο-
γραφικό λογιστικό σύστημα, 
20.000 ευρώ, εφόσον τη-
ρούν διπλογραφικό λογι-
στικό σύστημα. Τα πρό-
στιμα αυτά μειώνονται στο 
μισό για επιχειρήσεις που 
είναι εγκατεστημένες σε οι-
κισμούς με πληθυσμό έως 
500 κατοίκους και σε νησιά 
με πληθυσμό έως 3.100 κα-
τοίκους (πλην των τουριστι-
κών). Σε περίπτωση υπο-
τροπής εντός πενταετίας, τα 
πρόστιμα διπλασιάζονται 
και για κάθε επόμενη ίδια 
παράβαση τριπλασιάζονται.
Τέλος, υπενθυμίζεται πως 
από την 1η Απριλίου, 35 
κλάδοι λιανικής υποχρεώ-
νονται να έχουν εγκατεστη-
μένα POS και να δέχονται 
συναλλαγές με κάρτες. Σε 
άλλη περίπτωση προβλέπε-
ται πρόστιμο ύψους 1.500 
ευρώ ανά παράβαση.

Θέματα

«Εξοικονόμηση ενέργειας 
σε επιχειρήσεις»

Στο Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας εντάσ-
σεται το έργο «Εξοικονόμηση ενέργειας σε επιχειρή-
σεις - Φωτοβολταϊκά στις επιχειρήσεις», συνολικού 
προϋπολογισμού 161.502.400 ευρώ, όπως ανακοι-
νώθηκε.
Συγκεκριμένα, το έργο αφορά στη χρηματοδοτική 
στήριξη επιχειρήσεων σε όλη την Επικράτεια, ανε-
ξαρτήτως μεγέθους και κλάδου δραστηριότητας, για 
την εγκατάσταση μπαταριών σε φωτοβολταϊκούς 
σταθμούς, με στόχο την αύξηση της ενεργειακής 
απόδοσης των κτιρίων, τη μείωση της κατανάλωσης 
πρωτογενούς ενέργειας, καθώς και τη μείωση των εκ-
πομπών αερίων του θερμοκηπίου.
Η σχετική απόφαση ένταξης υπεγράφη από τον Ανα-
πληρωτή Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικο-
νομικών, κ. Νίκο Παπαθανάση. Φορέας υλοποίη-
σης του έργου είναι η Γενική Γραμματεία Ενέργειας 
και Ορυκτών Πρώτων Υλών, Υπουργείο ευθύνης το 
Υπουργείο Περιβάλλοντος και Ενέργειας και Εταίρος 
το Ταμείο Αξιοποίησης Ιδιωτικής Περιουσίας του 
Δημοσίου Α.Ε.
Ο Υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας, κ. Θόδω-
ρος Σκυλακάκης, δήλωσε: «Το πρόγραμμα “ Εξοικο-
νόμηση ενέργειας σε επιχειρήσεις - Φωτοβολταϊκά 
σε επιχειρήσεις” συμβάλλει, δραστικά, σε δύο εκ των 
βασικότερων στόχων μας στο Υπουργείο, στην προ-
στασία του περιβάλλοντος και στη μείωση του ενερ-
γειακού κόστους, μέσω της αξιοποίησης Ανανεώ-
σιμων Πηγών Ενέργειας. Μετά την ένταξή του στο 
Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, σειρά παίρ-
νει τώρα η ενεργοποίησή του. Ο Οδηγός του προ-
γράμματος είναι, ήδη, υπό κατάρτιση από τις αρμό-
διες υπηρεσίες του Υπουργείου Περιβάλλοντος και 
Ενέργειας και το αμέσως επόμενο χρονικό διάστημα 
θα ξεκινήσει η υποβολή αιτήσεων από τους ενδιαφε-
ρόμενους για ένταξη στο πρόγραμμα».
Ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας και 
Οικονομικών κ. Νίκος Παπαθανάσης, τόνισε: «Η 
ένταξη του συγκεκριμένου έργου στο Ταμείο Ανάκαμ-
ψης και Ανθεκτικότητας, αποτελεί ακόμα μία έμπρα-
κτη απόδειξη της σημασίας που αποδίδει η Κυβέρνη-
ση στην Πράσινη Μετάβαση και στην προστασία του 
Περιβάλλοντος, με παράλληλη ενίσχυση της Ανταγω-
νιστικότητας και της Επιχειρηματικότητας, σε όλο το 
εύρος της Επικράτειας. Δράσεις όπως αυτή, συμβάλ-
λουν στην περαιτέρω ενίσχυση του φιλοεπενδυτικού 
περιβάλλοντος, στην επίτευξη του στρατηγικού στό-
χου της αλλαγής του παραγωγικού μοντέλου της χώ-
ρας, που βασίζεται σε μια ανθεκτική οικονομία και 
σε καλύτερα εισοδήματα για όλους τους συμπολίτες 
μας».

ΓΣΕΕ: Η Πρωτομαγιά
είναι ημέρα απεργίας

«Για τα συνδικάτα, η Πρωτομαγιά είναι ημέρα απερ-
γίας και όχι μεταφερόμενης αργίας. Η Γενική Συνο-
μοσπονδία Εργατών Ελλάδας (ΓΣΕΕ) δεν «διεκδικεί» 
από τις εκάστοτε κυβερνήσεις να κηρύσσουν ως αρ-
γία την 1η Μάη και, μάλιστα, μεταφερόμενη και πε-
ριφερόμενη» αναφέρει η Συνομοσπονδία σε ανακοί-
νωσή της.
Παράλληλα, καλεί όλους τους εργαζόμενους, τους 
συνταξιούχους, τους ανέργους, στην 24ωρη Γενική 
Απεργία για την Εργατική Πρωτομαγιά την Τετάρτη 
1η Μαΐου και στο συλλαλητήριο των συνδικάτων, 
στις 11.00 το πρωί, στην Πλατεία Κλαυθμώνος και 
στα συλλαλητήρια των Εργατικών Κέντρων.

Γεμάτες πτήσεις, αυξημένη 
επιβατική κίνηση σε όλο το 
δίκτυο της και διατήρηση 
της προτίμησης σε προορι-
σμούς που μέχρι πρόσφα-
τα θεωρούνταν «outsider», 
αποτελούν τα βασικά χαρα-
κτηριστικά της φετινής Πα-
σχαλινής επιβατικής κίνη-
σης για την AEGEAN.
H μαζική έξοδος των επι-
βατών από τις δυο μεγαλύ-
τερες βάσεις της σε Αθήνα 
και Θεσσαλονίκη ξεκινά ήδη 
από το Σαββατοκύριακο και 
κορυφώνεται μόλις στα μέσα 
της Μεγάλης Εβδομάδας.
Σύμφωνα με στοιχεία της 
εταιρείας, αγαπημένος πα-
σχαλινός προορισμός στην 
Ελλάδα παραμένει η Κέρκυ-
ρα, με την Ικαρία και τη Ση-
τεία να αποτελούν την φετινή 
ευχάριστη «έκπληξη» λόγω 
των υψηλών πληροτήτων 
στις πτήσεις. 
Ωστόσο σε ό,τι αφορά τις 
προτιμήσεις των Ελλήνων, 
top προορισμός είναι το Μα-
ρόκο , πρωταγωνιστεί στη λί-
στα προτιμήσεων, με τα ει-
σιτήρια στις πτήσεις προς το 

Μαρρακές να έχουν εξαντλη-
θεί εδώ και εβδομάδες, ενώ 
η Μάλαγα, η Νάπολη, αλλά 
και η Στοκχόλμη κερδίζουν 
συνεχώς την προτίμηση των 
επιβατών. 
 
Προορισμοί εσωτερικού
Στο δίκτυο του εσωτερικού 
από τη βάση της AEGEAN 
στην Αθήνα, οι πτήσεις από 
τις 26 Απριλίου έως και το 
Μεγάλο Σάββατο καταγρά-
φουν πληρότητα που ξεπερ-
νά το 80%, ενώ η κίνηση της 
επιστροφής καταγράφει ήδη 
πληρότητες που ξεπερνούν 
το 90% και κορυφώνεται την 
Τρίτη 7 Μαΐου, όπου μετα-
φέρεται και η αργία του εορ-

τασμού της Πρωτομαγιάς.
Οι top προορισμοί εσωτερι-
κού από την βάση της Αθή-
νας είναι: η Κέρκυρα, η Ικα-
ρία, η Σητεία, τα Ιωάννινα, η 
Ζάκυνθος και η Κως.
Από τη δεύτερη μεγαλύτερη 
βάση της εταιρείας στη Θεσ-
σαλονίκη, στο δίκτυο του 
εσωτερικού οι πληρότητες 
είναι αυξημένες, αγγίζοντας 
το 90% με τις πτήσεις της 
επιστροφής να είναι ήδη γε-
μάτες. Οι top προορισμοί εί-
ναι: Κως, Σάμος, Χίος, Μυτι-
λήνη, Ρόδος, Λήμνος.
Επίσης, δρομολόγια, όπως 
Αθήνα - Θεσσαλονίκη, Αθή-
να - Ηράκλειο, Αθήνα - Ρόδος 
και Αθήνα - Χανιά έχουν την 

τάση να συγκεντρώνουν αντί-
στοιχα υψηλές πληρότητες.

Προορισμοί εξωτερικού
Στο δίκτυο εξωτερικού από 
τον Διεθνή Αερολιμένα Αθη-
νών, οι πληρότητες είναι αρ-
κετά αυξημένες συγκριτικά με 
την αντίστοιχη περυσινή πε-
ρίοδο, ξεκινώντας από 75% 
έως 82% με την κίνηση να 
κορυφώνεται από τα μέσα της 
Μεγάλης Εβδομάδας, ενώ 
από το αεροδρόμιο «Μακε-
δονία» η μέση πληρότητα των 
διεθνών πτήσεων κυμαίνεται 
από 80% έως 86%.
Από την βάση της Αθήνας οι 
top προορισμοί είναι Μαρ-
ρακές, Λισαβώνα, Μάλαγα, 
Νάπολη, Παρίσι και Στοκ-
χόλμη ενώ από τη βάση της 
Θεσσαλονίκη στις top προτι-
μήσεις είναι Παρίσι, Βαρκε-
λώνη, Ρώμη, Λάρνακα, Βε-
ρολίνο, Φρανκφούρτη.
Μάλιστα οι πτήσεις από και 
προς το Μαρρακές εδώ και 
εβδομάδες παρουσιάζουν 
πληρότητα που αγγίζει σχε-
δόν το 100% κατά τις ημέρες 
του Πάσχα.

Που θα περάσουν οι Έλληνες το Πάσχα
> Οι πολυσύχναστοι προορισμοί εσωτερικού και εξωτερικού
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Ο πληθωρισμός 
της «απληστίας»
θησε το «καλάθι του νονού», που ακολούθησε το «καλάθι της 
σαρακοστής», που ακολούθησε το «καλάθι της καθαρής Δευ-
τέρας». Σε λίγο, τα καλάθια θα είναι περισσότερα από τις κα-
λαθόβεργες. 
Παράλληλα η Κυβέρνηση με την φιλοσοφία του ρουσφετιού 
που την διέπει και όχι με ρεαλιστική πολιτική εξυγίανσης της 
αγοράς, μοίρασε, επιταγές, pass, επιδόματα και τελευταία και 
κάποια πρόστιμα. Όλα όμως με στεντόρεια και πολυδάπανη 
ενημερωτική καμπάνια για να έχει τα μέσα με το μέρος της.
Οι δε αυξήσεις των μισθών και συντάξεων ήταν πολύ κατώτε-
ρες των πραγματικών αναγκών.
Τα αποτελέσματα της παραπάνω πολιτικής που είχαν και δόσεις 
σουρεαλισμού γιατί έτρεχαν οι κάμερες πίσω από υπουργούς 
και τον πρωθυπουργό στα Σούπερ - Μάρκετ απέτυχαν οικτρά.
Τα οικονομικά στοιχεία που δημοσιεύτηκαν τον Ιανουάριου 
2024 είναι αδιάψευστα και προκαλούν την κοινή συνείδηση 
των Ελλήνων αφού:
ΠΡΩΤΟΝ. 
Η κερδοφορία των 500 μεγαλύτερων επιχειρήσεων εκτινά-
χθηκε κατά 75 % και τα κέρδη ανήλθαν σε 25,1 δις το 2022 
από 19.3 δις το 2021. Ο κύκλος εργασιών των επιχειρήσε-
ων διευρύνθηκε κατά 58.7 % το 2022 και διαμορφώθηκε στα 
156.5 δις ευρώ λόγω των πληθωριστικών πιέσεων σε προϊό-
ντα και υπηρεσίες. Οι 500 μεγάλες επιχειρήσεις κάλυψαν το 90 
% των κερδών από το σύνολο των 24.470 επιχειρήσεων που 
έχουν διαθέσιμους ισολογισμούς.
Δηλαδή η κυβέρνηση κατάφερε το ακατόρθωτο σε ελάχιστο 
χρόνο να μαζέψουν οι 500 μεγάλοι όλο το χρήμα μέρα μεσημέ-
ρι και να μετατρέψει ένα παροδικό φαινόμενο σε δομικό πρό-
βλημα της ελληνικής οικονομίας.
Κερδισμένοι κλάδοι, Πετρελαιοειδή, Τρόφιμα, Ηλεκτρική 
Ενέργεια, ΟΠΑΠ - Τζόγος, Τράπεζες, Αλουμίνιο κ.λ.π.
ΔΕΥΤΕΡΟΝ.
Ο πληθωρισμός τροφίμων είναι ακόμη εδώ και τρέχει με 5.4 
% όταν ο μέσος όρος στη Ευρώπη είναι 1.2 %. Η χώρα μας 
έχει το θλιβερό προνόμιο να είναι η δεύτερη ακριβότερη χώρα 
στη ευρωζώνη. Οι συνέπειες είναι τραγικές για τους Έλληνες 
πολίτες, την οικονομία και την χώρα μας γιατί μετατρέψαμε ένα 
παροδικό φαινόμενο την ακρίβεια σε αισχροκέρδεια και σε πο-
λιτικό μηχανισμό αναδιανομής του πλούτου. 
Οι κοινωνικές και οικονομικές ανισότητες διευρύνθηκαν και 
χρειάζεται πρόσθετος αγώνας και χρήματα για να ανακτήσουμε 
τους δείκτες που κρατούν σε συνοχή την κοινωνία.
Το χάσμα μεταξύ πλουσίων και φτωχών γιγαντώθηκε και με-
γάλος αριθμός ατόμων της μεσαίας τάξης φτωχοποιείται και το 
χειρότερο τις κοινωνικές επιπτώσεις θα τις βρίσκουμε συνεχώς 
μπροστά μας.
Το δημόσιο χρέος της χώρας εκτινάχθηκε στο 168 % σε επί-
πεδο ΑΕΠ από 127 % που ήταν όταν μπήκαμε στα μνημόνια.
Οι ΜΜΕ ελληνικές επιχειρήσεις μπαίνουν σε νέες περιπέτειες 
γιατί δεν μπορούν να ακολουθήσουν τον ανταγωνισμό των με-
γάλων που συσσώρευσαν το χρήμα χωρίς κόπο.
Μπλέξαμε λοιπόν, χωρίς λόγο στον λαβύρινθο της αισχροκέρ-
δειας.
Όχι, κύριοι της κυβέρνησης δεν τα πήγατε καλά. Δεν τα πάτε 
καλά.
Δεν μπορεί να δουλεύουν 10 εκ Έλληνες για 500 εταιρίες. Εί-
ναι άδικο.

Θέματα

Συνέχεια από τη σελ. 9

Ο Απόστολος Κατσιφάρας είνα 
πρώην Περιφερειάρχης Δυτικής Ελλάδας

Στην Πάτρα όπως και σε άλ-
λες πόλεις έγιναν πολύ πρό-
σφατα και εξακολουθούν να 
πραγματοποιούνται, αιφνιδι-
αστικοί έλεγχοι σε γραφεία 
μηχανικών για χρήση πα-
ράνομου λογισμικού σχεδι-
ασμού μεγάλης πολυεθνικής 
εταιρείας. 
Το γεγονός, όπως είναι λογι-
κό, έχει προκαλέσει τεράστια 
αναστάτωση σε όλα τα μικρά 
τεχνικά γραφεία της πόλης.
Προφανώς αντιλαμβανόμα-
στε και σεβόμαστε πλήρως 
τη σημασία των πνευματι-
κών δικαιωμάτων και την 
αναγκαιότητα ύπαρξης μη-
χανισμού ελέγχου για την 
προστασία τους, όπως αντι-
λαμβανόμαστε και το ότι 

δεν μπορεί να γίνεται χρήση 
προγραμμάτων χωρίς νόμι-
μη άδεια-πληρωμή.
Ωστόσο σε σχέση με την δι-
αδικασία της χρήσης του συ-
γκεκριμένου λογισμικού γεν-
νιούνται πολλά και σοβαρά 
ερωτηματικά.
Η εν λόγω πολυεθνική εται-
ρεία έχει καταφέρει να διδά-
σκεται το λογισμικό της στα 
πανεπιστήμια τόσο στα τμή-
ματα των Πολιτικών Μηχα-
νικών, όσο και στα τμήματα 
των Αρχιτεκτόνων και των 
Μηχανολόγων. 
Τι σημαίνει αυτό; Σημαίνει 
ότι τα πανεπιστήμια διδά-
σκουν δωρεάν το συγκεκρι-
μένο λογισμικό σχεδιασμού 
παρέχοντας στους φοιτητές 
τους πρόσβαση σε έκδοση 
για φοιτητές, εθίζοντας κατά 
αποκλειστικό τρόπο τον νέο 
μηχανικό στο να ξέρει μόνο 
ένα λογισμικό σχεδίου όταν 
βγαίνει στην αγορά εργασίας 
Είναι σαφές ότι εδώ εγείρο-
νται θέματα μονοπωλίου και 
αθέμιτου τρόπου δημιουργί-
ας «προσφοράς - ζήτησης» 

στην αγορά.
Ταυτόχρονα τίθεται και σο-
βαρό ζήτημα σε σχέση με 
το πώς δίδεται η δικαστική 
εντολή για έλεγχο στους υπο-
λογιστές. 
Αφού από τους αιφνιδια-
στικούς ελέγχους προκύπτει 
πως η συντριπτική πλειο-
ψηφία των μηχανικών που 
ελέγχθηκαν, δε διέθεταν πα-
ράνομο λογισμικό, πώς μπο-
ρεί να δίνεται τέτοια εντολή 
για όλους χωρίς αδιάσειστα 
στοιχεία; Μόνο με την υπο-
ψία;
Είναι δυνατόν το αποτέλεσμα 
να μην συνάδει με το περιε-
χόμενο του δικογράφου, βά-
σει του οποίου πραγματο-
ποιήθηκε η έρευνα; Μήπως 
στην ουσία πρόκειται απλά 
για δειγματοληπτικό έλεγχο, 
ο οποίος όμως -ως τέτοιος- 
δε θα μπορούσε ποτέ να αρ-
κεί για την έκδοση δικαστι-
κής απόφασης;
Για να μιλήσουμε με νομι-
κούς όρους, το ερώτημα που 
τίθεται και έχει μεγάλο νο-
μικό ενδιαφέρον, είναι αν η 

συγκεκριμένη πολυεθνική 
εταιρία που διατάσσει τους 
ελέγχους με δικαστική εντο-
λή και παρουσία δικαστικού 
επιμελητή κάνει κατάχρη-
ση δεσπόζουσας θέσης στην 
αγορά.
Το ζήτημα χρήζει, αν μη τι άλ-
λο διερεύνησης από τις αρ-
μόδιες αρχές.
Ιδίως αν σε όλα αυτά συνυ-
πολογίσουμε και το γεγο-
νός ότι η συγκεκριμένη εται-
ρία αφήνει να κυκλοφορούν 
στο διαδίκτυο όλα τα site/
link που έχουν σπασμένο το 
λογισμικό της, κάτι που επί-
σης εξυπηρετεί προφανώς το 
στόχο της πλήρους εξοικείω-
σης των χρηστών, τους οποί-
ους στη συνέχεια «κυνηγάει».
Απαιτείται άμεσα η διερεύνη-
ση κάθε διάστασης της διαδι-
κασίας των συγκεκριμένων 
ελέγχων καθώς είναι αδιανό-
ητο να θεωρούνται ύποπτοι 
εκ των προτέρων όλοι οι συ-
νάδελφοι μηχανικοί σε όλη 
την Ελλάδα και να αντιμετω-
πίζεται ο τεχνικός κόσμος με 
τέτοιου είδους εφόδους.

Για τους αιφνιδιαστικούς 
ελέγχους στα γραφεία μηχανικών

> Άρθρο του Βαγγέλη Καραχάλιου, Προέδρου ΤΕΕ Δυτικής Ελλάδας

ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ
Περίληψης της με αριθ. Πρωτ. 193253/17-04-2024

Πράξης Χαρακτηρισμού του Δασάρχη Πατρών, που έλαβε ΑΔΑ: Ψ6ΦΖ4653Π8-ΡΒΓ
Ο Δασάρχης Πατρών με την παραπάνω πράξη χαρακτηρισμού ύστερα από αίτημα του κου 
Τσεγγενέ Σωτηρίου και της κας Τσεγγενέ Ευανθίας κάτοικων Πατρών, για τον χαρακτη-
ρισμό έκτασης σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρ. 14 Ν. 998/79 όπως τροποποιήθηκε 
και ισχύει σήμερα, χαρακτήρισε την έκταση συνολικού εμβαδού 997,33 τ.μ. με σημεία 
κορυφών 1-2-3-4-……-12-13-14-1, η οποία κείται στη θέση «Νέο Κομπηγάδι» Τ.Κ. Νέου 
Κομπηγαδίου Δ.Ε. Φαρρών Δήμου Ερυμάνθου Π.Ε. Αχαΐας και αποτυπώνεται στα από 
Σεπτέμβριο 2021 τοπογραφικό διάγραμμα του Αρχιτέκτονα Μηχανικού ΠΕ Μπάστα Γε-
ράσιμου κλίμακας 1:200, ως, 
Μη Δασικού Χαρακτήρα Έκταση κατά την έννοια της παρ. 6α του άρθρου 3 του Ν. 
998/79, όπως αυτή αντικαταστάθηκε με την παρ. 4 του άρθρου 32 του ν. 4280/2014 (ΦΕΚ 
159Α) μη υπαγόμενη στις διατάξεις της δασικής νομοθεσίας.
Κατά της πράξης αυτής η οποία αναρτήθηκε στο Δημοτικό Κατάστημα επιτρέπονται αντιρ-
ρήσεις σύμφωνα με την παράγραφο 4 του άρθρου 14 του νόμου 998/1979 όπως αντι-
καταστάθηκε με το άρθρο 34 του Ν. 4280/14(ΦΕΚ 159Α), ενώπιον της κατά το άρθρο 10 
του Ν. 998/79, ως ισχύει σήμερα, Τεχνικής Επιτροπής Εξέτασης Αντιρρήσεων (Τ.Ε.Ε.Α.) 
Αχαΐας, που έχει έδρα στην Πάτρα, από κάθε φυσικό ή νομικό πρόσωπο που έχει έννομο 
συμφέρον, εντός προθεσμίας εξήντα (60) ημερών από της κατά τα ανωτέρω επιδόσεως και 
κοινοποιήσεως ή σε κάθε άλλη περίπτωση από την ανάρτηση στον ειδικό δικτυακό τόπο, 
κατόπιν καταβολής παραβόλου, όπως ορίζεται στην με αριθμ. 117679/7182/11-12-2014 
ΚΥΑ των Αναπληρωτών Υπουργών Περιβάλλοντος Ενέργειας και Κλιματικής Αλλαγής και 
Οικονομικών (ΦΕΚ 3473Β’/23-12-2014).
Περισσότερες πληροφορίες στα γραφεία του Δασαρχείου Πατρών - Μπουμπουλίνας 57-
59 (τηλ. 2610310666-2610310371-2610311824)..

Ο ΔΑΣΑΡΧΗΣ ΠΑΤΡΩΝ
ΣΤΑΥΡΟΣ ΒΑΡΒΑΤΣΟΥΛΗΣ

ΔΑΣΟΛΟΓΟΣ

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ
ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ & ΕΝΕΡΓΕΙΑΣ
ΕΠΙΘΕΩΡΗΣΗ ΕΦΑΡΜΟΓΗΣ ΔΑΣΙΚΗΣ ΠΟΛΙΤΙΚΗΣ 
ΠΕΛ/ΣΟΥ, ΔΥΤΙΚΗΣ ΕΛΛΑΔΑΣ ΚΑΙ ΙΟΝΙΟΥ
ΔΑΣΑΡΧΕΙΟ ΠΑΤΡΩΝ

Ο κ. Βαγγέλης Καραχάλιος

ΠΕΡΙΛΗΨΗ ΔΙΑΚΗΡΥΞΗΣ
Το Γ.Ν. Πατρών «ο Άγιος Ανδρέας» σύμφωνα με την υπ’ αριθμ. 30/10-4-2024 (θέμα 14ο) Απόφα-
ση του Διοικητικού Συμβουλίου (ΑΔΑ: 90Κ346906Λ-ΠΕ8): Έγκριση των κάτωθι: 
α) της προκήρυξης του ανοικτού, δημόσιου, ηλεκτρονικού διαγωνισμού για την προμήθεια «Ενδο-
σκοπικού πύργου για τους ουρολόγους με συνοδεία βιντεοουρητηροσκοπίου», προϋπολογισμού 
150.000,00€ συμπεριλαμβανομένου Φ.Π.Α. 
β) του ορισμού μελών των Επιτροπών διενέργειας και παραλαβής.

ΠΡΟΚΗΡΥΣΣΕΙ
ανοικτό, δημόσιο, ηλεκτρονικό διαγωνισμό για την προμήθεια «Ενδοσκοπικού πύργου για τους 
ουρολόγους με συνοδεία βιντεοουρητηροσκοπίου», προϋπολογισμού 150.000,00€ συμπερι-
λαμβανομένου Φ.Π.Α. με κριτήριο κατακύρωσης την πλέον συμφέρουσα από οικονομική άποψη 
προσφορά αποκλειστικά βάσει τιμής. 
Αριθμός διακήρυξης: 31/2024, αριθμός συστήματος ΕΣΗΔΗΣ: 349743.
-Ημερομηνία αποστολής της περίληψης διακήρυξης στο ΚΗΜΔΗΣ: 26 Απριλίου 2024 ημέρα Πα-
ρασκευή. 
-Καταληκτική ημερομηνία υποβολής προσφορών: 20 Μαΐου 2024 ημέρα Δευτέρα και ώρα 
17:00μ.μ.
-Ημερομηνία αποσφράγισης των προσφορών ηλεκτρονικά: 24 Μαΐου 2024 ημέρα Παρασκευή 
και ώρα 12:00μ.μ.
Ο διαγωνισμός θα διεξαχθεί ηλεκτρονικά μέσω της πλατφόρμας ΕΣΗΔΗΣ στις 24 Μαΐου 2024 
ημέρα Παρασκευή και ώρα 12:00μ.μ.
Η διάθεση του ηλεκτρονικού αρχείου της διακήρυξης γίνεται μέσω της ηλεκτρονικής διεύθυνσης 
www.agandreashosp.gr. 
Οι πληροφορίες δίνονται καθημερινά στο Τμήμα Προμηθειών του Νοσοκομείου (τηλ. 2613-601-
852 & 2613-601-872) καθώς και στα Επιμελητήρια Αθήνας, Θεσσαλονίκης, Πάτρας..

 Ο Διοικητής του Γενικού Νοσοκομείου Πατρών «Ο Άγιος Ανδρέας» 
Ηλίας Θεοδωρόπουλος

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ 
6η ΥΓΕΙΟΝΟΜΙΚΗ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ
ΠΕΛΟΠΟΝΝΗΣΟΥ, ΙΟΝΙΩΝ ΝΗΣΩΝ,
ΗΠΕΙΡΟΥ & ΔΥΤΙΚΗΣ ΕΛΛΑΔΑΣ
ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΠΑΤΡΩΝ «Ο ΑΓΙΟΣ ΑΝΔΡΕΑΣ»
Ταχ. δ/νση: Καλαβρύτων 37, Τ.Κ. 26335, Πάτρα.
Τμήμα Προμηθειών. 
Πληροφορίες: Γεωργιάδης Ι.
Τηλ. 2613-601-852 & 2613-601-872.
E-mail: promithion@agandreashosp.gr
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> Ολοκληρώθηκε με επιτυχία το φετινό RouteLab με τίτλο «TechXperience Fest»

Με μεγάλη επιτυχία και πλήθος κό-
σμου ολοκληρώθηκε το RouteLab 
με τίτλο “TechXperience Fest”, που 
πραγματοποιήθηκε την Πέμπτη 
19 Απριλίου και Παρασκευή 20 
Απριλίου στην Αγορά Αργύρη. Το 
“TechXperience” αποτελεί μια εμπει-
ρία στον κόσμο της καινοτομίας, της 
τεχνολογίας, της βιώσιμης ανάπτυ-
ξης και της αειφορικής επιχειρημα-
τικότητας. Όσοι βρέθηκαν στην Αγο-
ρά Αργύρη ανακάλυψαν μαζί με τους 
καταξιωμένους ομιλητές τις εξελίξεις 
και τις τάσεις που καθορίζουν το τε-
χνολογικό μέλλον.
Στην σκηνή του Routelab ανέβηκε ο 
Υφυπουργός Ανάπτυξης, με αρμοδιό-
τητα την Έρευνα, την Τεχνολογία και 
την Καινοτομία, Μάξιμος Σενετάκης. 
Καινοτομία παντού, το σύνθημα του 
υπουργείου ανάπτυξης. Το να καινο-
τομεί κανείς δηλώνει την προσαρμο-
στικότητα και την ευφυΐα ανέφερε ο 
Μάξιμος Σενετάκης, Υφυπουργός 
Ανάπτυξης κατά την διάρκεια της 
ομιλίας του στο Techxperience by 
RouteLab.
Μεταξύ άλλων ο υφυπουργός Ανά-
πτυξης και καινοτομίας ανέφερε: 
«Ένας σημαντικός δείκτης με τον 
οποίο συγκρίνονται τα κράτη – μέ-
λη της Ευρώπης δείχνει την Ελλάδα 
στο 1,5% και στόχος, σύμφωνα με 
το εθνικό σχέδιο ανάπτυξης και και-
νοτομίας, το 2030 να διπλασιαστεί. 
Πρέπει να αυξήσουμε το κομμάτι των 
επιχειρήσεων. Πρέπει να αυξηθεί η 
ιδιωτική δαπάνη και όχι η κρατική. 
Τα γραφεία μεταφοράς τεχνολογίας 
που υπάρχουν διασυνδέουν το ερευ-
νητικό κοινό με τις επιχειρήσεις και 
θα βοηθήσουν στην δημιουργία της 
πατέντας».
Προηγουμένως, η δημοσιογράφος 
του ΙΟΝΙΑΝ, Νατάσα Πατρινού προ-
σκάλεσε στην σκηνή του RouteLab 
τον περιφερειάρχη δυτικής Ελλά-
δας, Νεκτάριο Φαρμάκη ο οποίος 
απηύθυνε χαιρετισμό και αναφέρθη-

κε στην συνεισφορά της περιφέρει-
ας στην τεχνολογική ανάπτυξη της 
περιοχής. Όπως ανέφερε το επόμε-
νο διάστημα θα υλοποιηθεί ο εκσυγ-
χρονισμός της περιφέρειας ηλεκτρο-
νικοποιώντας 400 υπηρεσίες και 
πιστοποιητικά αλλά και ψηφιοποιώ-
ντας το αρχείο της.
«Αν είμαστε περήφανοι και αισιόδο-
ξοι είναι για τα μυαλά αυτού του τό-
που και για αυτούς πρέπει να προ-
σπαθούμε».
Στην σκηνή ανέβηκε ο πρόεδρος του 
επιμελητηρίου Αχαΐας, Πλάτωνας 
Μαρλαφέκας για ένα σύντομο χαι-
ρετισμό. «Αυτό που κάνουμε είναι να 
βοηθάμε καινοτόμες επιχειρήσεις γι-
ατί πιστεύουμε στην Καινοτομία. Αυ-
τό το φεστιβάλ που διοργανώνεται 
είναι πάνω στην καρδιά αυτού που 
μπορούμε να βγούμε ανταγωνιστικοί 
σε όλο τον κόσμο», ανέφερε χαρα-
κτηριστικά.
Ο Σπύρος Καμπιώτης, CEO του 
IONIAN TV, ευχαρίστησε τους συν-
διοργανωτές του φεστιβάλ ενώ ανέ-
φερε σχετικά με την εκδήλωση ότι η 
τεχνολογία προχωράει, πάντα έχει να 
μας δώσει κάτι καινούριο. 
Ακολούθησε η ενότητα Show me 
your Angel, μια ενότητα που δομή-
θηκε μέσα από μια διαδραστική συ-
νύπαρξη on stage, start uppers που 
παρουσίασαν τη δική τους εμπειρία, 
αλλά και «Αγγέλων» με την μορφή 

incubators, accelerators, mentors, 
κ.λπ., παρουσιάζοντας την μεταξύ 
τους συνεργασία.
Η Αλεξάνδρα Σαρμά, Managing 
Director SDG House Greece & 
Orange Grove αναφέρθηκε στην εται-
ρεία SDG που έχει στόχο να προωθή-
σει την βιώσιμη ανάπτυξη και να την 
βάλει στο DNA των επιχειρήσεων,.
Ο Βασίλης Καλαβρουζιώτης, 
Founder of Keon Energy, αναφέρθη-
κε στην ενεργειακή μετάβαση και τα 
υπάρχοντα δεδομένα στην Ευρώπη. 
Αποστολή της εταιρείας η δημιουργία 
καινοτόμων εργαλείων.
Οι επιχειρηματίες και οι καινοτόμες 
ιδέες στο επιχειρείν συζητήθηκαν στο 
Fireside Chat που ακολούθησε μετα-
ξύ της Δωροθέας Γκικοπούλη, Senior 
Microfinance Investment Analyst- 
AFI Microfinance και του Νάσου Κο-
σκινά, Founder POS4work. 
Η κυρία Γκικοπούλη αναφέρθηκε σε 
παραδείγματα τέτοιων επιχειρήσε-
ων ενώ εξήγησε και τους τρόπους με 
τους οποίους μπορεί να βοηθήσει τον 
νέο επιχειρηματία.
*Την δεύτερη ημέρα η Μαρία Γα-
βριέλλα Αναγνωστοπούλου, COO - 
Chief Operating Officer of Envolve 
Entrepreneurship και ο Σπύρος Κο-
τσαλίδης, Founder & Managing 
Director TPL θυμήθηκαν στην σκη-
νή τον τρόπο με τον οποίο ήρθαν σε 
επαφή και συνεργάστηκαν.

Η αξία του οικοσυστήματος δεν ανε-
βαίνει αν δεν υπάρχει ομάδα ανέφε-
ρε ο κύριος Κοτσαλίδης ενώ η κυρία 
Αναγνωστοπούλου αναφέρθηκε στο 
success story της TPL και υπογράμ-
μισε πως μια καινοτόμα, διαφορετική 
προσέγγιση επιχείρησης μπορεί να 
σου ανοίξει πόρτες σε όλο τον κόσμο.
 Η Ξένια Κούρτογλου, MSc, Ιδρύτρια 
Focus Bari & Resilience Expert ανέ-
φερε πως το σημαντικότερο εύρημα 
είναι το γεγονός πως οι άνθρωποι πι-
στεύουν ότι είναι λίγοι η κλάδοι που 
μπορούν να στηριχθούν στην αυτο-
ματοποίηση και όχι στον ανθρώπινο 
παράγοντα ή επιχειρηματία.
Την σκυτάλη πήρε ο Υπουργός Ψη-
φιακής Διακυβέρνησης, Δημήτρης 
Παπαστεργίου που συνομίλησε με 
την Διευθύντρια Ερευνών διαΝΕΟ-
σις, Φαίη Μακαντάση σε ένα εκρηκτι-
κό Fireside Chat που αφορούσε τον 
ψηφιακό μετασχηματισμό ο οποίος 
συμβαίνει όταν οι οργανισμοί ενσω-
ματώνουν ψηφιακές τεχνολογίες σε 
όλες τις λειτουργίες τους. Αυτό βοη-
θά τις επιχειρήσεις να κλιμακωθούν 
και να ανταγωνιστούν, ανταποκρινό-
μενες στις μεταβαλλόμενες αγορές και 
εξυπηρετώντας καλύτερα τους πελά-
τες τους. To Fireside Chat ήταν εστια-
σμένο πάνω σε ερευνητικά δεδομένα 
της διαΝΕΟσις.
Η κυρία Μακαντάση αναφέρθηκε 
στις συνθήκες της εποχής και την 

απαραίτητη ψηφιακή μετάβαση στην 
οποία αιχμή του δόρατος όπως ανέ-
φερε αποτελεί το υπουργείο.
Κατά την διάρκεια του TechXperience 
παρουσιάστηκαν καλές πρακτικές και 
success stories της επιχειρηματικό-
τητας στην ευρύτερη περιοχή. Ομι-
λητής σε αυτή την ενότητα ο Σπύρος 
Αγοργιανίτης, Iδρυτής και CEO της 
Realiscape (Realiscape Typorama) 
ο οποίος και αναφέρθηκε στην δική 
του εμπειρία και σε παραδείγματα μέ-
σα από τα οποία ο κόσμος μπορεί να 
διδαχθεί.
Άλλο ένα Fireside Chat με επίκε-
ντρο την μεταμόρφωση της Αχαΐας 
σε κόμβο ανάπτυξη νεοφυούς επι-
χειρηματικότητας πραγματοποιήθη-
κε με ομιλητές τους Μιχάλη Δρίτσα, 
στέλεχος του Υπουργείου Εθνικής 
Οικονομίας και Οικονομικών, Πλά-
τωνα Μαρλαφέκα, πρόεδρο του Επι-
μελητηρίου Αχαΐας και Αντιπρόεδρο 
της εταιρείας αναψυκτικών και χυ-
μών «Λουξ Μαρλαφέκας ΑΒΕΕ» και 
Σπύρος Συρμακέσης, Καθηγητή του 
Τμήματος Ηλεκτρολόγων Μηχανι-
κών και Μηχανικών Υπολογιστών & 
Υπεύθυνο της Μονάδας Μεταφοράς 
Τεχνολογίας και Καινοτομίας του Πα-
νεπιστημίου Πελοποννήσου.
Δεν μπορεί κανείς να αμφισβητήσει 
την ποιότητα των νεοφυών επιχειρή-
σεων στην περιφέρεια δυτικής Ελλά-
δας ανέφερε ο κύριος Δρίτσας.

Ο Υπουργός Ψηφιακής Διακυβέρνησης, Δημήτρης Παπα-
στεργίου συνομίλησε με την Διευθύντρια Ερευνών διαΝΕ-
Οσις, Φαίη Μακαντάση σε ένα εκρηκτικό Fireside Chat που 
αφορούσε τον ψηφιακό μετασχηματισμό ο οποίος συμβαί-
νει όταν οι οργανισμοί ενσωματώνουν ψηφιακές τεχνολογί-
ες σε όλες τις λειτουργίες τους. Αυτό βοηθά τις επιχειρήσεις 
να κλιμακωθούν και να ανταγωνιστούν, ανταποκρινόμε-
νες στις μεταβαλλόμενες αγορές και εξυπηρετώντας καλύ-
τερα τους πελάτες τους. Όλα αυτά κατά την διάρκεια του 
“TechXperience Fest” που διοργανώνει το Routelab. To 
Fireside Chat ήταν εστιασμένο πάνω σε ερευνητικά δεδο-
μένα της διαΝΕΟσις.
Η κυρία Μακαντάση αναφέρθηκε στις συνθήκες της εποχής 
και την απαραίτητη ψηφιακή μετάβαση στην οποία αιχμή 

του δόρατος όπως ανέφερε αποτελεί το υπουργείο.
«Παρέλαβα από τον προκάτοχο μου ένα κείμενο αρχών για 
την τεχνητή νοημοσύνη το οποίο πριν το χρησιμοποιήσου-
με βγήκε εκτός εποχής. Και αυτό γιατί οποιεσδήποτε μελέ-
τες, σκέψεις η σχεδιασμούς κάνουμε τρέχουν. Πρέπει να 
αρχίσουμε να αλλάζουμε νοοτροπία. Πρέπει να ψηφιοποι-
ήσουμε αυτό το οποίο μέχρι στιγμής έχουμε. Ο σχεδιασμός 
έχει γίνει», ανέφερε ο υπουργός ψηφιακής διακυβέρνησης.
Σχετικά με την έρευνα της Focus Bari ανέφερε πως ο σκε-
πτικισμός απέναντι στην τεχνητή νοημοσύνη είναι ο φό-
βος στα πράγματα που είναι καινούρια. Όπως συνέβη όταν 
εφευρέθηκαν τα αυτοκίνητα ή το διαδίκτυο.
Είμαστε πίσω. Πιστεύω πως μέχρι το τέλος του 2025 θα 
έχουμε καλύψει ικανοποιητικά το χαμένο έδαφος.

Τα μεγάλα βήματα 
στον κόσμο της καινοτομίας

Δημήτρης Παπαστεργίου: Ενσωματώνοντας τις ψηφιακές λειτουργίες
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» Οι αγαπημένοι ερμηνευ-
τές Χάρης Βαρθακούρης και 
Γιάννης Βαρδής, συνεχίζουν 
τις επιτυχημένες τους εμφα-
νίσεις και έρχονται στο Royal 
Theater (Ακτή Δυμαίων 51, 
Πάτρα), το Σάββατο 27 Απρι-
λίου 2024, στις 22:00, σε μία 
διοργάνωση της Kostello’s 
Events, με τραγούδια που 

αγαπήσαμε και αγαπάμε. 
Περισσότερες πληροφο-
ρίες μπορείτε να έχετε στο 
τηλ.: 2611-810.524 και 
6972.620.616.

» Σήμερα στο Σχολικό Συ-
γκρότημα του 3ου ΓΕΛ Πά-
τρας (Αγίου Ιωάννη Πράτσι-
κα 2), ώρα 11:00-13:00, θα 

πραγματοποιηθεί εκδήλωση 
η οποία έχει στόχο την ευαι-
σθητοποίηση για τα θέματα 
που απασχολούν άτομα με 
ειδικές ικανότητες. 
Αρχικά, θα γίνει προβολή 
του ντοκιμαντέρ «Ο ανελκυ-
στήρας», με κεντρικό πρω-
ταγωνιστή τον Κωνσταντίνο, 
ένα παιδί με ειδικές ικανό-

τητες. Μετά την προβολή θα 
ακολουθήσει συζήτηση με 
τον πρωταγωνιστή και τον 
σκηνοθέτη της ταινίας.

» Αύριο στον χώρο του Πο-
λύεδρου (Κανακάρη 147, 
Πάτρα) θα παρευρεθούν, 
από τις 11:00 έως τις 16:00, 
σημαντικοί άνθρωποι του βι-

βλίου, ποιητές, πεζογράφοι 
και εικονογράφοι, για μια συ-
ζήτηση με το κοινό. 
Μια συνάντηση με θέμα 
«Γνωρίστε τους συγγραφείς 
της πόλης μας», όπου αγαπη-
μένοι συγγραφείς, συμπολίτες 
παρουσιάζουν ο ένας το έργο 
του άλλου και υπογράφουν 
βιβλία τους. Θα συμμετέχουν 

οι Αραμπατζή Ιωάννα, Βρετ-
τός Σπύρος, Γαλάνη Μάρω, 
Δενδρινού Άννα, Ελευθε-
ρίου Σοφία, Θωμά Ελένη, 
Κονοτογεωργοπούλου Γιώτα, 
Moυζάκης Δημήτρης, Μπα-
ϊρακτάρης Μιχάλης, Ντόντη 
Αναστασία, Πρόγκα Λένα, 
Σμυρλή Παναγιώτα, Σπαρτι-
νός Κώστας κ.ά.

Θεσμός τριακονταετίας και πλέον, το Δι-
εθνές Φεστιβάλ Κιθάρας στην Πάτρα, 
δίνει την ευκαιρία σε σπουδαστές κά-
θε ηλικίας να πάρουν μέρος σε αυτή τη 
γιορτή της κλασικής κιθάρας που περι-
λαμβάνει μαθήματα, συναυλίες, master 
classes, διαλέξεις, διαγωνισμούς και εί-
ναι για όλους τους συμμετέχοντες μια πη-
γή ενημέρωσης, ενθάρρυνσης, επιμόρ-
φωσης και προβληματισμού.
Οι φετινοί προσκαλεσμένοι του είναι 
ο Πολωνός Marcin Dylla και ο Βέλ-
γος Johan Fostier, δυο από τους κορυ-
φαίους σολίστες της γενιάς τους. Οι δύο 
καλλιτέχνες οι οποίοι θα διδάξουν επί-
σης σε Master classes, έχουν στο ενερ-
γητικό τους αναρίθμητες διακρίσεις και 
βραβεία. Στο πρόγραμμα των συναυλιών 
συμμετέχουν ακόμη οι διαπρεπείς σο-
λίστες Μανώλης Βροντινός και Γιάννης 
Γιακουμάκης καθώς και οι ταλαντούχοι 
νέοι καλλιτέχνες Κωνσταντίνα Μαλαπά-
νη και Ντίνος Παπαδημητρίου οι οποίοι 
απέσπασαν αντίστοιχα το Α΄ και Β΄ Βρα-
βείο στον περσινό διαγωνισμό του Δι-
εθνούς Φεστιβάλ Κιθάρας στην Πάτρα. 
Το πρόγραμμα του Φεστιβάλ συμπληρώ-
νεται με δύο διαλέξεις που θα δώσουν ο 
καθηγητής Πανεπιστημίου Θωμάς Νου-
τσόπουλος με θέμα: «Η κλασική κιθάρα 
στην εποχή της τεχνητής νοημοσύνης» 
και ο ερευνητής και κιθαριστής Γιάν-
νης Ευσταθόπουλος με θέμα: «Η κιθάρα 
στην Ισπανία τον 19ο αιώνα».
Η τελευταία μέρα του Φεστιβάλ ανήκει 
κυρίως στους διαγωνισμούς των τριών 

κατηγοριών που θα έχουν ως μέλη της 
επιτροπής τους προσκαλεσμένους μας 
σολίστες.
Το 31ο Διεθνές Φεστιβάλ Κιθάρας 
της Πάτρας ευχαριστεί θερμά τον Νι-
κόλα Ιωάννου και τον Μουσικό Οίκο 
«Panasmusic» για τη γενναιόδωρη προ-

σφορά τους στην αθλοθέτηση των δι-
αγωνισμών κιθάρας και τέλος όλους 
όσους στηρίζουν τον θεσμό αυτόν.
Περισσότερες πληροφορίες με την Φι-
λαρμονική Εταιρία Ωδείο Πατρών (Ρήγα 
Φεραίου 7) στο τηλ.: 2610-277.740 και 
στο www.fe-odeiopatron.gr.

«Ο μπογιατζής» 
του Donald Churchill 

Η ξεκαρδιστική κωμωδία του Donald Churchill 
«Ο μπογιατζής» (The Decorator), σε σκηνοθεσία 
Αλέξανδρου Λιακόπουλου και σε απόδοση Γιάννη 
Αργυρούδη, έρχεται στο θέατρο Act (Σκάλες Γερο-
κωστοπούλου 65, Πάτρα), για να κάνει την πανελ-
λήνια πρεμιέρα της, το Σάββατο 27 και την Κυρια-
κή 28 Απριλίου.

Στον ρόλο του μπογιατζή Walter συναντάμε τον 
ηθοποιό Γιώργη Κοντοπόδη, στον ρόλο της Marcia 
την Δανάη Καλοπήτα και στον ρόλο της Jane την 
ηθοποιό Ιωάννα Μαρμάρου.

Τι μπορεί να συμβεί, όταν η πάμπλουτη Μαρσια, 
σύζυγος του γενικού διευθυντή της Άτλας Ανυψω-
τικής και μέλος της υψηλής κοινωνίας του Λονδί-
νου, αποφασίζει να παρουσιάσει τον μπογιατζή, 
που βάφει το ρετιρέ της - ενώ ο σύζυγος της λείπει 
για δουλειές στο Μπαχρέην - ως τον απώντα άνδρα 
της, σε μία προσπάθεια να κοροϊδέψει τη, σύζυγο 
του εραστή της, Τζέην, η οποία τους έκανε τσακω-
τούς να τρώνε πανακότα το προηγούμενο βράδυ και 
έχει έρθει να πει τα πάντα στον ζηλιάρη, απατημέ-
νο άντρα της;

Ο μπογιατζής, ενώ στην αρχή αρνείται, υποκύ-
πτει μπροστά στο φουσκωτό πορτοφόλι της Μάρ-
σια και καταλήγει να παίρνει πολύ σοβαρά το ρόλο 
του σύζυγος της, δημιουργώντας καταστάσεις απε-
ρίγραπτου γέλιου, οι οποίες κλιμακώνονται, όταν η 
ερωτική και θελκτική Τζέην καταφθάνει.

Περισσότερες πληροφορίες στο τηλ.: 2610-
272.037. 

Εικαστική Έκθεση «Έαρ, 
για μια άνοιξη στην πόλη»

Σήμερα στις 20:00, στο Πολύεδρο (Κανακάρη 
147, Πάτρα) θα πραγματοποιηθούν τα εγκαίνια 
της ομαδικής εικαστικής έκθεσης με τίτλο «Έαρ, για 
μια άνοιξη στην πόλη». Στην έκθεση συμμετέχουν 
οι Αλεξανδράτου Ελευθερία, Γκριμπάνοβα Τατιά-
να, Δημητροπούλου Χριστίνα, Κολοκυθάς Βασί-
λης, Κόντογλη Τίνα, Κουνάβη Κατερίνα, Μαρινά-
κη Ελένη,Νικολάου Νίκος, Νικολοπούλου Όλγα, 
Σιαμπακούλης Γιώργος, Σταθόπουλος Παναγιώτης, 
Συλίκου Κωνσταντίνα, Φιλιπποπούλου Εμμέλεια 
και Φιλιππούση Βιργινία.

Επίσης, το Σάββατο 27 Απριλίου, 10:30-12:30, 
θα πραγματοποιηθεί εκπαιδευτική δράση για παι-
διά στην οποία θα δημιουργήσουν «Το βιβλίο της 
άνοιξης» με καλλιτέχνες που συμμετέχουν στην έκ-
θεση «Έαρ», μετά από την ξενάγηση στην έκθεση.

Περισσότερες πληροφορίες μπορείτε να έχετε 
στο τηλ.: 2610-377.342.. 

Αρχίζει το 31ο Διεθνές
Φεστιβάλ Κιθάρας

Με την Λ. Ζώη και τον Ε. Ασημακόπουλο στη Φιλαρμονική Εταιρία Ωδείο Πατρών

> Το 31ο Διεθνές Φεστιβάλ 

Κιθάρας συνεπές στο καθιερωμένο 

ραντεβού του, θα διεξαχθεί όπως 

κάθε χρόνο στη «Φιλαρμονική 

Εταιρία Ωδείο Πατρών» από σήμε-

ρα έως και τις 29 Απριλίου.

Παρασκευή 26 Απριλίου 2024
10:00 Λίζα Ζώη - Master Class
10:00 Ευ. Ασημακόπουλος - Master Class
10:00 Johan Fostier - Master Class
15:00 Ειδικό τμήμα - Διδασκαλία μικρών 
μαθητών Προκαταρκτικής-Κατωτέρας
16:00 Marcin Dylla - Master Class
20:30 Ντ. Παπαδημητρίου - Ρεσιτάλ κι-
θάρας
21:30 Κων. Μαλαπάνη - Ρεσιτάλ κιθάρας

Σάββατο 27 Απριλίου 2024
10:00 Λίζα Ζώη - Master Class
10:00 Ευ. Ασημακόπουλος - Master Class
10:00 Marcin Dylla - Master Class
15:00 Ειδικό τμήμα - Διδασκαλία μικρών 
μαθητών Προκαταρκτικής-Κατωτέρας

18:00 Θωμάς Νουτσόπουλος - Διάλεξη
20:30 Μ. Βροντινός - Ρεσιτάλ κιθάρας
21:30 Johan Fostier - Ρεσιτάλ κιθάρας 

Κυριακή 28 Απριλίου 2024
10:00 Λίζα Ζώη - Master Class
10:00 Ευ. Ασημακόπουλος - Master Class
10:00 Johan Fostier - Master Class
15:00 Ειδικό τμήμα - Διδασκαλία μικρών 
μαθητών Προκαταρκτικής-Κατωτέρας
18:00 Γ. Ευσταθόπουλος - Διάλεξη
20:30 Γ. Γιακουμάκης - Ρεσιτάλ κιθάρας
21:30 Marcin Dylla - Ρεσιτάλ κιθάρας

Δευτέρα 29 Απριλίου 2024
12:00 Διαγωνισμός - Α΄ Κατηγορίας
14:00 Διαγωνισμός - Β΄ Κατηγορίας
16:00 Διαγωνισμός - Γ΄ Κατηγορίας

Το αναλυτικό πρόγραμμα
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Παρουσίαση Βιβλίου
«Ταραήλ» του Δ. Γ. Μουζάκη

Παρουσιάζεται το Σάββατο 27 Απριλίου, στις 13:00, η 
ποιητική συλλογή «Ταραήλ» του, Δημήτρη Γ. Μουζάκη, που 
κυκλοφορεί από τις εκδόσεις Gutenberg, στο βιβλιοπωλείο 
Πολύεδρο (Κανακάρη 147, Πάτρα).

Για το βιβλίο θα μιλήσουν ο Αντώνης Σκιαθάς, Ποιητής, 
Πρόεδρος Γραφείου Ποιήσεως, ο Νίκος Σκούτας, Ποιητής, 
Δικηγόρος, ο Γιάννης Τόλιας, Ποιητής, ο Αναστάσιος Παγι-
ασλής, Ποιητής, Επίκουρος Καθηγητής Μάρκετινγκ Πανεπι-
στήμιο Nottingham και η Λένα Καλλέργη, Ποιήτρια.

Πληροφορίες στο τηλ.: 2610-377.342. 

«Αρμονίες σε ασυμφωνία. 
Φως και Μορφή» 

Η έκθεση «Harmonies in Dissonance. A Collective Odyssey 
of Light and Form» (Αρμονίες σε ασυμφωνία. Φως και Μορ-
φή) που παρουσιάζεται στην Πάτρα, στον χώρο πολιτισμού 
«Tatiana Dimou» (Τσαμαδού 24, Πάτρα) σε συνεργασία με το 
«Hellenic Diaspora Foundation», δίνει την ευκαιρία γνωριμί-
ας του έργου κάποιων από τους πιο επιδραστικούς εικαστι-
κούς καλλιτέχνες του 20ου αιώνα.

Κοινό χαρακτηριστικό των Takis, Stamos, Chrysa, Stephen 
Antonakos, Lukas Samaras, Christofer Macos και Yannis 
Bouteas, πέρα από την Ελληνική τους καταγωγή, είναι η πρω-
τοποριακή τους οπτική που δεν περιορίζεται σε συνοριακές 
γραμμές αλλά επιδρά στη διεθνή καλλιτεχνική κοινότητα και 
την ιστορία της τέχνης.

Κάθε έργο της έκθεσης αφηγείται την δική του ιστορία, μο-
ναδική, διαχρονική και αυθεντική.

Την επιμέλεια της έκθεσης έχουν αναλάβει ο Κλεομένης 
Κωστόπουλος και το Ίδρυμα Hellenic Diaspora και η διάρ-
κειά της θα είναι έως τις 15 Μαΐου 2024, με είσοδο ελεύθερη 
για το κοινό. Χορηγοί της έκθεσης είναι η Καϊμακάς Μεταφο-
ρική και η Achaia Clauss.

Πληροφορίες στο τηλ.: 2614-002.113.

Εικαστικό εργαστήριο 
για παιδιά 

Ένα διήμερο εργαστήριο, με την Αγγελική Πολίτη, για παι-
διά με καλλιτεχνικές ανησυχίες, από 7 έως 11 ετών (Β’- Ε’ 
τάξη Δημοτικού) θα πραγματοποιηθεί το Σάββατο 27 και την 
Κυριακή 28 Απρίλιου 2024 και ώρα 11:00 έως 13:00, στο 
θέατρο Λιθογραφείον (Μαιζώνος 172Β, Πάτρα).

Το εργαστήριο, παίρνοντας έμπνευση από την άνοιξη αυτή 
τη φορά, θα παρατηρήσουμε, θα εξερευνήσουμε και θα παί-
ξουμε παιχνίδια με αφορμή έργα που έκαναν σημαντικοί 
καλλιτέχνες και καλλιτέχνιδες. Στη συνέχεια, γεμάτοι ιδέες, 
χρώματα και σχήματα, θα δημιουργήσουμε φυσικά τα δικά 
μας έργα. 

Για περισσότερες πληροφορίες και κρατήσεις θέσε-
ων μπορείτε να επικοινωνήσετε στα τηλ.: 2610-328.394 
(θέατρο Λιθογραφείον), 6980.246.439 (Αγγελική) και 
6987.754.889 (Μυρτώ).

Ο Μέγας Ιεροεξεταστής είναι 
ένα από τα κεφάλαια του μυ-
θιστορήματος Αδελφοί Κα-
ραμαζώφ. Μέσα σ ένα κελί, 
στην Ισπανία του 14ου αιώ-
να, στα ποιο σκοτεινά χρό-
νια της Ιεράς Εξετάσεως, ο 
Ιησουίτης ιερέας θα εκστο-
μίσει κατά του συλληφθέ-
ντα Ιησού και εν ονόματι της 
αγάπης για την ανθρωπότη-
τα, τον λόγο της μεγάλης μι-
σανθρωπίας. Κατηγορεί τον 
Ιησού ότι έδωσε στους αν-
θρώπους το δώρο της ελευ-
θερίας της συνειδήσεως, 
ένα δώρο που στα χέρια του 
αδύναμου και πρόστυχου, 
κατά τη γνώμη του ανθρώ-

πινου είδους, γίνεται βάρος 
ασήκωτο και μεταμορφώνε-
ται σε όπλο καταστροφής.
Το μόνο που μένει στον Ιε-
ροεξεταστή είναι να πάρει 
την Πορφύρα και το Ξίφος 

του Καίσαρα και να αφαι-
ρέσει από τον άνθρωπο την 
ελευθερία, για να μπορέσει 
να τον σώσει από τον ίδιο 
του τον εαυτό οδηγώντας 
τον στην ευτυχία. Κι όλα αυ-

τά στο όνομα της αγάπης για 
την ανθρωπότητα. 
Παίζουν οι Γεράσιμος Ντά-
βαρης, Γεωργία Μασσαρά 
και Αναστασία Παναγιωτο-
πούλου.
Οι παραστάσεις θα πραγ-
ματοποιηθούν στον Πολυ-
χώρο Πολιτισμού Μηχα-
νουργείο (Ευμήλου 2-4), 
με είσοδο ελεύθερη για το 
κοινό, τις εξής ημερομηνί-
ες: 26 Απριλίου 2024, στις 
21:15, 27 Απριλίου 2024, 
στις 20:30 και 28 Απριλίου 
2024, στις 20:30.
Περισσότερες πληροφορί-
ες μπορείτε να έχετε στο τηλ: 
6937.492.516.

Η Μαριέτα εργάζεται ως κο-
σμικογράφος σε μεγάλο πε-
ριοδικό. Η στήλη της θεω-
ρείται κορυφαία στο είδος 

της. Πλούσιοι και διάσημοι 
κάνουν το παν για να δημο-
σιεύσει φωτογραφία τους. Η 
ζωή της είναι γεμάτη λάμψη, 

πάρτι και ταξίδια. Μια μέρα 
απολύεται... Όλες οι «πόρ-
τες» κλείνουν, το τηλέφωνο 
σιωπά, οι επώνυμες φίλες 
«εξαφανίζονται».
Καθώς η μοναξιά και η πεί-
να την κυκλώνουν, συνειδη-
τοποιεί πως, πριν απολυθεί
από τη δουλειά της, ήταν 
«απολυμένη» από τον ίδιο 
της τον εαυτό, από την ίδια 
της τη Ζωή που τη διέσχι-
σε σαν υπνοβάτρια χωρίς να 
γνωρίζει ποια είναι, τι θέλει, 

τι πραγματικά έχει ανάγκη. 
Ένα έργο που ακροβατεί 
ανάμεσα στην κωμωδία και 
το δράμα, παρακολουθώ-
ντας την εσωτερική διαδρο-
μή του ανθρώπου.
Ερμηνεύει η Βάσω Γουλι-
ελμάκη. Οι παραστάσεις θα 
πραγματοποιηθούν στο Θέα-
τρο Act την Παρασκευή 26 
Απριλίου και την Δευτέρα 
20 Μαΐου, στις 21:15.
Περισσότερες πληροφορίες 
στο τηλ.: 6982.360.304.

Αναχωρεί, το Σάββατο 27 Απριλίου, για 
την Καλαμάτα η Παιδική Χορωδία της 
Πολυφωνικής, η οποία θα λάβει μέρος 
στην 27η Χορωδιακή Συνάντηση Θρη-
σκευτικής Μουσικής Καλαμάτας. Η Συ-
νάντηση θα πραγματοποιηθεί στον πε-
ρικαλλή Ι.Ν. Παμμεγίστων Ταξιαρχών 
Καλαμάτας, το βράδυ του Σαββάτου στις 
8, με ελεύθερη για το κοινό είσοδο.
Θα μετάσχουν: το Φωνητικό Σύνολο «de 
profundis» και Μικτή Χορωδία της Εστί-
ας Πιερίδων Μουσών Κατερίνης (διεύ-
θυνση: Ευθύμιος Μαυρίδης), η Μικτή 
Χορωδία του Μουσικού Ομίλου Καλα-
μάτας «Ορφεύς» (διεύθυνση: Ιβάν Μά-
τζαρης), η Παιδική Χορωδία του Μου-
σικού Ομίλου Καλαμάτας «Ορφεύς» 
(διεύθυνση: Γιώργος Σκλήκας), το Κου-
αρτέτο εγχόρδων «Hemiolion» και η 

Παιδική Χορωδία της Πολυφωνικής.
Θα ακουστούν χορωδιακά έργα θρη-
σκευτικής μουσικής Ελλήνων και ξένων 

συνθετών.
Τη διεύθυνση της η Πατρινή χορωδία 
θα έχει η Μαέστρος Αρετούσα Νικολο-
πούλου ενώ στο πιάνο θα είναι η Μαρί-
να Μυλωνά (και οι δύο καθηγήτριες του 
Ωδείου της Πολυφωνικής).
Στο τέλος της συναυλίας, όλες οι χορωδί-
ες θα αποδώσουν στίχους από την α’ και 
γ’ στάση των εγκωμίων της Μεγάλης Πα-
ρασκευής, που θα διευθύνει τιμητικά η 
Διευθύντρια της Παιδικής Χορωδίας της 
Πολυφωνικής, Αρετούσα Νικολοπού-
λου, μετά από επιλογή των οργανωτών.
Αρχηγός της αποστολής θα είναι ο Καλ-
λιτεχνικός Διευθυντής του Οργανισμού, 
Μο Σταύρος Σολωμός, ενώ στο αρχη-
γείο θα μετέχουν και οι Έφοροι του τμή-
ματος, Σοφία Αλεξοπούλου και Δήμητρα 
Τσιλιμπότη. 

27η Χορωδιακή Συνάντηση 
Θρησκευτικής Μουσικής

«Ο Μέγας Ιεροεξεταστής» 
του Φίοντορ Ντοστογιέφσκι

Η «Απολυμένη του Α. Τσιπιανίτη Αθερινού

> Στην Καλαμάτα με την συμμετοχή της Παιδικής Χορωδίας της Πολυφωνικής

> Η Περιφέρεια Δυτ. Ελλάδας διοργανώνει τρεις παραστάσεις στο Μηχανουργείο

> Σε σκηνοθεσία Αλέξανδρου Λιακόπουλου και Γιωργή Κοντοπόδη στο θέατρο Act




